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  E mërkurë, 6 prill 20221 

  [Seancë e hapur] 2 

  [I akuzuari futet në sallën e gjyqit]3 

  --- Seanca fillon në orën 9.304 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]5

Mirëmëngjes. 6

Z. Sekretar i seancës, ju lutem mund të thërrisni7

çështjen.8

SEKRETARI I SEANCËS: [Përkthim] Mirëdita, të nderuar9 

Gjykatës. Kjo është çështja KSC-BC-2020-05, Prokurori i10 

Specializuar kundër Salih Mustafës. 11 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]12 

Faleminderit.13 

Së pari, të shikojmë praninë e palëve. 14 

Z. Prokuror, kush është i pranishëm për ZPS-në sot?15 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Mirëmëngjes, të nderuar16 

Gjykatës. Mirëmëngjes të gjithë.    17 

Prokuroria sot përfaqësohet sot nga Silvia D’Ascoli,18 

Prokurore e Asociuar; unë, Cezary Michalczuk, Prokuror i ZPS-19 

së; dhe, Line Pedersen, që është Menaxhere e Çështjes.20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] E21 

keni fjalën ju, Mbrojtja e Viktimave.22 

ZNJ. VOSSENBERG:  [Përkthim] Mirëmëngjes. Sot ne23 

përfaqësohemi nga Anni Pues, që është Mbrojtësja e Viktimave24 

dhe unë, që jam bashkmbrojtëse e Viktimave.25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]1

Faleminderit. 2

Mbrojtja e të akuzuarit. 3 

Z. VON BONE: [Përkthim] Mirëmëngjes. Ne përfaqësohemi sot4 

nga unë, Von Bone; z. Betim Shala, bashkavokat; dhe,5 

gjithashtu edhe Fatmir Pelaj, që është hetuese dhe përkthyes.6 

I pranishëm në sallë është edhe z. Mustafa. 7 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]8

Faleminderit. 9

Për procesverbal, ne jemi këtu Paneli i Trupit Gjykues10 

numër I. 11 

Sot do të dëgjojmë Dëshmitarin 800, Nazmi Vrbovci.12 

Znj. Sekretare, a mund ta sillni dëshmitarin në sallë ju13 

lutem.14 

  [Dëshmitari hyn në sallën e gjyqit]15 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.16 

Vrbovci, mirëmëngjes dhe mirë se keni ardhur në Dhomat e17 

Specializuara të Kosovës. A më dëgjoni?18 

DËSHMITARI: Po, shumë mirë. Po. Mirë. 19 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Nuk20 

dëgjoj përgjigjen përmes mikrofonave.21 

DËSHMITARI: Ndëgjoj shumë mirë. 22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]23 

Faleminderit, z. Vrbovci.24 

Së pari, si jeni?25 
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DËSHMITARI: Mirë. 1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Në2 

rregull. Shumë mirë. Sot, z. Vrbovci, ne do të fillojmë me3 

dëshminë tuaj. Ju jeni thërritur që të jepni dëshminë tuaj4 

përpara Dhomave të Specializuara në çështjen e Prokurorit të5 

Specializuar kundër z. Salih Mustafa në mënyrë që ta ndihmoni6 

Trupin Gjykues që të marrë vendimin. 7 

Pasi të bëni deklaratën solemne për të thënë të vërtetën,8 

juve do t’ju bëhen pyetje, së pari, nga Avokati i Mbrojtjes i9 

z. Mustafa, që është ulur në të djathtën tuaj; më pas do t’ju10 

bëhen pyetje nga Prokuroria, që është e ulur në të djathtën11 

tuaj, më pranë Trupit Gjykues; dhe pastaj do t’ju bëhen12 

pyetjet nga Mbrojtja e Viktimave, të cilat janë ulur më pranë13 

jush në të djathtën tuaj. Pra, mund t’i shikoni besoj? Shumë14 

mirë. Dhe, në fund fare, do t’ju bëhen pyetje nga ne, nga15 

Trupi Gjykues, për këtë çështje. 16 

E kuptuat këtë?17 

DËSHMITARI: Po, shumë. 18 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shumë19 

mirë. 20 

Tani dua t’ju jap disa udhëzime lidhur me përgjigjen e21 

pyetjeve që do të bëhen në drejtimin tuaj.22 

Z. Vrbovci, ju lutem dëgjojeni me vëmendje çdo pyetje.23 

Nëse nuk e kuptoni pyetjen, ju lutem kërkoni që pyetja t’ju24 

përsëritet dhe njëherë. 25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Çështje procedurale (Seancë e hapur)  Faqe 4

KSC-BC-2020-05   6 prill 2022

Ne duam që ju të thoni të vërtetën të na tregoni që çfarë1 

keni parë, çfarë keni dëgjuar apo çfarë keni përjetuar vetë.2 

Në qoftë se keni mësuar diçka në mënyrë tjetër, ju lutem na e3 

thoni këtë gjë dhe na thoni sesi e keni mësuar atë. 4 

Mbase nuk i mbani mend të gjitha hollësitë e ngjarjeve5 

dhe kjo nuk ka problem fare, por ju lutem dëshmoni lidhur me6 

atë çfarë mbani mend. Mund të thoni gjithashtu që “Nuk e mbaj7 

mend” apo “Nuk e di”. Duhet të tregoni të vërtetën në çdo8

rast. 9

Ju lutem përgjigjuni pyetjes dhe mos devijoni nga pyetja10 

që ju bëhet. 11 

Më lejoni t’ju kujtoj gjithashtu që mund të kundërshtoni12 

që të jepni dëshmi për çështje të cilat mund t’ju13 

inkriminojnë, në pajtim me rregullin 105 [sipas përkthimit] të14 

Rregullores. Kjo është një e drejtë e juaj. 15 

A i keni kuptuar të gjitha këto që thashë deri tani16 

DËSHMITARI: Po.17 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shumë18 

mirë. 19 

Më lejoni tani t’ju jap disa këshilla praktike, z.20 

Vrbovci. 21 

Është e rëndësishme, sepse çdo gjë që ne themi këtu22 

përkthehet dhe regjistrohet, kështu që për pasojë është e23 

rëndësishme të flitet me një ritëm të ulët, të flitet përpara24 

mikrofonit dhe të flitet qartë. Kjo do t’ju lejojë përkthyesve25 
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që të përkthejnë çdo gjë. Është po ashtu shumë e rëndësishme1 

që ju duhet të filloni të flisni kur personi i cili ju bën2 

pyetjen e ka përfunduar pyetjen. Kështu që ju lutem pasi të3 

jetë përfunduar pyetja numëroni me mend deri në pesë, pra,4 

pasi të jetë përfunduar pyetja dhe vetëm atëherë filloni që të5 

jepni përgjigjen. Kjo bëhet në mënyrë të tillë që t’i jepet6 

mundësi përkthyesve që të përfundojnë fjalinë që kanë filluar7 

dhe që të përkthejnë pastaj përgjigjen tuaj, sepse në të8 

kundërtën do të kemi folës që mbivendosen. Është një pikë e9 

rëndësishme kjo. 10 

Në qoftë se unë e ngre dorën, ju lutem ndaloheni të11 

folurit nuk do të flas me zë ose të paktën do të përpiqem që12 

të mos e them me zë të lartë, sepse në qoftë se do ta bëj këtë13 

gjë kjo ndërhyn me përkthimin dhe nuk dua ta bëj këtë gjë. 14 

Ndonjëherë do t’ju kërkohet që të hiqni dëgjueset ose15 

ndoshta edhe që të dilni nga salla dhe në qoftë se ndodhë kjo,16 

kjo bëhet sepse ne na duhet të diskutojmë lidhur me pyetjet që17 

do t’ju bëhen sepse nuk duam që të ushtrojmë ndikim mbi ju.18 

Kështu që do t’ju kërkojmë ose të hiqni dëgjueset ose të19 

nxirreni nga salla e gjyqit në mënyrë që të mos dëgjoni20 

diskutimin ndërmjet nesh. 21 

Nëse keni pyetje, në qoftë se keni nevojë për një pushim,22 

ju lutem ngrini dorën dhe do ju jepet fjala.23 

Është e qartë e gjitha kjo?24 

DËSHMITARI: Po, e kjartë është.25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shumë 1

mirë. 2 

Një tjetër çështje, një tjetër pyetje, z. Vrbovci. A3 

flisni anglisht?4 

DËSHMITARI: Jo. 5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Në6

rregull. 7

Siç duhet të bëjmë me çdo dëshmitar tjetër, tani do  t’ju8 

kërkoj që të lexoni deklaratën solemne për të thënë të9 

vërtetën. Është vepre penale në juridiksionin e Dhomave të10 

Specializuara të Kosovës që të jepni dëshmi të rreme. 11 

E kuptoni këtë?12 

DËSHMITARI: Të kjartë e kam edhe këtë.  13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shumë14 

mirë. 15 

Znj. Sekretare, ju lutem ndihmojeni dëshmitarin me16 

deklaratën solemne për të thënë të vërtetën.17 

Dhe, z. Vrbovci, tani mund të lexoni tekstin që keni18 

përpara.19 

DËSHMITARI: I ndërgjegjshëm për rëndësinë e dëshmisë time20 

dhe përgjegjësinë time ligjore, deklaroj solemnisht se do të21 

them të vërtetën, krejt të vërtetën dhe vetëm të vërtetën dhe22 

nuk do të mbaj fshehtësi asgjë për të cilën kam dije. 23 

DËSHMITARI: NAZMI VRBOVCI 24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]25 
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Faleminderit. Tani jeni nën betim për të thënë të vërtetën. 1 

Tani mund të fillojmë me dëshminë e z. Vrbovci. Do të2 

fillojmë me marrjen në pyetje nga Avokati i Mbrojtjes. 3 

Avokat i Mbrojtjes, ju keni vlerësuar dy orë për marrjen4 

në pyetje, siç e pashë nga lista që na është dorëzuar; është e5 

saktë kjo? Po. Në qoftë se ka ndryshime ju lutem na informoni6 

në mënyrë që të planifikojmë. 7 

Ju lutem, fjala për juve tani. 8 

  Pyetje nga z. Shala: 9 

Py. Mirëdita, z. Dëshmitar. 10 

Pë. Mirëdita.11 

Py. Z. Dëshmitar, do të flasim për periudhën e vitit 1999,12 

për gjendjen në Kosovë gjatë atij viti. 13 

A mund të na tregoni, gjatë vitit 1999, ku keni jetuar?14 

Pë. Unë kam jetuar në fshatin Barilevë. 15 

Py. E sot ku jetoni?16 

Pë. Aty jam tuj jetu. 17 

Py. Gjatë vitit 1999, e posaçërisht gjatë periudhës të muajit18 

mars të këtij viti e muajit prill të vitit 1999, a mund të na19 

tregoni pak për gjendjen e sigurisë në fshatin e juaj?20 

Pë. Po. Mundem me ju tregu. Mundem?21 

Py. Po, po. Tregona. 22 

Pë. Po si çdo vend në Kosovë që nuk ka qenë situata e mirë23 

ashtu edhe në fshatin tim nuk ka qenë e mirë. Kishte luftime,24 

kishte presione. Kështu që u dasht me u angazhu me të gjithë,25 
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kush e kishte vullnetin e mirë, formum grupet tona, njësitet1 

tona për mbrojtjen e popullatës, për strehimin e popullatës,2 

sidomos në fshatin tonë, në lagjen tonë, Verbovci, në fshatin3 

Barilevë. Unë aty kam qëndru tanë kohën.4 

Py. Thatë filluat të organizoheni, në kuptimin ushtarak dhe5 

krijuat njësi. A mund të na tregoni si u bë ky organizim, si u6 

vendos të bëhet kjo dhe si funksionoi ky organizim? 7 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.8 

Avokat, për një moment.9 

A mund t’i hiqni pak dëgjueset?10 

  Avokat, shoh fjalët “njësi” në përgjigjen e dëshmitarit,11 

a tha gjë -- përdori fjalën ushtarake. Mund ta ketë nënkuptuar12 

por nuk e dëgjova ta kishte thënë këtë. Pra, për ta organizuar13 

veten në kuptimin ushtarak dhe nuk është se i dha ndonjë14 

përgjigje kësaj pjese apo jo. 15 

Nuk tha gjë për aspektin ushtarak apo jo. 16 

Mund ta perifrazoni. Mund ta mendoj që po e nënkuptonte17 

këtë gjë, por gjithsesi le t’i qëndrojmë besnik formulimit që18 

tha z. Dëshmitar dhe mund ta formuloni edhe njëherë pyetjen. 19 

Z. SHALA: 20 

Py. Z. Dëshmitar, me fjalën “njësi” çka nënkuptoni me fjalën21 

“njësi”, organizimi në njësi?22 

Pë. Po njësia është një grup prej 10 veta, 20, 30 mundet dhe23 

me shkue. Kështu që jena organizue na bashkëfshatarët, shokë.24 

Na e kemi pasë një qëllim. Të vetmin qëllim me i ruajt25 
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popullatën prej grupeve paramilitare serbe. 1 

Py. Po. Ka qenë qëllimi i mbrojtjes së popullatës. Po që kjo2 

njësia çfarë detyrash konkrete ka pasë?3 

Pë. Kjo ka pasë detyrë kalimin. Se i vetmi kalim në zonën e4 

Llapit ka qenë në lagjen tonë, fshatin Verbovc. Na jena vendos5 

aty për me i kalue popullatës apo i vetmi kanal ka qenë me6 

kalue zonën e Llapit në fshatin tonë. Kemi bë roje, kemi7 

vëzhgue ku ka ndalime të vendosura [nga] policia serbe dhe8 

ushtria. Na këto i kena pasë, këto detyra. Njerëzit kanë ardhë9 

prej anës së Llapit, janë vendosë, na i thojmi, një livadh mes10 

dy kodrave. Aty i kena pushue njerëzt deri në mbrëmje, për me11 

kalue në anën e kundërt. Me kalu Vranidollin. 12 

Py. Faleminderit, z. Dëshmitar. Z. Dëshmitar, thatë e vetmja13 

pikë vendkalimi nga zona e Llapit. Nga zona e Llapit për ku?14 

Pë. Ato -- këto kanë kalue Vranidoll-Rimanishtë e ma tutje15 

unë s’kam pasë përgjegjësi. Unë kam pasë përgjegjësi vetëm në16 

lagjen time, në shpinë time. 17 

Py. Po, po. Po a e dini ku ka qenë qëllimi i atyne njerëzve--18 

Pë. Ata njerëz --19 

Py. që kanë kalu?20 

Pë. -- kanë qenë civil pleq, plaka, fëmijë. Ka kanë shkue21 

kanë --22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po23 

kemi një kërkesë nga përkthyesit. Ju lutem, prisni njeri-24 

tjetrin, prisni që të përfundohet pyetja dhe pastaj të jepet25 
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përgjigja. Ju lutem, lini një pauzë të shkurtër përpara sesa1 

të jepni përgjigjen në mënyrë që të kuptohemi siç duhet. 2 

 Ju lutem, vazhdoni Avokat ose z. Dëshmitar në qoftë se3 

nuk e keni përfunduar ende përgjigjen.4 

DËSHMITARI: S’është problem. Vazhdoni pyetna. 5 

Z. SHALA: 6 

Py. Z. Dëshmitar, nga zona e Llapit është dashtë me kalu7 

nëpër Barilevë edhe paska qenë e vetmja pikë ku ka qenë8 

mundësia për me kalu. Po prej asaj zone, prej qasaj pike, ku9 

ke mujt me shku?10 

Pë. Aty kanë qenë -- tani a zona e Gollakut. Unë s’kam pasë11 

obligim me e ditë ku po shkojnë, se ata kanë qenë njerëz pleq12 

dhe plaka e fëmijë. 13 

Py. Jo. Z. Dëshmitar, pyetja nuk ka të bëjë a e dini ju ku14 

kanë shku. Po pyetja ka të bëjë, a e dini ju ka mund të15 

shkohet?16 

Pë. Unë kam dijeni që kanë mujtë që me dalë vetëm në17 

Vranidoll e aty anej nuk di. Ata e kanë zgjedhur vetë rrugën e18 

vet. Se kërrkush s’ka mujtë me i obligue bjeri qanej a që19 

knej.20 

Py. Po, z. Dëshmitar. Të qartë e kam këtë. Nuk po pyes për21 

ata njerëz tash. Po pyes me ardhë në qatë pikë të Vranidollit,22 

ku mundesh me shku, jo ka kanë shku ata njerëz, po tash ku23 

mundesh me shku? Ka cilla pjesë e Kosovës? Ka cilli qytet i24 

Kosovës?25 
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Pë. Ata është për Prishtinë me siguri aty. Se Prishtina ka1 

qenë qytet më i afër aty. 12 kilometra e ka prej Vranidollit2 

t'un Prishtinë. Ata kanë kalue maleve se jo rrugës3 

magjistrales Prishtinë-Podujevë që ka qenë.  4 

Py. Të kthehemi përsëri tek njësitë. A të kujtohet në5 

momentin kur ka qenë ajo kur keni -- cila periudhë kohore ka6 

qenë kur keni vendosë ju me i kriju ato njësi?7 

Pë. Ka qenë marsi edhe prilli. 8 

Py. I cilit vit?9 

Pë. 1999. 10 

Py. Dhe a mund të na tregoni se kush ka qenë ideatori i11 

krijimit të këtyre njësive? Kush e ka dhënë propozimin, idenë,12 

për me u kriju?13 

Pë. Po me siguri e ka dhanë --14 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju15 

lutem prisni.16 

DËSHMITARI: Okej. 17 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju18 

lutem, vazhdoni tani me përgjigjen.19 

DËSHMITARI: Kush e ka dhënë idenë, nuk kam ide. Me siguri20 

eprorët që kanë qenë, që kanë udhëheq luftën edhe ata kanë21 

dijeni ma shumë. Unë e kam dijeni vetëm për qët lagjen tonë,22 

lagjen Llumnicë, Verbofc.23 

Py. Po. Për qatë edhe unë e kam pyetjen për qato, për qatë24 

pjesë.25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Nazmi Vrbovci (Seancë e hapur)  Faqe 12
Pyetje nga z.  Shala

KSC-BC-2020-05   6 prill 2022

Pë. Po. 1 

Py. Njësitë e krijume në fshatin e Barilevës. Qysh e ke kuptu2 

ti që është kriju njësia dhe duhet me ju bashkangjit?3 

Pë. Unë s’e kam kuptu, po unë kam veprue. 4 

Py. Tregona një çik atë veprim. 5 

Pë. Unë bashkëpunue me njerëz të besueshëm, se koha ka qenë e6 

papërshtatshme dhe duhet në mënyrë ilegale me punue. Edhe pi7 

presionit të madh që e kemi pasë, na ka detyru neve. Se8 

kurrkush s’e ka deshë luftën. 9 

Py. A ka qenë dikush jashtë fshatit të Barilevës që ju ka10 

thënë që duhet me u kriju njësia apo ju vetë fshatarët e11 

Barilevës keni vendos për me e kriju?12 

Pë. Ashtë edhe, por neve kena pasë bashkëpunim me njerëz13 

eprorë, njerëz të ideales. Me ata njerëz kena fillu dhe kena14 

punu edhe kena formue njësitin e Barilevës.15 

Py. A ju kujtohet sa njësi ka pasë Barileva?16 

Pë. Një njësi ka qenë në lagjen e Llumnicëve. Njësia e dytë17 

ka qenë në shpinë time në lagjen e Verbovcit. 18 

Py. Dhe sa anëtarë ka pasë njësia e Llumnicëve?19 

Pë. Nuk mundem me e ditë se kanë pasë lëvizje. Njësia në20 

lagjen e Llumnicëve është detyrue ndërkohë me kalue në Majanc.21 

Atje ka pasë luftime ma të shpeshta. Kanë shku në ndihmë.22 

Është bë ndërrimi. Kanë shku dhe në pushime. Se na në23 

përgjithësi jena kanë të fshatit Barilevë. Kena pasë edhe disa24 

njerëz nëse ka nevojë i ceku ata kush janë kanë. I di me emra,25 
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në shpinë time që kanë qenë. 1 

Py. Njësia e Verbovcëve sa pjesëtarë kanë qenë?2 

Pë. Aty kanë qenë çdo herë prej 10 deri 20 vetë, unë, në3 

shpinë time. Ne jena kanë në bashkëpunim me njësinë e lagjes4 

të Llumnica. 5 

Py. E ti personalisht cillës njësi i ke?6 

Pë. Lagjes Verbovci. 7 

Py. Verbovci. 8 

Pë. Njëherë kam kalu -- kam qenë në lagjen e Llumnicëve9 

pastaj është due me kalue në fshatin tonë, këtu Verbovci.10 

Py. A ka pasë kjo një si komandant?11 

Pë. Po ai -- komandanta jena kanë të gjithë, po si një a kanë12 

ma përgjegjës. Se komandanta na quajnë të gjithëve. 13 

Py. E kush ka qenë ai ma përgjegjës a e dini?14 

Pë. Ma përgjegjës ka qenë shoku im i ngushtë, që ka qenë15 

veprimtar i hershëm, Jusuf Shalaku. 16 

Py. E kur thua "të gjithë në një farë mënyre paskeni qenë17 

komandanta", ç’ka do të thotë kjo?18 

Pë. Por çdoherë e kena quajtë njëni shokun tjetër komandant,19 

komandant e kështu. Për atë u shpreha komandant kanë qenë të20 

gjithë. A nji ka qenë ma normal se --21 

Py. E thatë që Jusuf Shalaku ka qenë komandant edhe paska22 

qenë shoku juj i ngushtë?23 

Pë. Po. 24 

Py. Jusuf Shalaku, a ka qenë i fshatit Barilevës?25 
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Pë. Jo. Ai na ka ardhë me na ndihmue. Ka qenë i fshatit1

Shkabaj. 2

Py. Fshati Shkabaj, sa larg është fshatit Barilevë? 3 

Pë. I ka dikund 15 kilometra prej vendit tim. 4 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]5 

Avokat, për ta kuptuar unë. 6 

Ju lutem, a mund të hiqni dëgjueset, z. Dëshmitar?7

Faleminderit. 8

Pyetja ishte: “Ky njësit a ka pasë komandat?” Dhe ai tha:9 

“Nuk e di për komandantët”. Dhe ti thua: ”Kush ishte më10 

përgjegjës?” Dhe ai thotë: “Shoku im i ngushtë, Jusuf11 

Shalaku...” Dhe pastaj ju bëni një përmbledhje: “Ju thoni12 

Jusuf Shalaku ishte komandant...” Po ai nuk tha që ishte13 

komandant. Ai tha që ishte përgjegjës. Ti mund ta përkthesh14 

atë si komandant por ai e filloi përgjigjen duke thënë që “Nuk15 

e di për komandantët”.16 

Do preferoja që të bënit një pyetje tjetër në këtë17 

drejtim për të kuptuar se çfarë donte të thoshte. Se me sa18 

ç’duket, të paktën me sa i lexojmë fjalët e tij, ai nuk donte,19 

domethënë, nuk tha këtë gjë që ai ishte komandant. Pra, është20 

e rëndësishme që të bëni një tjetër pyetje për ta sqaruar këtë21 

gjë. 22 

Se nuk duam t’i vëmë fjalë në gojë, fjalë që nuk i tha23 

ai. 24 

Z. SHALA: 25 
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Py. Z. Dëshmitar, ju në përgjigjen më herët thatë, që nuk1 

paska pasë komandant vetëm ka pasë person përgjegjës; a është2 

e saktë?3 

Pë. E saktë është. Ashtu është. 4 

Py. Kjo do të thotë që Jusuf Shalaku ka qenë vetëm person5

përgjegjës?6

Pë. Po na e kemi llogarit si komandant tonin kështu. A7 

përgjegjës ka qenë i joni. Koordinator kam qenë unë.8 

Py. E a ju kujtohet kur ka ardhë Jusuf Shalaku në fshatin9 

Barilevë?10 

Pë. Ka ardhë në mars. Ka ardhë drejt në shpinë time ka ardhë. 11 

Py. A mund të na tregoni para marsit, a ka pasë veprime12 

luftarake nga ana e policisë apo ushtrisë serbe në atë13 

regjion?14 

Pë. Jo, nuk ka pasë. Bash te ne s’ka pasë. 15 

Py. Më herët thatë se shumë njerëz kanë kalu përmes fshatit16 

të Barilevës pasi që fshati që Barilevë paska qenë një pikë.17 

Pë. Po, ashtu ka qenë. 18 

Py. Në atë zonë a ka qenë e vetmja pikë ku ke mujtë me kalu19 

nga zona e Llapit për pjesë tjera të Kosovës?20 

Pë. Prej Podujevës deri te rënë fshatin Vranidoll. Lagja21 

Verbovcëve nuk ka pasë kalim. E vetmja pikë ka qenë aty. Edhe22 

ajo ka qenë me sakrificë, me frikë. 23 

Py. Kur po thuani me frikë, me sakrificë, pse me frikë?24 

Pë. Pse i kemi pasë të vendosun forcat policore serbe në dy25 
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anët, mbrena qasaj shpisë time kanë qenë një kilometër e1 

gjysë, si në anën tjetër në Vranidoll përpara i kemi pasë një2 

kilometër. Pas shpine i kena pasë tri kilometra në kufi me3 

fshatin Brerricë. Domethënë, na jena kanë në trekëndësh. 4 

Py. Dhe përkundër që fshati Barilevë paska qenë në5 

trekëndësh, i rrethum faktikisht, ka qenë në trekëndëshin nga6 

forcat e policisë serbe apo ushtrisë serbe. Ju përsëri keni7 

arrit që këta njerëz t’i --8 

Pë. Të kuptohem. 9 

Py. -- në mënyrë të sigurt t’i kaloni nga ajo pikë e10 

Barilevës?11 

Pë. Të kuptohem. Fshati Barilevë është me shumë lagje. I ka12 

1300-1400 shpi. Po në trekëndësh, kur e them, është kanë lagja13 

Verbovci, për këtë e kam fjalën. Se Barileva është e zgjatë.14 

Fillon prej Babios [fonetikisht] e deri në Lupç. E nuk mundet15 

me kanë trekëndësh ai. 16 

Py. Edhe njëherë që ta kem ma të qartë. Vetëm lagja Verbovcit17 

faktikisht paska qenë në qatë trekëndëshin?18 

Pë. Po.19 

Py. Pjesë tjera të Barilevës --20 

Pë. Nuk kanë qenë ato. Ja u dhashë edhe me kilometra sa janë21 

kanë në largësi mes veti ato. Një kilometër, një kilometër e22 

gjysë dhe tri. Qe atëherë, në qatë pjesë jemi na.23 

Py. Në fshatin e Barilevës a ka pasë edhe -- a kanë ardhë24 

persona të zhvendosur nga regjione tjera të Kosovës? Popullatë25 
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civile?1 

Pë. Ka pasë. Në lagje tjera të Barilevës ka pasë njerëz të2 

vendosun. E di që në fshatin e Elezëve ka pasë shumë. Tani3 

kanë qenë rend ato lagje-lagje. kanë pasë një sasi mes veti,4 

janë afru mes veti ashtu. 5 

Py. Gjatë dhënies së përgjigjeve tuaja je duke i përmend disa6 

lagje. A bën të na tregoni saktë sa lagje i ka fshati i7 

Barilevës, në qoftë se mundeni tani për tani?8 

Pë. Po, mundem. Se unë i njoh të gjithë. Dikund tetë lagje9 

janë së pakti. Së pakti janë tetë. 10 

Py. Kur thua “së paku” a ka ma shumë se tetë?11 

Pë. Me siguri janë, dalin edhe dhjetë. 12 

Py. Po sipas njohurisë suaj, sa lagje janë me numër?13 

Pë. Dhjetë. 14 

Py. Gjatë kësaj periudhe kohore, muajt mars i vitit 1999 dhe15 

muajit prill i po të njëjtit vit, a ka pasë aktivitete16 

luftarake në Barilevë?17 

Pë. Vitin 1999 luftime mund të them që ka pasë edhe s’ka18 

pasë. Kur them "ka pasë edhe s’ka pasë", në mars kanë hi19 

forcat policore në Barilevë, në mes të Barilevës. Kanë vazhdue20 

në fund të Barilevës dhe kanë shkue kanë vra një profesor, i21 

quajtur Selim Berisha. Unë e kam dhanë në deklaratë që -- s’di22 

folëm tjetër emër, po mbasandaj e kam harru emrin për momentin23 

kur e kam dhënë deklaratën. Ai është Selim Berisha. Ish-24 

arsimtar në shkollën “Ali Kelmendi” në Barilevë. Ai është vra25 
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në shtëpinë e vet. Aty kanë fillue me u prish situata në1 

fshatin Barilevë. 2 

Py. A ju kujtohet kur ka ndodhë kjo?3 

Pë. Nuk jam i sigurtë me datë. Veç di marsi, gjysa e marsit,4 

aty dikun ka qenë. 5 

Py. Kur thua “gjysa e marsit”, gjysa e parë e marsit a gjysa6 

e dytë e marsit?7 

Pë. E dyta e marsit, me siguri. 8 

Py. Dhe kjo ka qenë i vetmi aktivitet luftarak aty dhe i9 

vetmi person i vramë gjatë kohës --10 

Pë. I vetmi ka qenë i vramë. Ka pasë keqtrajtime dikun-dikun.11 

Është edhe një me cek, ndoshta ai s' a bë publik, po është fol.12 

Unë nuk e kam pa. Aty kanë vepru edhe në disa sende të këqija13 

forcat policore serbe. 14 

Py. Gjatë kësaj periudhe kohore, prapë edhe njëherë po e ceki15 

muajin mars edhe prill i vitit 1999, përveç lëvizjes së16 

popullatës civile, a ka pasë edhe lëvizje të ushtarëve të17 

Ushtrisë Çlirimtare --18 

Pë. Po. Qysh jo. 19 

Py. -- përmes kësaj pike?20 

Pë. Ka pasë. Ka pasë. 21 

Py. Ju personalisht a keni pasë kontakt me ata ushtarë?22 

Pë. Po. Krejt përmes meje kanë kalu ata. 23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

Prisni pak, ju lutem. 25 
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Z. Dëshmitar, prisni pas pyetjes. Duhet të ndaloni të1 

bëni pauzë mbas pyetjes, sepse nuk prisni asnjëherë. Prisni2 

disa sekonda. Se përndryshe nuk dëgjoj, nuk arrij të dëgjoj3 

dot pyetjen pastaj nuk arrij dot të dëgjoj përgjigjen tuaj, se4 

unë gjuhën tuaj nuk e flasë. 5 

Ju lutem shumë, ngadalë. Tani mund të filloni përgjigjen.6 

Z. SHALA: 7 

Py. Pyetja ime ishte: A ke pasë kontakte me këta?8 

Pë. Po, kam pasë kontakte. 9 

Py. A ka ndodhë që këta ushtarë edhe të rrinë në Barilevë apo10 

vetëm kanë kaluar andej?11 

Pë. Ka pasë që kanë ndejtë. Ka pasë edhe vetëm kanë kalue. 12 

Py. Kalimi si i ushtarëve ashtu --13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.14 

Avokat, po duhet të prisni. Duhet të prisni të mbarojë15 

dëshmitari se ndërkohë vazhdon ende përkthimi. Ju e bëni16 

pyetjen, po unë akoma s’kam arritur të dëgjojë përgjigjen.17 

 E di që të gjithë po bëjmë çmos dhe që na merr zjarri i18 

bërjes së pyetjeve mirëpo duhet, provojeni njëherë. 19 

Z. SHALA: 20 

Py. Kalimi i popullatës nëpërmes kësaj pike dhe kalimi i21 

ushtarëve nëpërmes kësaj pike, zakonisht në cilën pjesë të22 

ditës është bërë?23 

Pë. Njerëzit, popullata kanë ardhë në lagjen e Llumnicëve.24 

Ndoshta kanë qëndru tanë ditën atje. Në mbrëmje, kanë ardhë25 
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t’u nej dhe, kanë ardhë edhe ma herët, i kemi vendos në mes dy1 

kodrave, ne i quajmë përrua aty, një livadh i ngushtë dy2 

kodrat i ka anash. Aty i kena mbajtë popullatën. Jena interesu3 

për ushqimet e tyne, veshmbathjen e tyne, rehatinë e tyne. E4 

në mbrëmje i kemi qitë ushtarët nëpër pika rastësisht mos po i5 

sulmon kush edhe kemi fillue në bashkëpunim me Mbrojtjen6 

Civile, që i falënderoj shumë që e kanë bë një punë të7 

hatashme ata njerëz. Më kanë ndihmue. Unë kam qenë organizator8 

i tyne. Përmes meje ka shku Mbrojtja Civile, po kemi pasë9 

bashkëpunimin e hatashëm. Asnjë njeri nuk na ka ra në pritë.10 

Asnjë njeri s’na u ka dëmtue. Edhe për atë jam krenar dhe11 

falenderues shumë. 12 

Py. Këta ushtarë që i cekët, që kanë pasë rast që edhe kanë13 

ndejtë në Barilevë, në cilën lagje thatë të Barilevës kanë14 

ndejtë?15 

Pë. Kanë ndejtë në lagjen e Llumnicëve dhe në lagjen e16 

Verbovcëve.17 

Py. E a dini në shtëpiat e kujt kanë ndejtë ata kur kanë18 

ndejtë aty?19 

Pë. Po, mor qysh jo. Qysh s’e di. Në lagjen e Llunmicëve ka20 

qenë njësiti në shpinë e Isuf Llumnicës, tu djeltë --21 

[fonetikisht] edhe Isuf Llumnicës. Kemal Llumnica ka qenë edhe22 

ushtarë edhe i ka pasë në shpi. Kurse në lagjen e Verbovcëve23 

në shtëpinë e Shaban Vrbovcit, baba i jem, që e falënderoj24 

shumë. Kam pasë përkrahjen e tina edhe të axhës edhe të gjithë25 
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familjarëve të mi. Kur them të gjithë familjarëve të mi, janë1 

djemtë e axhallarëve që kanë qenë vullnetarë të gjithë. Për2 

mungesë të armatimit nuk kanë mujtë të gjithë me shkue. Kanë3 

shku ka një prej familjes. Ka një armë e kishim, se na armë4 

nuk kena marrë prej askujt, po armët tona personale që i kena5

pasë. 6

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.7 

Dëshmitar, ju lutem jepni përgjigje vetëm për pyetjen. Mos8 

jepni shpjegime për gjëra të tjera.9 

DËSHMITARI: Okej. 10 

Z. SHALA: [Përkthim] E nderuara Gjykatëse, dëshiroj t’i11 

tregoj dëshmitarit një fotografi. Është shtëpia për të cilën12 

ai po flet.13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shumë14 

mirë. Mund të komunikoni për këtë me Sekretarin e Gjykatës. 15 

Z. SHALA: [Përkthim] Z. Sekretar i Gjykatës, ju lutem16 

nxirrni dokumentin me numër DSM00087.17 

Py. Z. Dëshmitar, në ekranin e juj përpara a jeni duke e parë18 

një fotografi?19 

Pë. U muros, shumë mirë. 20 

Py. A mund të na tregoni çfarë shifet në këtë fotografi?21 

Pë. Kjo fotografi është e shtëpisë time, ish-shpia ime. Këtu22 

kam jetu unë. 23 

Py. Ky shkrimi dhe nënshkrimi poshtë në fotografi, a është i24 

juaji?25 
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Pë. Po.1 

Py. Çka prezanton ky rrethi i kuq në katin e dytë të2

shtëpisë?3

Pë. Ky rrethi i kuq prezanton dhe jam deklaru dhe deklarohem4 

prapë, Salih Mustafa kur ka kalue ka ardhë i lodhur, ka ardhë5 

natën, ka ardhë kohë e pas kohe, ka pushue, sa ka pushue dy-6 

tri orë a një orë. Këtu e ka pasë -- unë e kam dërgue këtu në7 

këtë dhomë. 8 

Py. Këtë dhomë a e ka shfrytëzu vetëm Salih Mustafa?9 

Pë. Jo. Kjo a kanë e popullit, jo e Salih Mustafës. Kjo shpi10 

është kanë e popullit. 11 

Py. A mund të na sqaroni pak ma shumë kur thua “e popullit”?12 

Pë. Po kur ka qenë farë situate, kur e ka -- babai jem edhe13 

unë, na ja kena çelë derën çdokuj bije të popullit. Për ata po14 

i flas këtë.15 

Py. Në kohën kur ka ndejtë Salih Mustafa në këtë dhomë, në16 

pjesën tjetër të shtëpia a ka pasë njerëz të tjerë aty?17 

Pë. Po, ka pasë. I kam pasë familjarët aty. 18 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.19 

Dëshmitar, propozoj kështu nga tani e tutje, kur të bëjë20 

pyetje Avokati i Mbrojtjes, të fillosh ta japësh përgjigjen21 

vetëm kur unë të bëjë shenjë me kokë, se nuk dua të ketë22 

mbivendosje.23 

Pastaj, nëse do funksionojë më mirë, unë nuk e di, mund24 

t’i kthehemi prapë edhe normales. 25 
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Mund të vazhdoni, z. Avokat. 1 

Z. SHALA: [Përkthim] Z. Sekretar, faleminderit për këtë.2 

Mund ta hiqni nga ekrani fotografinë.3 

E nderuar Gjykatëse, dëshiroj që të shfaqim tjetër4 

fotografi në ekran. 5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po.6 

Mund të vazhdoni. 7 

Z. SHALA: [Përkthim] Z. Sekretar, dokumenti me numër8

DSM00088.9

Py. Z. Dëshmitar, a jeni duke e pa fotografinë në ekran10 

përpara juve?11 

Pë. E shof. Të kjartë e kam. 12 

Py. Shkrimi dhe nënshkrimi poshtë kësaj, në pjesën e poshtme13 

të kësaj fotografie a është i juaji?14 

Pë. Po.  15 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.16 

Dëshmitar, sikur ramë dakord që do vështroni nga unë dhe vetëm17 

kur t’ju jap unë shenjë me kokë, mund të vazhdoni përgjigjen.18 

DËSHMITARI: Okej. Okej.19 

Z. SHALA: 20 

Py. A mund të ma tregoni çka paraqesin këto numrat në21 

fotografi 8M dhe 24M?22 

Pë. Kush shifen këto llastra edhe kjo 8M edhe 14M, këtu ka23 

qenë një shtëpi e gjatë 24 metra në 8 metra e gjerë. E këtu24 

kanë qenë ushtria që ka ndejtë. Këtu kanë krye shërbimet, janë25 
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ushqye. 1 

Py. E qe kjo dhomë, në cilën lagje ka qenë?2 

Pë. Kjo në lagjen e Verbovcëve, në shtëpinë time. 3 

Py. Domethënë kjo pjesë çka shofim këtu në këto fotografi4 

këto shtëpi të gjitha janë në pronësi të familjes suaj, tuaj?5 

Pë. Po. 6 

Py. Faleminderit. 7 

Z. SHALA: [Përkthim] Z. Sekretar, ju lutem mund ta hiqni8 

nga ekrani fotografinë.9 

Z. SHALA: 10 

Py. Pak parazi i përmendët armët dhe thatë që furnizim të11 

armatimit nuk keni pasë, po ju i keni përdorë armët e juja që12 

i keni pasë. 13 

Pë. Po. Ashtu ka qenë. 14 

Py. Ju çfarë arme keni pasë?15 

Pë. Kemi pasë armë të thjeshta pushkë automatike, pushkë.16 

Edhe pushkë gjuetie kena përdorë zotëri Mbrojtës.17 

Kallashnikova qështu. Të lehta me thënë. 18 

Py. Që kjo gjendja me armatim a ka zgjatë deri në fund të19 

luftës?20 

Pë. Po me qeto armë e -- me qeto armë e kena përfundu na21 

luftën. 22 

Py. E municion a keni pasë mjafueshëm për ato armë?23 

Pë. Po kjo po i bie qesharake, se jo nuk kena pasë tjetër. Ne24 

i kena ruajtë plumbat sikur sytë. 25 
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Py. Z. Dëshmitar, gjatë periudhës kohore mars-prill të vitit1 

1999, përveç vrasjes së profesorit, edhe një herë po ju pyes,2 

a ka pasë edhe ndonjë vdekje gjatë asaj periudhe në fshatin3 

Barilevë? A ka pasë persona të vdekur?4 

Pë. Ka pasë. Në fshatin Barilevë janë gjithsej 11 të vdekur.5 

Tre dëshmorë. 6 

Py. Dhe të gjitha këto 11 vdekjet kanë ndodhë në mars-prill7

1999?8

Pë. Po. 9 

Py. Të gjithë këta persona kanë qenë të fshatit Barilevë?10 

Pë. Të gjithë. Për ata po them 11 të Barilevës. 11 

Py. A ka pasë edhe ndonjë qytetar tjetër që s’ka qenë i12 

Barilevës po që ka vdek në Barilevë?13 

Pë. Ai është i 12. Ai ka qenë Nexhmi Kaçiu i fshatit Lupç. Ai14 

ka qenë tuj ndejtë. Iku mbi Lupçit tu nej dhëndër i vetë,15 

kushëri i imi. Është vra në prill, në 12 prill. 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.17 

Dëshmitar, emrin si e kishte ky person, emrin domethënë jo18 

mbiemrin po emrin sepse përkthyesët nuk --19 

DËSHMITARI: Nexhmi. 20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]21 

Faleminderit. 22 

Z. SHALA: 23 

Py. E cekët datën 12 prill. E a ju kujtohet rrethana si ka24 

ardhë deri te vrasja e këtij personi?25 
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Pë. Po shumë mirë më kujtohet. A don me e vazhdu?1 

Py. Po, po. 2 

Pë. Në atë kohë, më 12 prill, pasdite, në ora dikun 3.30,3 

4.00 ka qenë, na kanë ardhë pas shpine forcat serbe policore-4 

ushtarake. Unë kam qenë me ushtarët në shpinë time. Ne e kena5 

pasë problemin për përpara e mbas shpine na kanë ardhë malit6 

edhe na kanë zënë në befasi. 7 

I kanë marrë disa njerëz si peng, mbrojtja e tyne. U8 

alarmuan aty që hinën serbët. Ushtarët prej shpisë time kanë9 

dalë janë pozicionue andej. Unë kam qëndru në shpi. Ku shifet10 

qa ai i muri i kuq mes shpisë, qajo hymja ka qenë nga hijen11 

këtu ushtarët tonë. Unë kam qëndrue i pozicionum në oborrin12 

tim, po nuk erdhën te unë. Ata fillun luftimet, ushtarët që13 

ishin. Ata në tërhjekje e kanë vra Bedri Kurtollin dhe Nexhmi14 

Kaçiun. Në ikje. Fatin e kanë pasë edhe tre të tjerë që i kanë15 

rreshtue në stom të një përroni i thojmë na, livadh para16 

mbrapa është prrue. Atë mujavc që e kam emrin, që i ka pasë17 

edhe plumbat në xhemperin e tij, nuk është vra. Ai ka qenë18 

Avdi Verbovci, Sabit Humolli, që janë gjue për mbrapa edhe19 

kanë pshtue. Bedrinë e ka korrë në kallash dhe ka mbetë i20 

vdekun. Në ikje e kanë vra Nexhmedinin, Nexhin.21 

Py. Faleminderit, z. Dëshmitar. 22 

 Z. SHALA: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, dëshiroj që ta23 

paraqes përsëri në ekran fotografinë e shtëpisë sepse u24 

përmend shtëpia dhe pamja. Thjesht për ta parë në fotografi se25 
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ku është ai vend. 1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.2 

Dëshmitar, hiqeni ndëgjueset ju lutem. 3 

 A mund të sqaroni për hir të Trupit Gjykues se ç’drejtim4 

keni marrë me këto pyetje. 5 

Z. SHALA: [Përkthim] Ai tha se: “Unë vetë qëndrova në6 

shtëpi” ku e shikoni atë të kuqen.7 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Jo,8 

jo. Nuk e kam për këtë. Ajo që dua të them është sesi lidhet9 

kjo që po diskutoni ju tani me dëshmitarin, si lidhet kjo me10 

provat që dëshiron të paraqesë Mbrojtja? 11 

Z. Avokat, më lejoni që të flas, të mbaroj. 12 

Pra, si lidhet kjo me provat e Mbrojtjes për të hyrë me13 

kaq hollësi tek kjo? Këto dua të kuptoj. Dhe në shumë gjëra të14 

tjera sot hyni me shumë hollësi dhe nuk e kuptoj dot pse është15 

kaq e nevojshme për të hyrë me kaq hollësi. 16 

Z. SHALA: 17 

Py. Z. Dëshmitar, e përmendët datën 12 prill dhe e përshkruat18 

ngjarjen që ka ndodhë me këtë datë. 19 

 A mund të na tregoni sesi e kujtoni saktë këtë datë që20 

kjo ngjarje ka ndodhë në këtë datë?21 

Pë. Po gjënat e këqija të mbesin në kujtim çdo herë. Dhe22 

harrova me cek se kur janë vra dy vetë, është plagosur23 

kushërini im Adem Verbovci 70 vjeçar.24 

Py. Z. Dëshmitar, ma herët e përmendët Salih Mustafën dhe na25 
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treguat në fotografi dhomën ku ka ndejtë Salih Mustafa kur ka1 

ardhë në Barilevë. 2 

 A mund të na tregoni gjatë muajit, pjesës së dytë të3 

muajit mars të vitit 1999 dhe gjatë muajit prill të po të4 

njëjtit vit sa herë ju personalisht e keni pa, e keni taku5 

Salih Mustafën?6 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]7 

Hiqini ndëgjueset ju lutem, z. Dëshmitar.  8 

    Z. Avokat, a e pyetët gjë dëshmitarin nëse z. Mustafa ka9 

ardhë ka shkuar në Barilevë gjatë muajit mars-prill të vitit10 

1999?11 

Z. SHALA: [Përkthim] Jo. 12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Apo13 

atëherë.14 

Z. SHALA: 15 

Py. Z. Dëshmitar, po e ndryshoj pak pyetjen. Gjatë pjesës së16 

dytë të muajit mars dhe gjatë muajit prill të vitit 1999, ju17 

personalisht a e keni parë që ka ardhë Salih Mustafa në18 

fshatin Barilevë?19 

Pë. Po. Se s’ka mujt me ka kalu pa e pa unë. 20 

Py. Në rregull. Po. Po a ka ardhë -- a e keni pa gjatë kësaj21 

periudhe që e përmenda, fundi i muajit mars, pjesa e dytë e22 

muajit mars dhe muaji prill i vitit 1999?23 

Pë. Ka qenë në mars. 24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]25 
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Hiqini ndëgjueset, ju lutem.1 

Z. Avokat, po ja bëni gati, po ja jepni gati përgjigjen2 

dëshmitarit. Ju lutem pyetje të hapura. Në fillim thatë pjesa3 

e parë e marsit tani po e përfshini në pyetje pjesën e fundit4 

të marsit. Thjesht pyeteni, a e patë apo jo z. Mustafa në5 

periudhën mars apo prill. Mos ja jepni gati përgjigjen. Mos i6 

thoni sesi të përgjigjet. 7 

Është hera e dytë që më duhet t’ju rikujtoj që të bëni8 

pyetje të hapur. Mjafton t’ia bëni pyetjen dhe jua thotë vetë9 

dëshmitari, ose nuk jua thotë.10 

Z. SHALA: 11 

Py. Z. Dëshmitar, gjatë muajit mars dhe muajit prill të vitit12 

1999, a e keni parë ndonjëherë Salih Mustafën?13 

Pë. Po. 14 

Py. A mund të na tregoni ku e keni pa?15 

Pë. Unë e kam pa në shtëpinë time. 16 

Py. A ju kujtohet koha?17 

Pë. Po. Më kujtohet. 18 

Py. Kur ka qenë kjo?19 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.20 

Dëshmitar, mos harroni të shikoni nga unë. 21 

Mund të vazhdoni22 

DËSHMITARI: E kam pa në fillim të prillit, a ka qenë 123 

dhe 2 prill është ai më e fiksume kjo datë. Edhe së fundi, 21,24 

20, 21 prill. Edhe ma s’e kam pa kurrë. Veç pas lufte në25 
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çlirim. 1 

Z. SHALA: 2 

Py. Kur i cek këto data kur e ke pa Salih Mustafën, si të3 

kujtohen këto data? Si i ke mbajtë mend këto data?4 

Pë. Po njeri nji kohë mban mend. Nganjëherë nuk mundesh me i5 

mbajtë mend. Veç i mbajnë mend. 6 

Py. Herën e parë kur e ke taku -- kur e ke pa Salih Mustafën,7 

atë ditë a ka qenë në shtëpinë tuaj? 8 

Pë. Ka pushue shumë pak. Ka pushue shumë pak. Është9 

përshëndet me Jusuf Shalakun, ka vazhdue. Ku ka shku nuk e di.10 

Ky i ka pasë punët e veta. Unë nuk i di mandej. 11 

Py. A ju kujtohet, kur ka ardhë a ka qenë vetëm?12 

Pë. Ka qenë vetë i treti. 13 

Py. A të kujtohet, a ka qenë me uniformë apo si ka qenë i14 

veshur?15 

Pë. Ky më kujtohet dhe me uniformë dhe pa uniformë. 16 

Py. Herën e parë kur e ke pa, çka ka pasë të veshur?17 

Pë. Herën e parë e ka pasë uniformën e veshun. 18 

Py. A mund të na e përshkruash çfarë uniforme ka qenë? Çfarë19 

ngjyre ka pasë? 20 

Pë. Kështu në uniformat që i kemi pasë të lara, laramankat. 21 

Py. Thatë që ka ardhë vetë i treti dhe ka pushuar në shtëpinë22 

tuaj dhe kur është larguar ai është largu bashkë me ata23 

persona me të cilët ka ardhë, a u largu vetëm?24 

Pë. Me të njëjtit. Me të njëjtit persona ka vazhdue. 25 
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Py. A ju kujtohet, qysh ka ardhë? A ka ardhë me ndonjë mjet1 

transportues aty?2 

Pë. Po ku ka pasë në atë kohë mjet transportues për ushtri?3 

Ka ardhë në këmbë. 4 

Py. E herën e dytë, a ju kujtohet me çka ka ardhë herën e5

dytë? 6

Pë. Çdo herë ka ardhë në këmbë se s’ka mujt me kalu automjet7 

asajte prej forcave serbe policore.8 

Py. A i ke pa, përveç rastit të parë që i përmende që është9 

përshëndet me Jusuf Shalakun, a i ke parë dhe ndonjëherë10 

tjetër bashkë këta dy persona?11 

Pë. Nuk jam i sigurtë a është kanë me të njëjtët njerëz a me12 

ç’njerëz ka qenë.13 

Py. Jo, pyetja ime kishte të bënte me Jusuf Shalakun. A e ke14 

pa edhe ndonjëherë tjetër me Jusuf Shalakun?15 

Pë. Me Jusuf Shalakun --16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Mund17 

të vazhdoni18 

DËSHMITARI: Me Jusuf Shalakun vetëm në shtëpinë time i19 

kam pa. Tjetërkund s’i kam pa më bashkë. 20 

Py. A ju kujtohet Jusuf Shalaku, a ka pasë ndonjë mjet21 

transportues?22 

Pë. Po. E ka pasë në oborrin tim. E ka pasë automjetin në23 

oborrin tim një Golf II, që i thojmë na, 4x4. 24 

Py. E ke pa duke lëvizë Jusuf Shalakun me atë automjet?25 
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Pë. Kur në mbrëmje ka kalue në fshatin Vranidoll. Ku e ka1 

lënë makinën nuk e di. Veç ka lëvizë pa drita edhe në sigurim2 

të ushtarëve. 3 

Py. Herën e dytë kur e ke pa Salih Mustafën, e din sa ka kohë4 

ka ndejtë -- a ka ndejtë në Barilevë?5 

Pë. Kur u kthye, hera e dytë ka qenë. Me të njëjtit njerëz6 

është kthy dhe ka pushue. Kanë qenë të lodhun, kanë udhëtue7 

shumë në këmbë nëpër malet e zonës së Llapit. Ka pushue. A ka8 

pushue pesë, gjashtë orë ma së shumti se s’ka nejtë ma shumë9 

te unë. Veç sa ka pushue. Ndonjëherë është ushqye me ushqim10 

dhe ka vazhdue në përcjellje të ushtarëve tonë vetëm çdoherë11 

në mbrëmje. 12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.13 

Dëshmitar, herën tjetër ju lutem më shihni mua. Do të tund14 

kokën dhe atëherë ju filloni që të flisni. Është shumë e15 

nevojshme që të sigurojmë përkthim të saktë për mua për të16 

vlerësuar se çfarë po pyetet. 17 

Z. Avokat, ju lutem. 18 

Z. SHALA: 19 

Py. Herën e dytë, a të kujtohet ku ka shku -- a e dinë ku ka20 

shku Salih Mustafa nga Vranidolli?21 

Pë. Edhe ti mundet me e bë pyetjen prej teje ku ka shkue se22 

nga Vranidolli unë s’muj e dija. Prej meje e di që ka dalë në23 

Vranidoll. 24 

Py. Jo. Më fal. Në rregull. Mendova për Barilevën. Shtëpinë25 
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ku e keni ju. Nga lagja e Verbovcëve. Prandaj m' u përzi1 

Vranidoll, Verbovc. 2 

Kur ka dalë nga shtëpia juj, herën e dytë që e keni pa, a3 

ke njohuri a e dini ku ka shku?4 

Pë. Unë veç e di që ka dalë prej shpisë time, ka dalë për në5 

Vranidoll. Ma tutje nuk di. 6 

Py. Të kthehemi përsëri pak tek njësitë që kanë funksionu në7 

fshatin e Barilevës. U përmendën dy njësi. A kanë qenë këto dy8 

njësi edhe pse kanë qenë dy njësi a kanë qenë të përbashkëta9 

apo kanë pasë funksione edhe komanda të ndaras njëra prej10 

tjetrës?11 

Pë. Këto kanë qenë të përbashkëta, për shkak të vendit se12 

s’ka pasë mjaftueshëm në lagjen e Llumnicëve. U rrit numri i13 

ushtarëve edhe është duh të jem në mbrojtje të popullatës se i14 

kena pasë -- jena të ballafaqu ballë për ballë me njësinë atë15 

serbe. Për atë kanë kalue te unë, në shpinë time. 16 

Py. Pra, cilli ka qenë qëllimi kryesor i krijimit të njësive?17 

Pë. Po pyet për lagjen tonë të Verbovcëve?18 

Py. Për të dy njësitë.19 

Pë. Po ajo ka qenë qëllimi i mbrojtjes së popullatës,20 

civilëve, tërheqjes nëse ka nevojë me u tërhjek na jena kanë21 

ndihmë çdoherë. Vetëm në ndihmë të popullatës kurrgja as -- ne22 

s’kena sulmu serbët. Se s’kena pasë municion se nashti edhe i23 

kishim sulmue. 24 

Py. Këto dy njësi a kanë pasë emra? Kanë pasë ndonjë emër a25 
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janë -- si janë identifiku? Si është bë ndarja e tyre?1 

Pë. Ndarje aty s’muj ti quj se përgjegjës ka qenë në lagjen e2 

Llumnicëve, Nexhmi Llumnica dhe komandanti i joni ka qenë ai,3 

por qenësishëm ka qenë Nexhmi Llumnica. Po si ta quaj4 

nënkomandant Jusuf Shalaku ka qenë përgjegjës për lagjen tonë,5 

shpinë tonë. 6 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Nuk7 

ishte kjo pyetja do thosha unë. Nuk po pyesni për emra.8 

Z. SHALA: [Përkthim] Jo. 9 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Në10 

qoftë se shikoni që dëshmitari devijon nga pyetja, ju lutem11 

bëjani prapë pyetjen se nuk jemi këtu për të dëgjuar tregime12 

të lira. 13 

Z. SHALA: 14 

Py. Po këto njësi, a kanë qenë në kuadër të ndonjë brigade?15 

Pë. Po.16 

Py. Në kuadër të cillës brigadë?17 

Pë. Na kemi qenë në Brigadën 151, Zahir Pajaziti. Në kuadër18 

të saj kemi qenë. 19 

Py. A keni ndëgjuar ndonjë herë për një njësi të emërtuar20 

BIA?21 

Pë. Po, e kam marrë vesh ma vonë që ka qenë njësiti BIA. S’e22 

kam ditë në atëkohë. 23 

Py. Kur keni marrë vesh ma vonë? Kur është ajo ma vonë?24 

Pë. Po, të them të drejtën, krejt pas lufte e kam marrë vesh25 
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që ai paska qenë një njësit BIA. 1 

Py. Përveç kësaj që paska qenë një njësit BIA, a keni marrë2 

vesh edhe diçka tjetër për natyrën, për funksionimin, për3 

veprimin e atij njësiti?4 

Pë. Nuk jam kanë i interesune, jam kanë i interesim vetëm për5 

popullatë, bashkëfshatarët e mi. Ma tutje nuk di as kam6

njohuri. 7

Py. Në kohën kur e keni taku Salih Mustafën, a e keni ditë8 

cillit njësit i përket Salih Mustafa?9 

Pë. Për njësit nuk e kam ditë veç e kam ditë që është në10 

Brigadën 151, Zahir Pajaziti. Këto nuk ka pasë ndamje qysh11 

mendon dikush. Ne jam kanë nji. A kanë i asaj brigade a asaj,12 

nuk ka çu peshë ajo. Ne një emër e kena pasë UÇK. 13 

Py. Në kohën kur jeni taku me Salih Mustafën, a keni bisedu14 

për aktivitetet e tija apo a e keni pyet mbasi ka ardhë aty ku15 

po shkon?16 

Pë. Këto punë i ka pasë Jusuf Shalaku. Unë jam veç tu më17 

përshëndet e me pyet ku po shkon, tek po shkon, nuk është ka18 

unë. Jusufi i ka vendosë ato krejt.19 

Py. Faleminderit. 20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju21 

lutem vazhdoni. 22 

[Përfaqësuesit e Mbrojtjes këshillohen]23 

Z. SHALA: 24 

Py. Z. Dëshmitar, pasi që ju treguam fotografinë në të cilën25 
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fotografi ishte shënuar 8M dhe 24M. 1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju2 

lutem, vazhdoni. 3 

Z. SHALA: [Përkthim] Ju lutem, a mund të shfaqni në ekran4 

dokumentin DSM3000 [sipas përkthimit]. Shumë faleminderit.5 

Z. SHALA: 6 

Py. Je duke e pa përsëri këtë fotografi. Dhe në rreshtin --7 

në faqen 20 rreshtat 4, 5 të transkriptit të sotëm, na tregove8 

se çka do të thojnë këto 8M dhe 24M. Qe kjo dhoma ka qenë me9 

krejt këtë sipërfaqe domethënë vetëm një dhomë?10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Jo,11 

nuk do të -- 12 

Të lutem z. Dëshmitar hiqini dëgjueset dhe vendoseni në13 

tryezën që keni përpara. Hiqini dëgjueset, lërini në tryezën14 

përpara që keni. Faleminderit. 15 

 Do të preferoja që së pari juve të citoni se çfarë ka16 

thënë dëshmitari më përpara, sepse në këtë mënyrë po i jepni17 

një përgjigje duke nënkuptuar atë çfarë ka thënë ai. Kështu që18 

dua që së pari të lexoni atë çfarë thuhet në transkript dhe19 

pastaj bëni një pyetje më të hapur sepse po i jepni material20 

për t’ju përgjigjur dëshmitarit. 21 

 Z. SHALA: 22 

Py. Z. Dëshmitar --23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju24 

lutem, vendosini dëgjueset përsëri, z. Dëshmitar.25 
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PËRKTHYESJA: Gjykatësja nuk e ka mikrofonin të ndezur. 1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju2 

lutem, a mund t’i hiqni dhe njëherë dëgjueset. 3 

Avokat, në qoftë se e mbaj mend ai nuk foli për dhomën,4 

domethënë, nuk e di në qoftë se e kupton atë çfarë ju thashë5 

më përpara. Nuk duhet ta bëni këtë gjë. Unë dua që t’i jap6 

ekipit të Mbrojtjes hapësirë për çështjen e tyre, por, ju7 

lutem, keni parasysh që ne nuk duam që të ushtrojmë ndikim mbi8

dëshmitarin. 9

Z. Dëshmitar, mund t’i vendosësh edhe një herë dëgjueset10 

tani. Faleminderit. 11 

Z. Avokat e keni ju fjalën. 12 

Z. SHALA: 13 

Py. A mund të na tregoni çka ka pasë në këtë hapësirë me këto14 

dimensione?15 

Pë. Këto dimensionet që janë 8 me 24 këtu ka qenë shtëpi16 

banimi. Dhoma më e madhe ka qenë 8 me 6, ne e quajmë odë. Këtu17 

janë kanë të vendosun ushtarët, këtu kanë pushue, këtu janë me18 

ushqye. Këto dhomat të tjera kanë qenë për pregatitje. Ka19 

ndodhë edhe për pastrim të ushtarëve. Në atëkohë nuk kemi pasë20 

rrymë, me dru jemi -- i kanë nxeh ujt. Disa shërbime të21 

thjeshta i kemi pasë. 22 

Py. Ju faleminderit, z. Dëshmitar. 23 

 Z. Dëshmitar, në fshatin e Barilevës, duke e marrë24 

parasysh që ka patë edhe popullatë civile dhe ka pasë lëvizje25 
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të popullatës civile dhe ushtarëve, a keni qenë të organizum1 

edhe në kuptimin e sigurimit të këtyre kalimeve dhe si keni2 

ardhë deri tek njohuritë që rruga është e kalueshme?3 

Pë. Kur folsh për fshatin Barilevë ka kuptim ma të gjanë. Po4 

dua t’i ceksh lagjen Verbovcë edhe Llumnicë. Lëvizje nuk ka5 

pasë të ushtrisë në fshatin Barilevë, në lagje tjera. 6 

 Pyete ku keni pasë njohuri. Shumë lehtë po kuptojshim në7 

kohna të vështira, po merrshim vesh shumë lehtë. Por me8 

sigurue rrugën kemi vëzhgue tënë ditën mos po vendosen dikun9 

forcat serbe policore. Atëherë në mbrëmje jemi kanë grupa-10 

grupe të organizum tuj qitë njerëz çdo herë, gjithmonë tuj u11 

falenderue Mbrojtjes Civile. Se këto punë ma shumë i ka krye12 

Mbrojtja Civile. Unë i kam qenë koordinator. Ja u ceki unë në13 

daçi dhe me emra kush kanë qenë komandantat e Mbrojtjes Civile14 

si të lagjes Verbovci, si të lagjes Llumnica. Në bashkëpunim15 

me ushtarë i kemi qit. I kemi kalue në fshatin Vranidoll. 16 

Py. Faleminderit. 17 

Z. SHALA: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, dua që t’i18 

tregojmë dëshmitarit një dokument që është një hartë, për19 

shkak se ai po përmend Vranidollin. 20 

PËRKTHYESJA: Gjykatësja nuk e ka ndezur mikrofonin. 21 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju22 

lutem, a mund t’i hiqni dëgjueset dhe t’i vendosni në tryezë,23 

z. Dëshmitar. Faleminderit. 24 

Z. SHALA: [Përkthim] Ai po përmendte Vranidollin dhe25 
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Llumnicën, kështu që do kërkoja, në qoftë se është e mundur,1 

që të tregohej harta për të treguar sesa larg është Vranidolli2 

nga Llumnica dhe nga Barileva. 3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Në4 

rregull. Vazhdoni. 5 

Z. Dëshmitar, ju lutem vendosni edhe njëherë kufjet. 6 

Z. SHALA: [Përkthim] Ju lutem, a mund të shfaqeni7 

dokumentin me numër reference DSM00086. 8 

Py. Z. Dëshmitar, na e keni parë në ekranin e juj një hartë?9 

 Në pjesën e poshtme të kësaj harte është shkruar emri10 

juaj dhe nënshkrimi. A janë këto -- a është shkrimi juaj ky?11 

Pë. Po.12 

Py. Në këtë hartë, në anën e majtë të saj, shohim dy13 

rrumbullakë me ngjyrë të kaltër dhe në njërin është numri 114 

dhe në tjetrin është numri 2. A mund të na tregoni çka15 

tregojnë këto?16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] A e17 

shikoni këtë rrethin, z. Dëshmitar?18 

DËSHMITARI: Po, e shiqoj mirë. 19 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] A e20 

kuptuat pyetjen?21 

DËSHMITARI: Po. 22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju23 

lutem vazhdoni me përgjigjen.24 

DËSHMITARI: Këtu po ceket lagja e Llumnicëve dhe lagja e25 
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Verbovcit. Barilevë, Vranidoll, krejt në afërsi. 1 

Z. SHALA: 2 

Py. Që ta kemi të qartë, fshati Barilevë në kuadër të këtij3 

fshati është edhe lagja e Llumnicëve që është shënuar me4 

numrin 2?5 

Pë. Po. 6 

Py. Dhe krejt pjesa e majtë nga rruga. A është rrugë kjo me7 

ngjyrë kafe që është? A është kjo rruga ndarëse rruga8

kryesore?9

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]10 

Avokat, po bëni dy pyetje tani. Atëherë unë do thosha t’i11 

bëjmë njëra pas tjetrës. Bëni njëherë pyetjen e parë, merrni12 

përgjigjen. T’i kthehem dhe njëherë transkriptit. 13 

Z. Dëshmitar, ju lutem a i hiqni dot dëgjueset dhe14 

vendosini në tryezë. Faleminderit. 15 

 “Pra, që të jemi të qartë, pra, fshati Barilevë përfshin16 

gjithashtu edhe lagjen Llumnicë?” 17 

Pra, kjo është pyetje e parë. Morëm përgjigje për të dhe18 

tani kalojmë tek pyetja e dytë. Sepse po nënkuptonit19 

përgjigjen. Po ndërkohë përgjigjen duhet ta japë dëshmitari.20 

Dëshmitari është personi që duhet të japë përgjigjen. 21 

Ju lutem, vazhdoni. 22 

Mund të vazhdoni sërish dëgjueset z. Dëshmitar. 23 

Z. SHALA: 24 

Py. Pra, numri 2 dhe rrumbullaku që e ka rrumbullaksu25 
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vendbanimin Llumnica. Dhe rrumbullaku numër 1 ku është e1 

rrumbullaksume Barileva, krejt kjo sipërfaqe është e fshatit2

Barilevë?3

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Për4 

herën tjetër, z. Avokat, mund ta bëni pyetjen kështu: Zonën që5 

është brenda rrethit 1 dhe 2 a i përkasin Barilevës? Kjo është6 

një pyetje e hapur. Por në qoftë se ju thoni “apo jo” nuk7 

është kjo mënyra si bëhet pyetja. 8 

Z. SHALA: [Përkthim] Po flasim për Llumnicën dhe9 

Barilëvën.10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]11 

Pavarësisht kësaj, ju lutem më dëgjoni që të përfundoj12 

fjalinë. 13 

Kjo është për respekt jo vetëm të Kryegjykatëses, por për14 

të gjithë personat që po ju dëgjojmë. 15 

Duhet të përpiqeni që t’i bëni një pyetje të cilës ai16 

mund t’i përgjigjet. Duhet të bëni një pyetje të hapur dhe17 

duhet t’i jepni hapësirë dëshmitarit që të japë përgjigjen. Se18 

funksionon këtu. 19 

Unë do të lejoj pyetje udhëzuese vetëm në qoftë se mendoj20 

se është e përshtatshme në momentin e caktuar.21 

Z. SHALA: [Përkthim] Faleminderit. 22 

Py. Z. Dëshmitar, duke rrubullaksuar Llumnicën dhe duke23 

rrubullaksuar Barilevën, çka keni dashtë të tregoni me këtë?24 

Pë. 1 dhe 2 janë në kuadër të Barilevës. E ke të qartë?25 
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2 ka qenë njësiti ku është i vendosur ushtria ku ka1 

fillue, në lagjen Llumnica. Për ata është cekun 2 aty. 1 është2 

lagja e Verbovcëve. Këto kanë mes veti janë tri kilometra3 

gjatësi është. 4 

Kurse kjo rruga e kaftë është magjistralja Prishtinë-5 

Podujevë. Shihni sa afër është 1 me rrugën kryesore.6 

Py. Faleminderit, z. Dëshmitar. 7 

Z. SHALA: [Përkthim] Z. Sekretar, mund ta hiqni këtë8 

pamje nga ekrani.9 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]10 

Avokat po afrohemi tek ora 11.00. Kështu që ka ardhur thuajse11 

koha për të bërë pushim. Nuk e di në qoftë se ky është një12 

moment i natyrshëm për të ndërprerë marrjen në pyetje dhe do13 

të sugjeroja që të bënim pushimin. 14 

 Ju lutem, a mund të na thoni se dhe sa kohë ju duhet pas15 

pushimit për të përfunduar me marrjen në pyetje të16 

dëshmitarit?17 

Z. SHALA: [Përkthim] Mbase 15 minuta. 18 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shumë19 

faleminderit. 20 

Znj. Sekretare e seancës. 21 

Z. Dëshmitar, tani do bëjmë një pushim prej gjysëm ore.22 

Do mblidhemi sërish këtu në orën 11.30. Dhe znj. Sekretare do23 

t’ju shoqëroj të dilni nga salla e gjyqit. Faleminderit.24 

  [Dëshmitar përfundon dëshminë]25 
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Faleminderit. Tani do të bëjmë pushimin e parë dhe do të1 

mblidhemi sërish për 30 minuta. 2 

  --- Pauza fillon në orën 10.593 

     --- Seanca rifillon në orën 11.304 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shoh5 

që përbërja e ekipeve është e njëjtë. Në rregull. 6 

Në varësi se si, ose më saktë se sa do të zgjasë marrja7 

në pyetje nga pala thirrëse, do të na duhet që ta ndryshojmë8 

disi orarin për sot. Dua t’ju rikujtoj se kemi vetëm 1 orë9 

pushim sot dhe jo një orë e gjysmë dhe kemi 4 seanca në10 

dispozicion. Se si do ta organizojmë, do të shohim.11 

Znj. Asistente e sallës, ju lutem shoqërojeni dëshmitarin12 

të hyjë në sallë.13 

  [Dëshmitari vijon dëshminë]14 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Mirë15 

se u rikthyet, z. Dëshmitar.16 

DËSHMITARI:  Faleminderit. 17 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Do të18 

vazhdojmë me pyetjet që do t’i bëjë Avokati i Mbrojtjes. Ju19 

rikujtoj, mos harroni pas pyetjeve shihni nga unë dhe ju jap20 

shenjë që të merrni fjalën. Kjo është më mirë sepse21 

përkthyesit sot kanë bërë çmos, kanë bërë maksimumin që të22 

përcjellin fjalët, më saktë përgjigjet tuaja, përgjigjet që po23 

na jepni sot. Kanë bërë maksimumin, prandaj është shumë e24 

rëndësishme që të ndjekim këtë metodë. 25 
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DËSHMITARI:  OK. 1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.2 

Shala, keni fjalën që të vazhdoni me pyetjet.3 

Dhe z. Avokat, mos harroni të bëni pyetje që kanë lidhje4 

me provat tuaja. Ju vetë e thatë më përpara kur ju pyeta se5 

çfarë lidhje ka sa aktuale ishte, ju thatë që nuk është se6 

është shumë e rëndësishme, pra me shumë lidhje. Ju lutem të7 

fokusoheni tek rëndësia që kanë.8 

Z. SHALA: 9 

Py. Z. Dëshmitar, sot në faqen 22, reshti 6 deri në 20 të10 

transkriptit, ke përmend datën 12 prill si datë kur forcat11 

serbe erdhën nga pas në lagjen ku ju ishit të vendosur.12 

  Nëse e marrim këtë datë si datë reference dhe nëse13 

marrim për fakt që deklaruat që, dy herë e keni parë Salih14 

Mustafën, herën e parë në fillim të prillit dhe herën e dytë15 

diku në pjesën e dytë të prillit.16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju17 

lutem, mund të jepni referencën e transkriptit.18 

Z. Prokuror. 19 

Z. Dëshmitar, hiqini dëgjueset ju lutem dhe vendosini mbi20 

tryezë.21 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Dëshmitari nuk e përmendi kurrë22 

gjysmën e dytë të prillit, por përmendi 20 ose 21 prill, për23 

të qenë të saktë dhe mund ta jap referencën përnjëherë. 24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Unë25 
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prandaj ja bëra pyetjen. 1 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, është2 

faqja 25, besoj është në rreshtat 21, 24, 23, 24 kur përmendi3 

20, 21 prillin dhe jo gjysmën e dytë të prillit. Sepse kjo i4 

bie që të përfshijë më shumë data.5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]6

Faleminderit.7

Z. Avokat, preferoj që kur i referoheni transkriptit të8 

jeni shumë specifik lidhur me atë se çfarë ka thënë9 

dëshmitari, për të mos e bërë konfuz apo për të mos ia bërë10 

gati përgjigjet. Siç e them unë, mos me ia dhënë gati11 

përgjigjet. Dhe më duket se është hera e tretë apo e katërt që12 

ju rikujtoj për këtë gjë. Në mos e pesta apo e gjashta.13 

Z. SHALA: [Përkthim] Po përpiqem ta gjej referencën. 14 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po,15 

mund të vazhdoni kërkimin. Unë do të këshillohem me një16 

agjent.17 

[Trupi Gjykues dhe Sekretari i Gjykatës18 

këshillohen]19 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]20 

Faleminderit për durimin. Kishim një problem të vogël teknik.21 

Shpresoj se tani mund të vazhdojmë.  22 

Avokat, keni fjalën. 23 

Z. SHALA: [Përkthim] Faleminderit. 24 

Py. Z. Dëshmitar, në qoftë se e marrim për bazë datën 1225 
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prill, të cilën e ke përmend sot në faqen 22, rreshti 6 deri1 

në 20 te transkriptit të sotëm, si datë kur forcat serbe2 

erdhën nga pas dhe në qoftë se e marrim për bazë që në bazë të3 

deklaratës suaj, në faqen 25, rreshti 22, përkatësisht rreshti4 

22, keni deklaruar se Salih Mustfaën e keni parë më 1 apo 25 

prill 1999 dhe pastaj e keni parë edhe më 20 prill apo 216 

prill të vitit 1999.7 

 A mund ta merrni si bazë datën e 12 prillit dhe edhe një8 

herë të na tregoni se këto dy data, datën që për herë të parë9 

që keni parë 1 apo 2 prill dhe herën e fundit për datën 20 apo10 

21 prill, a janë data të sakta dhe a ju kujtohet saktë që në11 

atë kohë e keni parë Salih Mustafën?12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.13 

Dëshmitar, hiqini dëgjueset, ju lutem. Vendosini përpara.14 

Z. Prokuror, keni fjalën. 15 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, po e16 

dëgjoja këtë pyetje dhe po prisja që të përfundonte kolegu i17 

nderuar, por kjo mënyrë se si ja bën pyetjen e bën konfuz18 

dëshmitarin me këtë pauzë që bëhet pas këtyre datave. Ka pasur19 

Avokati i Mbrojtjes mundësi të madhe që të sqarojë se si20 

dëshmitarit i kujtohet një datë. Tani sikur ia ushqen21 

dëshmitarit. Nuk jemi të sigurt nëse dëshmitari do të thotë se22 

çfarë mban mend vërtetë apo nëse i jepet një lloj orientimi23 

mbasi dëgjon të gjitha këto data. 24 

Unë besoj se kjo është në dorën e Trupit Gjykues, por nuk25 
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besoj se është mënyra e duhur kjo që t’i ushqehet përgjigja.1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]  Z.2 

Avokat, ajo që thotë z. Prokuror është e njëjta që do të3 

thosha edhe unë. Ju e keni bërë këtë pyetje, ju keni marrë4 

përgjigje dhe tani po ja bëni përsëri. Sigurisht mund t’i bëni5 

një pyetje të hapur kur e pa, për shembull. Mund t’i thoni,6 

kur e pa. Ju po i jepni shumë informacion përmes pyetjes.7 

Mjafton ta pyesni se, kur e pa. Por edhe kësaj pyetje i është8 

përgjigjur, kështu që nuk e kuptoj se çfarë dobie do të9 

kishte. 10 

Z. SHALA: [Përkthim] Jam dakord. 11 

Py. Z. Dëshmitar, pyetjen që e parashtrova nuk ka nevojë të12 

jepet përgjigje në atë pyetje. Po shkoj me pyetje tjetër.13 

 Në faqen 33, rreshti 8 dhe 16 i transkriptit të sotëm, 814 

deri në 16, thatë që keni bërë vëzhgim. A ka mundësi të na15 

tregoni si e keni bërë këtë vëzhgim dhe nga ku e keni bërë16 

këtë vëzhgim?17 

Pë. Vëzhgimin e kam ba në Qukën e Barilevës, është një18 

lartësi, një kodër. Prej asaj kodre shihet prej Prishtine,19 

magjistralja Prishtinë-Vushtri. Milosheva shihet krejt. Fillon20 

prej Prishtine për Podujevë magjistralja, duket me Bardhosh,21 

Lebane, Besi, Vranidoll, Lupç, prej asaj ane krejt shihet.22 

 Kur kemi vëzhguar, a ka dalë një ushtar apo dy pa marrë23 

parasysh, kanë shënuar sa mjete ushtarake po kalojnë, ku po24 

ndalen, çfarë detyre kanë pas, ku po hyjnë në cilën lagje. Se25 
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neve në çdo minutë kemi pritur të na sulmojnë.1 

Py. Faleminderit, z. Dëshmitar. Z. Dëshmitar, sot në faqen2 

32, rreshti 19 deri 24, është përmend oda. A mund të na3 

tregoni, oda, çfarë qëllimi ka? Pse përdoret oda?4 

Pë. Oda quhet ku bëhen pritjet e mysafirëve që i quajmë ne,5 

mysafirë. Oda e burrave. Aty kanë qëndruar ushtarë që kanë6 

qenë në atë pikë, në atë shtëpi. Odë. Ka qenë një dhomë më e7 

madhe se e zakonshme, e për atë e quajmë ne odë. 8 

Py. Faleminderit, z. Dëshmitar. 9 

Z. SHALA: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, një minutë10 

konsultim.11 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Mund12 

të këshilloheni me bashkë mbrojtësin. 13 

[Përfaqësuesit e Mbrojtjes këshillohen]14 

Z. SHALA: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, përfunduam. Nuk15 

kemi më pyetje të tjera për ketë dëshmitar. Faleminderit16 

shumë.17 

Z. SHALA: 18 

Py. Z. Dëshmitar, faleminderit shumë. Mbrojtja nuk ka më19 

pyetje për ty sot.20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]21 

Faleminderit, z. Avokat i Mbrojtjes.22 

I kthehem tani Zyrës së Prokurorit të Specializuar. 23 

Z. Prokuror, na informoni ju lutem se si preferon ZPS-ja24 

si të veprojmë sa i takon kundra pyetjeve. Tani apo pas25 
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pushimit dhe pushimi do të ishte një orë, nga ora 12.00 deri1 

në 13.00.2 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Nëse është e mundshme, do të3 

kërkoja që të bënim pushimin dhe pastaj shpejt do të vazhdojmë4 

pas pushimit.5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Në6 

rregull, kështu do të veprojmë.7 

Z. Dëshmitar, tani do të bëjmë pushimin e drekës deri në8 

orën 12.50. Pastaj do të ktheheni këtu dhe e ka rendin Zyra e9 

Prokurorit të Specializuar për t’ju bërë pyetjet.10 

Faleminderit.11 

Znj. Asistente e sallës, faleminderit. 12 

  [Dëshmitari përfundon dëshminë]13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Do të14 

bëjmë ndërprerjen tani, një orë dhe do të ri shihemi në orën15 

12.50.16 

Ndërpritet seanca këtu. 17 

  --- Pauza e drekës fillon në orën 11.5018 

  --- Seanca rifillon në orën 12.5419 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Jemi20 

me të njëjtën përbërje siç ishim dhe më parë. Për21 

procesverbalin e shënojmë këtë gjë. Tani do ta shoqërojmë22 

dëshmitarin brenda sallës. 23 

Znj. Sekretare, ju lutem a mund ta sillni dëshmitarin24 

brenda sallës. Faleminderit.25 
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Ndërkohë, z. Prokuror, ju lutem për kundërpyetjet merrni1 

parasysh se si vijoi sot paradite sa i takon pyetjeve të2 

dëshmitarit. Kështu që propozoj që, do të propozoja që edhe në3 

pyetjet tuaja do kërkoja që të ruanit një ritëm të ngadaltë4 

për t' u ndjekur. 5 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, ju premtoj6 

që do të bëj më të mirën time. 7 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]8

Faleminderit.  9

[Dëshmitari vijon dëshminë]10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Mirë11 

se u rikthyet z. Dëshmitar. 12 

DËSHMITARI: Faleminderit. 13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shpresoj14 

që ia kaluat mirë për drekë. Tani ka ardhur koha që z.15 

Prokuror t’ju fillojë t’ju marrë në pyetje. 16 

 Z. Prokuror, fjala për juve. 17 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit, të nderuar18 

Gjykatës. 19 

   Pyetje të palës tjetër nga z. Michalczuk:20 

Py.  Z. Vrbovci, mirëdita. 21 

 Z. Vrbovci, unë jam përfaqësuesi i Prokurorisë që do t’ju22 

bëj pyetje juve sot. Dhe përderisa kemi kohë të kufizuar do ju23 

kërkoja me mirësjellje që të përqendroheshit tek pyetjet e mia24 

dhe të më jepni përgjigjet të cilat kërkoj të marr prej25 
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pyetjeve. Ju lutem mos u zgjeroni dhe në qoftë se do ta bëni1 

këtë gjë do t’ju kërkoj që të ndaloni dhe do ju kërkoj që të2 

përqendroheni tek pyetja që do të bëj dhe që ta përqendroni3 

pra përgjigjen në pyetjen time. Kjo ka të bëjë me4 

thjeshtësimin e marrjes në pyetje tuajin dhe për t' u ndjekur5 

më lehtë nga Trupi Gjykues. 6 

 Z. Vrbovci, a e njihni Bislim Nrecin?7 

Pë.  Po, mirë. 8 

Py.  A mund t’i tregoni Trupit Gjykues sesi e njihni Bislim9 

Nrecin?10 

Pë.  Bislimin e njof si fëmijë se unë jam pak më i vjetër se11 

ai. Vendas e kam. Kam filluar në UÇK së bashku me të. Thjesht12 

asht kjo.13 

Py.  Ju thatë se vini nga i njëjti vend. E keni fjalën për14 

Barilevën këtu?15 

Pë.  Po.16 

Py.  Të dy keni lindur në këtë vend?17 

Pë.  Po. Vetëm ai është i tjetrës lagje. 18 

Py.  E kuptoj. A jetoni ende në të njëjtin vend ju të dy, edhe19 

ti edhe ai?20 

Pë.  Po. 21 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.22 

Prokuror, më lejoni t’i jap një këshillë dëshmitarit. 23 

 Z. Dëshmitar, nuk ju duhet që ta afroni shumë mikrofonin24 

se mendoj që janë mjaftueshëm të ndjeshëm për të kapur zërin25 
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tuaj. Pra është më e thjeshtë besoj për juve që të mos ju1 

duhet që të kërruseni gjatë gjithë kohës dhe të lëvizni në2 

drejtim të mikrofonit. Nuk është e nevojshme që t’i afroheni3

mikrofonit. 4

 Ju lutem vazhdoni më tej z. Prokuror. 5 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit. 6 

Py.  Z. Vrbovci, a e keni ndjekur këtë proces gjyqësor?7 

Pë.  Po, disa herë. Jo rregullisht.8 

Py.  Si e keni bërë këtë gjë? E keni ndjekur përmes9 

internetit, përmes shtypit, si e keni ndjekur?10 

Pë.  Përmes televizionit.11 

Py.  A e keni ndjekur seancën e djeshme në gjykatë?12 

Pë.  Jo, s'kam pasë mundësi. Jo, nuk kam pasë mundësi.13 

Py.  Ndërkohë që po flasim për ndjekjen e këtij procesi14 

gjyqësor, a e mbani mend se çfarë seancash keni dëgjuar apo15 

cilët dëshmitarë kanë qenë duke dhënë dëshmi ndërkohë që keni16 

ndjekur këtë proces gjyqësor?17 

Pë.  Rastin e Hazir Borovcit e kam përcjellë disa herë me18 

ndërpremje. Këta të tjerët, jo. 19 

Py.  Pra kjo është e vetmja seancë që keni ndjekur vetëm20 

lidhur me këtë dëshmitar?21 

Pë.  Jo, të kalumet i kam përcjellë – jo të gjitha e tërësisht22 

jo. 23 

Py.  Pyetja ime është kjo: Cilët dëshmitarë, të cilët kanë24 

dhënë dëshmi në këtë gjykatë keni ndjekur ju përveç z.25 
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Borovci? Kë tjetër keni ndjekur?1 

Pë.  Kam përcjellë Bimin, Fatmir Humollin, kështu disa se2 

s'jam konë i interesum me i përcjellë që aq. 3 

Py.  E kuptoj. Faleminderit për përgjigjen. Do ta ndryshojmë4 

tani temën nëse mundem.5 

Pë.  Sot juve diskutuat me Avokatin e Mbrojtjes rreth takimit6 

që keni bërë me z. Salih Mustafa në Barilevë; e mbani mend që7 

keni folur rreth kësaj sot?8 

Pë.  Po.9 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, referenca10 

gjendet në faqen 25, rreshtat nga 21 deri në 24 dhe vazhdon më11 

tej në faqen 28 dhe përfundon në rreshtin 1 dhe 2 të kësaj12 

faqeje. 13 

Py.  Z. Vrbovci, juve përmendët dy takime tilla me Salih14 

Mustafën, të cilat me ç'kuptuam kanë ndodhur në fillim të15 

prillit kur ai ka ardhur për herë të parë në Barilevë. Shkoi16 

diku dhe pastaj u kthye mbrapsht përsëri në Barilevë, a është17 

e saktë kjo?18 

Pë.  Po, e saktë është.19 

Py.  Dëshiroj të flasim lidhur me herën e parë kur ai ka20 

ardhur në Barilevë. 21 

Në faqen 26 të transkriptit të ditës së sotme, rreshtat22 

nga 5 deri në 8, ju flisni për herën e parë kur e keni takuar23 

Salih Mustafën dhe na thatë si më poshtë:24 

 “Ai pushoi për pak. E përshëndeti Jusuf Shalakun dhe25 
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vazhdoi më tej. Nuk e di se ku shkoi prej aty.”1 

 A është e saktë kjo?2 

Pë.  E saktë është.3 

Py.  Ju thatë që, “Pushoi për pak kohë”. E kuptoj që ai ka4 

qëndruar për një periudhë shumë të shkurtër në shtëpinë tuaj5 

në Barilevë, a është kështu?6 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju7 

lutem, bëni një pyetje të hapur.8 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po. 9 

Py.  Ju thatë që, “Qëndroi për pak.” Pyetja është, për sa kohë10 

qëndroi ai, për sa kohë pushoi në shtëpinë tuaj në Barilevë11 

herën e parë kur e keni takuar?12 

Pë.  Herën e parë ka qenë dy-tri orë, nuk e di bash shumë.13 

S'besoj që ka qenë ma shumë. Sa ka pushue dhe ka vazhdu.14 

Py.  Pra ka pushuar në vendin tuaj, aty pra në shtëpinë dy a15 

tri orë. Pastaj ka vazhduar. Kanë kaluar 23 vjet e megjithatë16 

të kujtohet data se kur ka ndodhur, kështu?17 

Pë.  Po, më kujtohet mirë.18 

Py.  A mund t’jua thuash anëtarëve të Trupit Gjykues këtë datë19 

të këtij takimi të parë?20 

Pë.  Po, muj. 1 prilli ka qenë që ka ardhë prej Vranidollit në21 

shtëpinë time. 22 

Py.  Do t’i kthehemi datave pas pak, por për të sqaruar këtë23 

takimin e parë. Thatë më përpara se ai ka ardhë këtë herë të24 

parë me dy persona, kështu?25 
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 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Dhe është në faqen 26, rreshti1

11. 2

Pë. Po, e vërtetë është, me dy persona ka qenë, vetë i tretë. 3 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 4 

Py.  Mund t’u thuash anëtarëve të Trupit Gjykues, kush ishin5 

këta dy personat e tjerë?6 

Pë.  Ata nuk i kam njoftë. Me emra nuk i kam njoftë. 7 

Py.  Ju thatë që takimi i parë me Salih Mustafën ndodhi më8 

datë 1 prill. A mund t’i tregoni Trupit Gjykues ju lutem se si9 

e kujtoni me kaq saktësi datën kur jeni takuar me të?10 

Pë.  Megjithëse nuk kish shtyp e nuk kish shumë televizion e11 

sende, po u përcillnin, sot është ditë e hënë, 1 prilli e12 

disa. Këto më kujtohen.13 

Py.  E kuptoj. Por ndoshta mund t’i shpjegoni Trupit Gjykues14 

se si ka mundësi që e mbani me kaq shumë saktësi mend këtë15 

datë? Kjo ka ndodhur 23 vite më përpara, kështu që unë jam i16 

interesuar dhe besoj që edhe Trupi Gjykues është i interesuar17 

të dijë sesi e mbani mend kaq saktë këtë datë. 18 

Pë.  1 prilli është ditë e rrenave edhe e mbaj mend për atë19 

shkak.20 

Py.  Z. Vrbovci, a i keni dhënë deklaratën Avokatit të21 

Mbrojtës vitin që shkoi?22 

Pë.  Po. 23 

Py.  Deklarata është marrë më 22 mars 2021 me kaq sa mund ta24 

shoh. A i keni thënë të vërtetën Mbrojtjes në atë deklaratë që25 
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i keni dhënë?1 

Pë.  Edhe atëherë e kam thënë të vërtetën edhe sot si dhashë2 

betimin do ta them të vërtetën.3 

Py.  A i keni përshkruar Mbrojtjes në atë kohë ngjarjet me aq4 

sa ju i mbanit mend dhe me besimin tuaj më të mirë?5 

Pë.  Po.6 

Py.  A e keni dhënë këtë deklaratë në ndonjë shtrëngim,7 

kërcënim, presion apo e keni dhënë në mënyrë vullnetare?8 

Pë.  Unë çdo punë që e bëj e bëj vullnetare. Presion, nuk e9 

boj në presion aspak. Presion kom pasë prej Serbie. Se në liri10 

s'kam presion e as do të kem. 11 

Py.  E kuptoj.12 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, me lejen13 

tuaj do t’i kërkoja Sekretarit të Seancës që të na14 

transmetonte në ekran deklaratën e Mbrojtjes që mban datën 2215 

mars 2021, që është dokumenti DSM00076 deri DSM00089, në faqen16 

9.17 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju18 

lutem vazhdoni z. Sekretar.19 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Në mes të faqes, në qoftë se20 

është e mundur, aty ku fillon që: “Mendoj se ishte...”21 

Z. Dëshmitar, në të gjithë dëshminë që i keni dhënë një vit më22 

përpara Mbrojtjes, vetëm në një vend juve përmendni datën për23 

takimin me Salih Mustafën. Më lejoni t’ju lexoj atë çfarë i24 

keni thënë Mbrojtjes në dëshminë përkatëse.25 
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 Ju keni thënë: 1 

 “Mendoj se ishte data 3 ose 2 prill dhe në qoftë se e2 

mbaj mend mirë...”3 

 Dhe pastaj vazhdoni me pjesën tjetër dhe do vazhdojmë me4 

të pak më vonë.5 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Ju kërkoj ndjesë. 6 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] I7 

kërkoj dëshmitarit që të heqë dëgjueset. Ju lutem hiqini dhe8 

vendosini përpara teje. Faleminderit.9 

 E keni ju fjalën, Avokat Mbrojtës. 10 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Pyetja ime është që duhet të11 

lexojë edhe pyetjen dhe pastaj të japë përgjigjen dhe të mos12 

lexojë vetëm përgjigjen. 13 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Nuk e di në qoftë se mund t’i14 

përgjigjem kësaj të nderuar Gjykatës. Dua që t’i përgjigjem15 

ndërhyrjes së Avokatit. 16 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] E17 

kuptoj. Ai mund t’i përgjigjet.18 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Fakti që nuk e përmenda pyetjen19 

është që pyetja implikon kohë të caktuara të takimit me Salih20 

Mustafën. Ndërkohë që sot gjatë marrjes në pyetje, ne nuk i21 

nxorëm asnjëherë këto shifra. Pra neve thjesht dëgjuam për dy22 

ose ndoshta tre takime por jo këto numra. 23 

Kështu që dua që të përqendrohem tek datat. Pastaj në24 

pyetje plotësuese në qoftë se Avokati Mbrojtës do që ta25 
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sqarojë, që ta qartësojë këtë çështje, sigurisht që duhet t’i1 

jepet mundësia për ta bërë këtë gjë. Për këtë arsye, unë nuk e2 

lexova pyetjen pararendëse por thjesht citova përgjigjen e3 

dhënë nga dëshmitari, sepse në pyetje i jepet një informacion4 

dëshmitarit, i cili nuk u mbulua nga dëshmia e ditës së sotme.5 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] E6 

shikoj pikën tuaj. E kemi diskutuar dy herë, po duhet të bëjmë7 

një pyetje të re dhe mund ta bëni këtë gjë duke ia bërë këtë8 

pyetje dëshmitarit në qoftë se ai mban mend më shumë herë që9 

është takuar me z. Mustafa. Mendoj që kjo është mënyra e10 

drejtë për të vijuar. E kuptoj argumentin tuaj por ne nuk kemi11 

folur për një herë të tretë, të katërt, apo të pestë. Kemi12 

folur për datën, jo për herët e takimit. Kështu që do t’ju13 

jepet mundësi e mjaftueshme në mënyrë që të futeni më tepër në14 

thellësi për këtë pikë. Por për ta bërë pyetjen tani nuk15 

mendoj se është e rëndësishme kjo.16 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Argumenti im është i ndryshëm.17 

Pra, pyetja e Prokurorit ka të bëjë me takimin e parë, kaq.18 

Dhe përgjigjja e pyetjes ka të bëjë me një tjetër takim. 19 

Kështu që në qoftë se lexon vetëm përgjigjen e pyetjes20 

kjo në vetvete nuk lidhet me fokusin e diskutimit që është21 

takimi i parë. Dhe për këtë arsye mendoj që nuk është e drejtë22 

që të lexohet vetëm përgjigjja dhe të thuash që këtu keni23 

thënë një, dy, tre, çfarëdolloj gjëje që ai ka thënë edhe24 

pastaj t’i thuhet që ju sapo thatë që ishte data 1 prill. 25 
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Pra pyetja është e ndryshme dhe përgjigjja është e1 

ndryshme. Në qoftë se pyetja ka të bëjë me takimin e parë,2 

atëherë duhet të lidhet me të sepse këtë sapo e shpjegoi3

dëshmitari. 4

Ky është argumenti im, është argument i ndryshëm.5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Nuk e6 

kuptoj kështu për momentin, megjithatë po mundohem që të7 

dëgjoj nga afër atë çfarë po thoni, me kujdes atë çfarë thoni,8 

domethënë argumenti ka të bëjë me datat. 9 

Z. MICHALCZUK:  [Përkthim] Po, me datat ka të bëjë dhe nuk10 

e kam filluar akoma pyetjen lidhur me të, por thjesht po11 

mundohem që të filloj duke iu referuar datave që i ka dhënë12 

dëshmitari Mbrojtjes. Unë po mundohem të di se në cilat datat13 

kanë ndodhur takime të caktuara sepse ka një mospërputhje të14 

dukshme lidhur me atë çfarë po na thotë dëshmitari sot me15 

shumë saktësi dhe çfarë i ka thënë dëshmitari Mbrojtjes kur i16 

është bërë kjo pyetje për herë të parë. 17 

Ky është arsyetimi im. 18 

Më vonë unë do të cek takimin e dytë dhe pas meje Avokati19 

i Mbrojtjes do të ketë mundësinë që të sqarojë gjërat në qoftë20 

se gjërat nuk janë sqaruar siç duhet. Pra, argumenti im është21 

që nuk vendosa që të lexoj pyetjen sepse nuk është diçka që22 

lidhet me atë çfarë ka dhënë ai në dëshmi sot.23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]24 

Avokat i Mbrojtjes, mendoj që nuk është e rëndësishme që të25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Nazmi Vrbovci (Seancë e hapur)  Faqe 60
Pyetje të palës tjetër nga z. Michalczuk

KSC-BC-2020-05   6 prill 2022

lexohet pyetja për arsyet që dhashë më sipër. Siç e thashë dhe1 

më sipër keni mundësi të mjaftueshme.2 

Z. VON BONE: [Përkthim] E kuptoj. 3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ky4 

është vendimi im tani.5 

Ju lutem vazhdoni Prokuror. 6 

Z. Dëshmitar, ju lutem vendosni dëgjueset sërish.7 

Faleminderit z. Dëshmitar. 8 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 9 

Py.  Z. Vrbovci, do t’ju lexoj një pjesë shumë të shkurtër të10 

deklaratës që i keni dhënë Mbrojtjes kur ju ka intervistuar11 

Mbrojtja në vitin 2021, kur ju keni folur për këtë takimin me12 

Salih Mustafën. 13 

Ju keni thënë si më poshtë: “Mendoj se ka qenë treshi...”14 

Z. VON BONE: [Përkthim] Ju kërkoj ndjesë që ndërhyj. Por15 

nuk është këtu vendi ku ai flet për “këtë takim.”16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Mikrofoni17 

çaktivizuar].18 

Z. Dëshmitar, hiqni përsëri dëgjueset ju lutem. 19 

Z. Avokat, kur të çoheni në këmbë dhe të flisni për20 

përmbajtjen kemi përgjegjësinë që të mos ushtrojmë ndikim mbi21 

dëshmitarin. 22 

Z. VON BONE: [Përkthim] Ajo çfarë dua të them është që23 

citimi bëhet sikur bëhet fjalë për takimin, për “atë takim.”24 

Dhe mendoj që është mënyra jokorrekte që pyetja të bëhet në25 
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këtë mënyrë. Mendoj që është më mirë që të thuhet edhe pyetja.1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] E2 

kuptova argumentin tuaj. 3 

Z. Prokuror, nuk jam këtu sigurisht për të marrë vendin4 

tuaj për të bërë pyetjet, por nuk e di në qoftë se mund të5 

merrni parasysh komentet e Mbrojtjes. Pra, mbase mund të jetë6 

domethënë pyetja për “një takim” jo për takimin e parë që ta7 

lini pak më të hapur, sepse e kuptoj që argumenti juaj ka të8 

bëjë me datat. 9 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po. 10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]11 

Mendoj që mund ta marrim këtë gjë parasysh kur të bëni12 

pyetjet.13 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po. 14 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.15 

Dëshmitar, të lutem a mund t’i vendosni edhe njëherë16 

dëgjueset.   17 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 18 

Py.  Z. Dëshmitar, më lejoni ta shpreh ndryshe pjesën hyrëse19 

për këtë pyetje.20 

 Bëhet një shkëmbim sa i takon një takimi me Salih21 

Mustafën në Barilevë në këtë pjesë dhe ju thoni në përgjigje22 

që: 23 

 “Mendoj që ishte data 3 ose 4 prill.”24 

 Pyetja ime është kjo: Pse nuk e përmendët datën 1 prill25 
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këtu si datën e takimit në dëshminë që i keni dhënë Mbrojtjes1 

por këtë datë po e përmendni vetëm sot?2 

Pë.  Po është e vërtetë që ka qenë kohë e gjatë dhe masanej i3 

përsërit ato fjalë me bashkëluftëtarët dhe të thonë jo paske4 

gabu qëtu. Mund të ndodhë edhe ajo se mbas 23 viteve nuk ka5 

gjë të sigurt. Unë megjithëse shumë jam i sigurt në do sende,6

po...7

Py.  Me kë keni biseduar lidhur me këto data?8 

Pë.  Me bashkëluftëtarë. 9 

Py.  A mund të na jepni disa emra të këtyre bashkëluftëtarëve?10 

Pë.  Po.11 

Py.  Ju lutem.12 

Pë.  Ismajl Nrecajn. 13 

Py.  Ku jeton ai?14 

Pë.  Në Barilevë.15 

Py.  Jeton ende?16 

Pë.  Po. 17 

Py.  Me kë tjetër keni biseduar?18 

Pë.  Kam bisedu me vëllaun. E kam pasë edhe vëllaun ushtar,19 

Dautin. 20 

Py.  Daut Vrbovcin, kështu?21 

Pë.  Po.22 

Py.  Kë tjetër? Ndonjë person tjetër?23 

Pë.  Ka disa të tjerë por s'janë me rëndësi fort. Që aty jam24 

përqendru edhe kanë qenë edhe të tjerët. 25 
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Py.  Kur keni folur, keni biseduar me ta lidhur me këto datat1 

të takimeve apo takimit me Salih Mustafën në Barilevë?2 

Pë.  Dhe njëherë përsërite pyetjen.3 

Py.  Kur, në çfarë kohe, keni folur me këta persona lidhur me4 

këto data në të cilat jeni takuar me Salih Mustafën?5 

Pë.  Po pasi e kam dhonë dëshminë këtu Avokatit Mbrojtës e kam6 

pasë bisedën. 7 

Py.  Çfarë keni diskutuar më ekzaktësisht me të?8 

Pë.  Kemi bisedu për data, mos kam gabue se nuk jam fort që9 

mbaj mend shumë, shumë. Mundet njeriu me gabue datat. Ngjarja10 

s'harrohet, data mundet. Është e vërtetë që na as televizion11 

s'kena pasë, s'kemi pasë gjo, veç sot e honë, nesër qysh12 

ksifarë sendesh janë përsërit. Pa shtyp, pa televizion edhe13 

ditët të pshtillen që jo më datat. 14 

Py.  Z. Vrbovci, pse e keni diskutuar deklaratën tuaj me15 

persona të tjerë? Për çfarë arsye e keni bërë këtë gjë?16 

Pë.  E kam bo për arsye se mos kam harru diçka, mos shkon në17 

dëm të askujit. 18 

Py.  Z. Ismajl Nrecaj dhe vëllai juaj, Dauti kanë qenë të19 

pranishëm, kanë qenë aty kur je takuar ti me Salih Mustafën në20 

Barilevë, në vitin 1999, në prill?21 

Pë.  Nuk muj të thom që janë konë se që ajo oda ku kanë qenë22 

janë konë ushtria. Ka ndodhë që Saliu është përshëndet me ta,23 

ka ndodhë që ka bisedu vetëm me Jusuf Shalakun. Edhe me mu ka24 

biseduar më në pak raste. Me Saliun, me Jusufin ka bisedu më25 
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shumë.1 

Py.  Pyetja ime është kjo: Kur jeni takuar me Salih Mustafën,2 

në datën që ju e përmendët herën e parë, Ismajl Nrecaj dhe3 

vëllai juaj Dauti a kanë qenë dhe ata të pranishëm aty?4 

Pë.  Nuk besoj që kanë qenë, po më kanë thonë që në këtë datë5 

kanë qenë, që e kom cek unë. E keni të qartë?6 

Py.  Z. Vrbovci, në qoftë se ata nuk kanë qenë të pranishëm në7 

atë takim me Salih Mustafën, në datën që na dhatë ju, si mund8 

të thonin ata se cila ishte data kur ka ndodhë takimi?9 

Pë.  Po dikush i mban mend ma fort datat edhe ditët, dikush ka10 

pasë probleme më të mëdha që s'ka mujt me e mbajt mend datën.11 

Kjo qëndron se jo tjetër. 12 

Py.  Pra, a po sugjeron që dikush i ka thënë Ismajl Nrecës dhe13 

vëllait tënd Dautit për t’ju thënë juve çfarë datë po thoni14 

lidhur me takimin? Se po mundohem që të kuptoj.15 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Nuk16 

mendoj që dëshmitari po thotë që i kanë thënë që çfarë date të17 

thotë, kështu që do ishte mirë ta rifrazoni.18 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E kuptoj. Ju kërkoj ndjesë. 19 

Py.  A po thoni që ka pasur një person që i dinte datat më20 

mirë dhe ky person ja ka dhënë këtë informacion Ismalj Nrecës21 

dhe vëllait tuaj dhe ju jeni konsultuar me këta persona dhe22 

kështu e keni përcaktuar këtë datë, prandaj keni përmendur23 

këtë datë? Këtë po thoni?24 

Pë.  Jo, unë po them që kur e kom dhonë deklaratën para25 
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Avokatit Mbrojtës, ju kom tregue që në këtë datë e kom dhonë.1 

Edhe ata nuk janë konë të saktë se ka mujt me ndodhë që në2 

këtë datë, a që kjo tjetra, aty është problemi, se jo. Edhe ça3 

peshe është një ditë.4 

Py.  Ku e mbështet atë çfarë po thoni sot? Cila është baza për5

këtë?6

Pë.  E mbështeti që nuk ka pasë ngjarje diçka që mbahet mend.7 

Aty po mbështetena unë. 8 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.9 

Prokuror, dëshiroj t’i bëj një pyetje dëshmitarit. Zakonisht10 

nuk e bëj këtë gjë gjatë marrjes në pyetje prej jush, por dua11 

që ta dëgjojmë dëshmitarin lidhur me këtë, në mënyrë të tillë12 

që të mos ngatërrojmë askënd. 13 

 Z. Dëshmitar, përpara momentit që po diskutojmë tani, që14 

u takuat me z. Mustafa dhe që ai qëndroi tre-katër orë në15 

vendin tuaj, në shtëpinë tuaj, a e keni takuar ju z. Mustafa?16 

DËSHMITARI: Flisni për atë ditë, atë natë në të vërtetë17 

se mbramje ka qenë?18 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Jo, e19 

kam në përgjithësi, ju kërkoj ndjesë. Jo, e kam në20 

përgjithësi. Pyetja juaj është atë natë. Nuk e kam për atë21 

natë, e kam në përgjithësi, kurdo që të ketë ndodhur. 22 

 A jeni takuar me z. Mustafa përpara këtij takimi, përpara23 

kësaj here?24 

 DËSHMITARI: Jo, nuk jam takue. S'kam pasë takim me të. 25 
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 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Jeni1 

i sigurt?2 

 DËSHMITARI: Po, shumë i sigurt.3 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Dhe4 

kur e takuat kësaj here, gjatë këtij takimi, nga e dije ti që5 

ai ishte z. Mustafa?6 

 DËSHMITARI: Salih Mustafa ka qenë i njohur për neve.7 

Është një veprimtar i çështjes kombëtare edhe ne i adhurojmë8 

këta njerëz që janë për çështjen kombëtare. Ka qenë i9 

burgosun. Unë e kam njoft, ky mue s'ka mujt me më njoftë – se10 

unë e kam adhurue këtë njeri. 11 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] A12 

mund të na thoni më qartësisht, a mund ta specifikoni për13 

Trupin Gjykues, z. Dëshmitar, sesi ndodhi që atëherë – pra14 

herën e parë që ju thoni që jeni takuar me z. Mustafa – si15 

shkoi takimi? Mund të na e shpjegoni pak? Domethënë ai vjen te16 

shtëpia juaj dhe pastaj çfarë ndodh? Apo e takuat diku tjetër17 

në Barilevë? Domethënë mund të na tregoni diçka rreth këtij18 

takimi?19 

 DËSHMITARI: Po u tregoj se ky ka qenë edhe shok i ngushtë20 

i Jusuf Shalakut. Jusufi ia ka preferue vendin tonë edhe e ka21 

ditë që e ka vendin e sigurt. 22 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]23 

Domethënë Jusufi e solli te shtëpia jote?24 

 DËSHMITARI: Po. 25 
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 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Për1 

momentin mjafton. Faleminderit për sqarimin.2 

 Z. Prokuror, e keni sërish ju fjalën. 3 

 Z. MICHALCZUK: 4 

Py.  Kam dy pyetje lidhur me faktin sesi e mbani mend datën 15 

prill 1 ju pretendoni që jeni takuar me Salih Mustafën. A ka6 

ndodhur ndonjë gjë që mbahet mend, ndonjë ngjarje, ndonjë7 

aktivitet në fshat që mund të mbahet mend që lidhet me atë8 

datë? Është një pyetje e thjeshtë. A mbani mend gjë specifike9 

që lidhet me datën 1 prill?10 

Pë.  Nuk ka pasë diçka të veçantë në ato data para 15 prillit11 

e marsit nuk ka pasë. Pra, 15 marsit ne të vërtetë, s'ka pasë12 

ndonjë ngjarje që mbahet mend. 13 

Py.  Pyetja e fundit që kam lidhur me çështjen sepse përmendët14 

datën 1 prill për takimin është si më poshtë. Kur i keni dhënë15 

dëshminë Mbrojtjes në fund fare të intervistës ata ju16 

paralajmëruan që në një pikë mund të vinin në gjykatë për të17 

dhënë dëshmi. Domethënë ata thanë që, “A mund të vini në18 

gjykatë për të dhënë dëshmi një ditë,” dhe ju thatë, “Po, mund19 

të vij.” E saktë kjo?20 

Pë.  Po. 21 

Py.  A nuk keni ardhë para kësaj gjykate për t’i thënë Trupit22 

Gjykues se çfarë mban mend ti jo çfarë të kanë thënë të tjerët23 

sa i takon datave?24 

Pë.  Unë prapë të kthehem qysh kam deklarue, e mbështes atë25 
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mendim prap. Nuk tërhjekem unë. 1 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.2

Dëshmitar.3

 Z. Avokat, e keni ju fjalën. 4 

 Z. SHALA: [Përkthim] Faleminderit. 5 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.6 

Dëshmitar, ju lutem hiqini dëgjueset dhe vendosini përpara.7

Faleminderit.8

 Z. Avokat. 9 

 Z. SHALA: [Përkthim] Mendoj që dëshmitari nuk tha, nuk e10 

deklaroi që dikush tjetër ja tha këtë datë.11 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.12 

Prokuror.13 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po, e nderuar Gjykatëse14 

sigurisht. Po ai tha që u konsultua lidhur me datën me dy15 

persona, Ismajl Nrecin dhe vëllain e vet, Daut Vrbovcin. E tha16 

sot këtë gjë. Dhe e vërtetë pastaj këtij konsultimi,17 

dëshmitari mbërriti në përfundimin se në fakt takimi ka18 

ndodhur në atë ditë ose mbase në atë ditë dhe për këtë po jep19 

dëshmi. 20 

 Ndoshta pyetja ime nuk ishte shumë e qartë dhe ju kërkoj21 

ndjesë për këtë, por pyetja ime ka të bëjë me detyrimin e tij22 

si dëshmitar për të ardhur dhe për të dhënë dëshmi këtu lidhur23 

me atë se çfarë mban mend ai dhe jo lidhur me çfarë mund të24 

ketë konsultuar me dikë tjetër. Kjo ishte pyetja ime.25 
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 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] E1 

shoh, e kuptoj, por Avokati ka të drejtë. Unë do të përdorja2 

formulimin ose fjalët që përdori vetë dëshmitari dhe në qoftë3 

se ti nxjerr një përfundim nga fjalët që tha ai, duhet t’ia4 

thoni dëshmitarit që po e nxirrni ju këtë përfundim dhe duhet5 

ta pyesni në qoftë se ky përfundimi i juaj është i saktë apo6 

jo. Por të mos bëni një përmbledhje dhe të vendosni fjalët7 

tuaja në përgjigjen që dha ai. E kuptoj komentin e Mbrojtjes8 

dhe mendoj që shkuat pak shumë larg me pyetjen tuaj, kështu që9 

ju lutem vazhdoni, por jo përmes formulimit në mënyrën që e10 

bëtë më përpara. 11 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, e kuptoj.12 

Do të bëj më të mirën time në mënyrë që të përmbush kërkesat13 

që më dhatë. 14 

Py.  Më lejoni ta formuloj ndryshe pyetjen. 15 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]16 

Faleminderit, z. Dëshmitar. Shumë mirë.17 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 18 

Py.  Z. Vrbovci, më lejoni ta riformuloj pyetjen, ta them19 

ndryshe. 20 

 Si e kuptoni ju detyrimin si dëshmitar për të thënë të21 

vërtetën? Si e kuptoni këtë detyrim?22 

Pë.  Një ja u them, shqiptari është i vërtetë, besën e ka23 

besë, fjalën e ka fjalë, për atë them. E keni të qartë? 24 

Py.  Z. Vrbovci, sot në faqen 56, rreshti 5 gjegjësisht,25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Nazmi Vrbovci (Seancë e hapur)  Faqe 70
Pyetje të palës tjetër nga z. Michalczuk

KSC-BC-2020-05   6 prill 2022

Gjykatësve u ke thënë se kur Ismajl Nrecaj dhe Daut Vrbovci,1 

pra me këta pra, me Ismajl Nrecajn dhe Daut Vrbovcin, i keni2 

diskutuar për datat se kur jeni takuar me Salih Mustafën. A e3 

thatë këtë sot apo jo?4 

Pë.  Po, e thashë.5 

Py.  Po si dëshmitar a nuk mendoni se është më mirë që të6 

flasësh në bazë të kujtesës që ke vetë dhe jo në bazë të7 

kujtesës që kanë të tjerët?8 

Pë.  Më duket që më mirë është kur e bisedon me dy-tri vetë e9 

vjen vendim se vet, me pru vendim, me fol se unë kam pasë10 

presion nga serbët. Unë nuk...mund të ndodhi që kam harrue.11 

Jom konë i keqtrajtum shumë keq unë. Kam dhënë deklaratë edhe12 

këto ndodhin. Nuk është ndonjë problem i madh këtu në luan një13 

ditë se s'ço peshë hiç ajo punë. Se s'ka pasë ngjarje të14 

veçanta për një ditë. 15 

Py.  Nuk dua të harxhoj dhe shumë kohë po kam edhe dy pyetje,16 

pastaj do vazhdoj. Në faqen 56, rreshtat 24, 25, thatë, folët17 

pra për Ismajl Nrecajn dhe Daut Vrbovcin dhe këtu po citoj:18 

“Më thanë se kjo është data, data që kisha dhënë. Data19 

kur ai ishte këtu.”20 

Pra, i keni diskutuar datat me ata, është e vërtetë.21 

Pyetja që kam unë, është kjo: Po sikur të kenë thënë ata datën22 

e gabume dhe ju pastaj mund të na thoni datën që edhe ata vetë23 

e kanë... për të cilën datën që jua kanë thënë ata. A nuk mund24 

të ndodhë edhe kjo?25 
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Pë.  Mund të ndodhë edhe ata kanë gabue. S'kam gjo, të1 

vërtetat unë. 2 

Py.  Sot në faqen 66, rreshti 2 dhe 4 duke folur për këtë3 

datë, duke shpjeguar, ju thatë dhe po citoj: 4 

 “Njeriut i kujtohet diçka, por nuk i kujtohet diçka5 

tjetër. Por këto data i kujtoj, i mbaj mend, i mbaj mend.”6 

 Pra këtu tani ju thoni që jeni mbështetur tek sa mbani7 

mend vetë, tek kujtesa juaj dhe jo te kujtesa e dikujt tjetër,8

kështu?9

Pë.  Po.10 

Py.  Meqenëse po flasim për datat e takimeve me Salih Mustafën11 

në Barilevë në prill të vitit ’99, në deklaratën që ja keni12 

dhënë Avokatit Mbrojtës, nuk ka një rresht të vetëm ku keni13 

përmendur datën 1 prill në lidhje me çfarëdolloj gjëje. 14 

Pë. Edhe njëherë, s' e kam të qartë bash.15 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.16 

Dëshmitar, ju lutem hiqini ndëgjueset. Faleminderit.17 

 Z. SHALA: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, jam shumë i18 

sigurt që dëshmitari sot përmendi datën 1 dhe 2 prill, por do19 

ta gjej transkriptin. 20 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] E21 

keni fjalën për transkriptin, por ai e ka fjalën për22 

deklaratën. 23 

 Jo nuk ka problem, nuk ka problem. 24 

 Z. Dëshmitar, ju lutem t’i vendosni ndëgjueset.25 
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Faleminderit. 1 

 A mund t’i hiqni prapë, z. Dëshmitar?2 

 Z. Avokat i Mbrojtjes, keni fjalën. 3 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Nuk jam i sigurt nëse e kemi4 

fjalën përsëri për të njëjtin pasazh për të cilin folëm5

përpara. 6

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA:[Përkthim] Pyetja7 

siç e kuptova unë është në përgjithësi që nuk përmendet në8 

asnjë vend data 1 prill. Këtë po thoshte z. Prokuror ma merr9 

mendja, nuk është se po përmendte në mënyrë konkrete këtë10 

pasazh. 11 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Po, kjo është e saktë, vetë12 

datën. Jo po, kur personi thotë “Më duket se ishte e treta apo13 

e dyta ditë e prillit.” Pra, data 3 ose 2 prill. 14 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po15 

nuk ju kam kuptuar ende. 16 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Po përpiqemi këtu që ta – nëse17 

përpiqemi që ta ngushtojmë tek 1 prilli, nuk e ka thënë në18 

deklaratë, por në të njëjtën kohë, deklarata është mjaft e19 

hapur. Nuk mendoj se është e drejtë që t’i thuhet dëshmitarit,20 

t’i përmendet vetëm një datë precize se nuk është se është21 

thënë në mënyrë aq precize nga dëshmitari. 22 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po,23 

është thënë, është thënë. Ju kuptova. E dëgjova. Ju kuptova.24 

Nuk pajtohem me ju. Ai vetë e tha datën 1 prill sot. Kështu që25 
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unë mendoj se është shumë legjitime nga ana e Prokurorit. Dhe1 

po mos ta bënte Prokurori këtë pyetje, do ta kisha bërë dhe2 

unë, për ta pyetur se nga del ky 1 prilli. Edhe unë do t’i3 

kisha bërë të njëjtën pyetje. Kështu që unë këtë pyetje do ta4

lejoj.5

 Z. VON BONE: [Përkthim] Problemin nuk e kam unë tek 16 

prilli, e kam tek interpretimi i përgjigjes. Interpretimi i7 

përgjigjes lë hapësirë.8 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po9 

mund ta thotë vetë dëshmitari. Unë mendoj se për kundërpyetje10 

mund të bëhet kjo pyetje, përndryshe do t’ia kisha bërë dhe11 

unë. 12 

 Z. Prokuror. 13 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Fokusi im është tërësisht tek 114 

prilli. 15 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]16 

Faleminderit, z. Dëshmitar.17 

 Faleminderit. Po ju kërkojmë shpesh me i hjek e me i18 

vendos prapë ndëgjueset. Faleminderit për durimin. 19 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 20 

Py.  Z. Vrbovci, në pyetjen që ia keni dhënë Avokatit të21 

Mbrojtjes – e kam fjalën për deklaratën që ia dhatë vjet, vjet22 

Mbrojtjes – në asnjë vend të deklaratës nuk keni përmendur23 

datën 1 prill. Përse nuk e keni dhënë këtë datë vjet kur24 

takimi me Salih Mustafën siç e keni thënë sot paska ndodhur më25 
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datën 1 prill?1 

Pë.  Unë e kam cek takimet me Salih Mustafën në shtëpinë time2 

kanë qenë katër herë ose pesë. Në deklaratë ashtu e kam. Nëse3 

dilni jashtë kësaj, nuk kam përgjigje tjetër.4 

Py.  Pra përgjigjja juaj është se takimet me Salih Mustafën5 

kanë ndodhur katër a pesë herë por nuk jeni i sigurt për datat6 

dhe nuk mund të shtoni asgjë përpos këtyre? Kjo është7 

përgjigjja juaj?8 

Pë.  Unë s'e ndroj ça kam deklarue. Jashtë saj nuk, s'kam9 

nevojë edhe me dalë. Vetëm ça kam deklarue, përgjigjem.10 

Py.  Po sigurisht përgjigjeni për atë çfarë keni thënë por11 

keni thënë diçka ndryshe në deklaratën që i keni dhënë12 

Mbrojtjes vjet dhe sot keni dhënë data të tjera. Dhe unë po13 

përpiqem të kuptoj cila është arsyeja, përse ndryshojnë kaq14 

shumë datat që keni dhënë. 15 

Sot po thoni me siguri që ka qenë data 1 prill që jeni16 

takuar me Salih Mustafën. Në deklaratën që ja keni dhënë17 

Avokatit të Mbrojtjes vjet këtë datë nuk e keni përmendur18 

asnjëherë, apo jo?19 

Pë.  Mund të ndodhë që s'e kam përmendur. Unë e di që më 120 

prill jam taku. Prapë qëndroj në atë jo s'e më kanë thënë21 

njerëzit. Ka qenë ajo datë 1 prilli. Prapë qëndroj aty.22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] T’ia23 

jap fjalën Avokatit të Mbrojtjes, por desha që të merrja24 

përgjigjen ndaj pyetjes.25 
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Avokat, keni fjalën. Një moment. 1 

Kemi të gjithë përgjegjësinë që të sigurohemi që së pari2 

dëshmitari të heqë ndëgjueset. Z. Avokat, keni fjalën.3 

Z. SHALA: Faleminderit, të nderuar Gjykatës. 4 

Sot dëshmitari nuk përmendi vetëm datën 1 prill. Tha data5 

1 ose 2. Pra sot është përmendur edhe data 2 prill, jo vetëm6 

data 1 prill.7 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Do8 

t’ia jap njëherë fjalën z. Prokuror. 9 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Vërtet dëshmitari tha më10 

përpara datën 1 dhe 2 prill. Kjo është e saktë, e vërtetë. Por11 

tani kur po flet për takimin e parë, tha data 1 prill, e12 

sqaroi. Por më përpara ka thënë diçka tjetër dhe kjo është e13 

vërtetë, në faqen 48, rreshtat 1 dhe 4.14 

1 dhe 4, të nderuar Gjykatës. 15 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po.16 

Z. SHALA: [Përkthim] Po, e nderuar Gjykatëse, e tha tani,17 

por pyetja e Prokurorit ishte sot. Kështu që nëse i referohet18 

sot, ka përmendur dhe 2 prillin, jo vetëm datën 1 prill. Por19 

nëse thotë tani kjo është ndryshe. 20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Çfarë21 

po kërkoni të thoni sa i takon pyetjes.22 

Z. SHALA: [Përkthim] Ajo që përpiqem të them është që sot23 

dëshmitari nuk përmendi vetëm datën 1 prill. 24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.25 
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Avokat, pa dashur të hymë në diskutim të gjatë me ju,1 

dëshmitari tha se 1 prilli - e ka përmendur pra në deklaratën2 

e tij se më 1 prill – nëse më lejoni të flas. Jo se nuk dua që3 

të flisni por duhet, është e nevojshme që të përkthehet, të4 

përkthejnë se çfarë themi. 5 

Pra ai tha që: “Më 1 prill ka ardhur në Vranidoll në6 

shtëpinë time.” 7 

Prokurori ka të drejtë të bëjë pyetje për këtë. 8 

Z. SHALA: [Përkthim] Jam dakord me këtë, por jo në këtë9 

mënyrë sot. Nëse përmendet sot, kemi dhe një datë, kemi dhe10 

data të tjera. Është përmendur dhe data, është deklaruar dhe11 

data 2 prill nga dëshmitari për të njëjtin rast.12 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po,13 

po kjo e komplikon nëse janë disa data. Po çfarë sugjeroni ju14 

atëherë?15 

Z. SHALA: [Përkthim] Të ndryshohet pyetja, jo sot. 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]17 

Mundet...18 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuar Gjykatëse, ka një19 

problem me transkriptin.20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Nuk21 

punuaka? 22 

Z. VON BONE: [Përkthim] Jo shoh faqja 66, rreshti 16, 1723 

thotë: “Spiunazh, unë jam spiunazh për.”  Nuk e dëgjova që24 

dëshmitari ta ketë thënë këtë.25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Me1 

siguri është gabim shtypi, është gabim shtypi.2 

Po jam dakord me ju. Z. Avokat, shumë mirë që e vërejtët3 

por nëse del ndonjë gjë e çuditshme, të gjitha korrigjohen më4 

mbrapa. Po mirë bëni që na i sillni në vëmendje këto fjalët5 

“Unë jam spiunazh për.” Sigurisht, sigurisht që nuk u tha kjo.6 

Po unë nuk e dëgjova në kufje, në dëgjuese. Do t’i kërkoj7 

administratës që ta shikojë. 8 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Për të sqaruar datën 1 dhe 29 

prill, do të bëj dhe pyetjen tjetër dhe do ta sqarojmë një10 

herë e mirë. 11 

Py.  Z. Vrbovci sot në fillim përmendët që takimi me Salih12 

Mustafën ka ndodhur më datë 1 ose 2 prill. Pastaj thatë që ka13 

ndodhur më datë 1 prill. A mund t’i sqaroni Trupit Gjykues se14 

kur, në cilën ditë jeni takuar me Salih Mustafën, më 1 prill15 

apo më 2 prill, apo në të dyja ditët?16 

 Ju lutem t’i thoni Trupit Gjykues, se ende jemi të17 

paqartë se kur jeni takuar në prill në Barilevë me Salih18 

Mustafën për herë të parë. 19 

Pë.  Zotëri Prokuror, ajo është 1 prill. Kur ka kalue, ka20 

ardhë prej shpisë time, ka vazhdue më tutje. Ku ka shku nuk21 

di. O kthy më 2 prill. Qëndroj prej asaj se kaloi, i vendos22 

jam, nuk e ndërroj hiç. Unë e marr përgjegjësinë nëse kam23 

gabue diçka, po s'kam gabue. 24 

Py.  Pra, po thoni që u kthye prapë më datë 2 prill dhe kjo25 
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është hera e dytë që jeni takuar me Salih Mustafën, këtë po1

thoni?2

Pë.  Po, hera e parë. Hera e dytë ka qenë më 2 kur u kthye, në3 

të njëjtën rrugë, në të njëjtën shpi ka dalë se s'ka pasë të4 

tjera dalje. 5 

Py.  Sot na treguat për takimin e dytë -- po përpiqem ta6 

verifikoj shumë shpejt referencën. Referenca është në faqen7 

27, rreshti 23 deri në 25 dhe vijon në faqen 28 në rreshtin 1. 8 

Py.  Thatë këtë për herën e dytë. Thatë kështu:9 

 “Kur është kthy, ishte hera e dytë.”10 

Pë.  Ajo është hera e dytë. 11 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Si12 

dëshmitarit dhe z. Prokuror edhe Avokatit edhe unë vetë, është13 

e nevojshme që të mos mbivendosemi me njeri tjetrin kur14 

flasim. Të presim derisa të ketë përfunduar tjetri, jo vetëm15 

për përkthyesit, por edhe për stenografen është mjaft e16 

komplikuar nëse flasim të gjithë. Pra e kam këtë vërejtje për17 

të gjithë ne, duhet të tregojmë kujdes kur flasim, kur duam të18 

marrim fjalën.19 

 Z. Prokuror, mund të vazhdoni. 20 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 21 

Py.  Pra edhe njëherë pra, kur po i flisnit, kur po i tregonit22 

Gjykatësve për këtë takim të dytë po thoshit këtë:23 

 “Kur është kthy ishte takimi i dytë. Ishte me të njëjtët24 

njerëz. Ishin të lodhur.” 25 
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 Dhe pastaj kanë vazhdu: 1 

 “...pushoi mbase pesë a gjashtë orë, jo më shumë.” 2 

Atëherë thatë kështu apo jo?3 

Pë.  Po.4 

Py.  Pra qëndroi veç pesë a gjashtë orë e megjithatë ju mbahet5 

mend, e mbani mend pas 23 vjetësh që ishte më datë 2 që është6 

kthyer, ka ndodhur më datë 2. 7 

Pë.  Po, se ky zakonisht nuk ka qëndru ma shumë, kur ka dalë8 

te unë. Nuk di për të tjera raste. Vetëm një ditë ka dalë, në9 

të dytën ditë është kthyer në mbrëmje çdo herë. 10 

Py.  Mos ka ndodhur ndonjë gjë e paharrueshme më datë 2 prill11 

të vitit ’99?12 

Pë.  Jo, nuk është ndonjë datë e veçantë, as 1 prilli as 213 

prilli. 14 

Py.  Z. Vrbovci, sot na treguat për datën 1 prill dhe datën 215 

prill. Siç ju thashë në deklaratën që ia keni dhënë vjet16 

Avokatit të Mbrojtjes keni folur për datën 3 prill dhe 217 

prill. Pra janë dy versione të ndryshme.18 

 Pra, a mund të na thoni nëse jeni apo nuk jeni i sigurt19 

për datat se kemi dy data të ndryshme, data 1 dhe 2 prill sot,20 

ndërsa data 3 dhe 2 prill në deklaratën që ia keni dhënë vjet21 

Avokatit të Mbrojtjes. 22 

Pë.  Atëherë nuk e kam dhonë betimin. Sot e kam dhonë betimin23 

para jush. Qëndroj në 1 prill, 2 prill, tash me betim.24 

Py.  Z. Vrbovci, në të njëjtën deklaratë që ja dhatë vjet25 
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Avokatit të Mbrojtjes, e filloni këtë përgjigje kështu: 1 

 “Më duket” ose “Po mendoj” që më shtyn të besoj se në atë2 

kohë ju mendonit, kujtonit pra se ishte data 3 ose 2 prill.3 

Pra kujtonit por nuk ishit i sigurt, a e kam të saktë këtë që4 

po e them?5 

Pë.  Me siguri po, e ke.6 

Py.  Z. Vrbovci, në përgjithësi si jeni me datat, i mbani mend7 

mirë datat?8 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.9 

Dëshmitar, hiqini ndëgjueset ju lutem. 10 

 Z. Prokuror, po e mbyllim me datat? Po i afrohemi fundit?11 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Për këto data po, po pastaj kam12 

disa pyetje nëse i mban mend mirë datat në përgjithësi. Dhe13 

pastaj kam disa pyetje konkrete. 14 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Mirë,15 

mund të vazhdoni.16 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 17 

Py.  Z. Vrbovci, a i mbani mend mirë datat në përgjithësi, në18 

përgjithësi flas?19 

Pë.  Në raste të veçanta i mbaj mend, po ndonji datë nuk ka20 

qenë aq e rëndësishme. S'ka pasë ndonjë ngjarje që duhet të21 

mbash mend. Disa po. Qatë që flas sot jam i sigurt. Kam dhonë22 

betimin, do të qëndroj çka ja flas. Unë e marr përgjegjësinë23 

nëse gaboj. Nëse gaboj, liroje zotëriun, unë do të rri në vend24 

të atij. Më shumë, më zi nuk kam.25 
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Py.  A do t’ju kujtoheshin në përgjithësi datat kur janë vra1 

bashkëfshatarë të juajit, a këto data të tilla pra mund t’ju2

kujtoheshin? 3

Pë.  E për këtë nuk jam i sigurt, në muj, po. Mundni me i4 

shtru pyetjet. Me muj, gjysa e mujit, fillimi i mujit, me data5 

nuk jam i sigurt. Tutna se i kam më larg fshatit tim edhe6 

ashtu është.7 

Py.  E kuptoj. Por nga ana tjetër ma merr mendja që kur vritet8 

dikush a vdes dikush, pra vrasjet dhe vdekjet e9 

bashkëfshatarëve, pra fshatarëve nga fshati juaj Barileva,10 

gjatë luftës kanë qenë ngjarje ose kujtime më saktë të11 

vështira, kujtime të rënda. A nuk do të pajtoheshit me mua për12 

këtë?13 

Pë.  Përsërite edhe njëherë pyetjen?14 

Pë.  A nuk do të pajtoheshit me mua nëse do thosha që vdekja e15 

bashkëfshatarëve gjatë luftës do të ishte një ngjarje e16 

paharrueshme. Pra fshatarët e atij fshati, ju bashkë me17 

fshatarët e tjerë do t’i mbanit mend këto ngjarje?18 

Pë.  Unë e kom cek që me datat jam pak i mangët. Por në19 

shtëpinë time jam i sigurt. Ça ka ndodh në fshat është tjetër.20 

Me muj ju tregova. Me data nuk jam i sigurt.21 

Py.  Sot na treguat për vdekjen apo vrasjen e një personi të22 

quajtur Berisha, në qoftë se ju kujtohet?23 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Është në faqen 15, rreshti 724 

deri në 8, të nderuar Gjykatës.25 
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Py.  A ju kujtohet që ja treguat Gjykatësve këtë sot që ndodhi1 

një vrasje e z. Berisha në Barilevë?2 

Pë.  Po, më kujtohet shumë mirë.3 

Py.  Sot këtu në sallë thatë se ka ndodhur – po e citoj:4 

 “Dikund, ka ndodhur dikund nga gjysma e marsit.”5

 Kështu?6

Pë.  Kështu është.7 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, dëshiroj8 

që t’i referohem deklaratës që dëshmitari i ka dhënë Mbrojtjes9 

për të njëjtin incident ku flet për vrasjen e mësuesit10 

Sulejman Berisha. Dhe është deklarata e Mbrojtjes me numër11 

DSM00076-00089, faqja 3. Është një pyetje e shkurtër me një12 

përgjigje të shkurtër.13 

Py.  Pyetja ishte:14 

 “A të kujtohet kur është vrarë?”15 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Më16 

falni, z. Prokuror. 17 

 Mund ta zmadhojmë pak ju lutem?18 

 Po, faleminderit.  19 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Më duket se është më poshtë në20 

faqe. Po, është në rregull.21 

Py.  Pra, pyetja që bëri Avokati atëherë për z. Berisha është:22 

 “A të kujtohet se kur është vrarë?”23 

 Dhe përgjigjja juaj: 24 

 “Ka ndodhë në prill të vitit 1999, por data nuk më25 
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kujtohet.”1 

 A ju kujtohet që i keni thënë kështu Avokatit të2

Mbrojtjes?3

Pë.  Mund të ndodhë me thënë edhe atë se janë lagje të largëta4 

prej neve. Mund të ndodhë që ka ndodhë. Njeriu është vra atë5 

nuk muj me e zhbërë. Kush e ka vra do të lutni ju, ajo6 

përgjegjësi. Unë s'e kam përgjegjësinë t’i mbaj mend datat që7 

është vrarë një mësues. I ndjerë kjoftë, ka qenë njeri shumë,8 

shumë i respektuem, kaq për të. 9 

Py.  Pra, ky ishte një person shumë i respektum, u vra, ishte10 

një ngjarje me rëndësi, edhe këtë e kuptoj. Po sot thatë që ka11 

ndodhë në mars. E Mbrojtjes, Avokatit të Mbrojtjes i keni12 

thënë që ka ndodhë në prill. 13 

Pra, as me muajin nuk jeni i sigurt apo jo?14 

Pë.  Marsi dhe prilli nuk janë larg. 15 

Py.  Një tjetër ngjarje për të cilën do t’ju bëj pyetje është16 

rasti kur katër djem të fshatit janë vrarë. A ju kujtohet kjo17 

ngjarje?18 

Pë.  Po, mirë më kujtohet.19 

Py.  Z. Vrbovci, në deklaratën që ja keni dhënë Avokatit të20 

Mbrojtjes, flisni për këtë incident në faqen 3 të deklaratës.21 

Pra është edhe njëherë me numër DSM00076-00089, faqja 3.  22 

 Dhe pyetja e Avokatit aty ishte kështu. Ishte pyetje – më23 

falni – për ditën se kur janë vrarë këta djem. Pyetja ishte: 24 

 “A ju kujtohet se kur ka ndodhur kjo?”25 
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 Dhe përgjigjja juaj është kjo: 1 

 “Nuk jam fort mirë me datat, por me shumë gjasë ka qenë2 

diku nga maji 1999.”3 

 A i keni thënë kështu Mbrojtjes?4 

Pë.  Me siguri çfarë thoni ju, e kam thonë unë. Po pak çon ajo5 

peshë, shumë pak çon ajo peshë. Nuk është që ndihmonte kurrgja6 

ajo te unë. 7 

Py.  Pra, këtë përgjigje e keni hap me këto fjalë: “Nuk jam8 

fort mirë me datat...”9 

 A jeni mirë me datat z. Vrbovci?10 

Pë.  Në vendin tim ku kam veprue shumë i sigurt jam. Jashtë11 

nuk muj me konë i sigurt edhe e kam cek që nuk jam mirë me12 

datat.13 

Py.  Kjo ngjarje, vrasja e katër njerëzve të fshatit të juj,14 

ishte një ngjarje e paharrueshme apo jo?15 

Pë.  Po ajo s'harrohet kurrë se katër djem të rinj janë vra16 

aty, prej 25 viteve dhe 18 viteve janë vra.17 

Py.  Pajtohem, pajtohem. Ishte një ngjarje e paharrueshme për18 

arsyet që ju i thatë e megjithatë këtu keni thënë që, “Diku19 

mund të ketë ndodhë nga maji i vitit ’99.” “Nuk jam fort mirë20 

me datat.” Pra nuk ju kujtohet kjo datë, kështu?21 

Pë.  Jo, nuk më kujtohet.22 

Py.  Kam edhe disa pyetje të tjera.23 

 Sot kur na folët për takimin me Salih Mustafën dhe e kam24 

referencën në faqen 56, rreshti 24 dhe 25, ti the që ai kishte25 
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mbërritur në Barilevë në këmbë. Kishte ardhë në këmbë në1 

Barilevë, kështu?2 

Pë.  Po.3 

Py.  Dhe që siç e thatë juve, ai përshëndeti Jusuf Shalakun4 

dhe vazhdoi me dy persona të tjerë.  5 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Kjo është në faqen 27, rreshti6 

5 deri në 10 [sipas përkthimit].7 

Py.  Domethënë ai u përshëndet me Jusuf Shalakun dhe vazhdoi8 

pastaj, kështu ishte?9 

Pë.  Jo, ai ka pushu një kohë aty. Nuk ka vazhdu menjëherë, se10 

ky, ku me ditë sa kilometra ka bo derisa ka dalë te unë, në11 

odën time. Pa pushim asnjiherë s'ka kalue, ka pushue.12 

Py.  E kuptoj. A vazhdoi më tej pasi ka pushue, domethënë u13 

largua prapë në këmbë nga shtëpia jote?14 

Pë.  Po se nuk ka pasë automjete të kalueshme maleve na s'kemi15 

pasë maqina të forta. Rruga asht kanë e bllokume prej ushtrisë16 

serbe e policisë serbe. Nuk ka mujt me qarkullu askush. Bile17 

natën asi të kanë fshie. 18 

Py.  E kuptoj. Por z. Jusuf Shalaku vazhdoi që të qëndronte në19 

shtëpinë tënde ndërkohë që Salih Mustafa u largua me dy20 

persona të tjerë, të cilët ju nuk e dinit se kush ishin,21 

kështu?22 

Pë.  Po.23 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, do të doja24 

t’ju kërkoja që të shfaqnim në ekran një pjesë të dëshmisë25 
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për Mbrojtjen me të njëjtat shifra DSM00076-00089, faqja 8.1 

Py.  Ju lutem dëgjoheni pak këtë z. Vrbovci, sepse keni dhënë2 

një dëshmi të ndryshme ose një përshkrim të ndryshëm lidhur me3 

këtë çështje. 4 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Dua të filloj nga pjesa ku5 

thotë që, “Ai ishte në lëvizje...” pra “Ai ishte në lëvizje me6 

Jusuf Shalakun.” Duhet të jetë pak më vonë – jo, është dy7 

rreshta më sipër. Po. “Ai ishte në lëvizje.”8 

Py.  Ju keni thënë sa më poshtë lidhur me Salih Mustafën që ka9 

ardhur në vendin tënd, domethënë në shtëpinë tënde:10 

 “Ai ishte në lëvizje me Jusuf Shalakun. Jusuf Shalaku11 

kishte një veturë, një Golf të kuq, që ata e përdornin për të12 

lëvizur.”13 

 Pra nga kjo që lexova duket sikur, së pari Salih Mustafa14 

ishte në lëvizje së bashku me Jusuf Shalakun. A ja keni thënë15 

këtë gjë Mbrojtjes?16 

Pë.  Unë e kam cekur në deklaratë edhe ai e ka pasë një makinë17 

Golf të kuq. Kanë kalue prej shtëpisë time në fshatin18 

Vranidoll. 19 

Py.  Nuk është pyetja ime kjo. Ju e keni thënë në fakt që z.20 

Jusuf Shalaku kishte një veturë. E thatë dhe më përpara.21 

Pyetja ime ishte kjo: 22 

Salih Mustafa dhe Jusuf Shalaku, a ishin në lëvizje23 

bashkë me njeri-tjetrin kur i ke takuar ti ata? Ju këtë keni24 

thënë në këtë pjesë të deklaratës apo jo?25 
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Pë.  Unë e kom thonë edhe e them prapë, Jusuf Shalaku i ka1 

pasë takimet, Jusuf Shalaku e ka sjellë te unë por ma ka2 

kalue. Salihu, e kom thonë edhe prapë po e thom, jena njoftu3 

që do të vjen, do të kalojë. Ne e kena sigurue rrugën, jo4 

vetëm për të, por për popullatë se ne problemin e kena pasë me5 

popullatën, jo me ushtarët.6 

Py.  Z. Vrbovci, ju lutem përgjigjuni pyetjes time. Pyetja ime7 

është kjo: Siç e keni deklaruar në deklaratën që keni përpara,8 

z. Salih Mustafa a ka lëvizur së bashku me Jusuf Shalakun? Kjo9 

është pyetja e parë. 10 

Pë.  Ka mujt edhe me lëvizë me përcjellë Jusuf Shalakun deri11 

në Vranidoll apo në Besi tash se është shumë afër aty. Kur12 

është kthye nuk e di, se kam pasë, problemin e kam pasë me13 

popullatë, këtu deklarohem sot.  14 

Py.  Në këtë deklaratë, ti ke thënë që:15 

 “Ai” që nënkuptoni Salih Mustafën pra “që Salih Mustafa16 

ishte në lëvizje me Jusuf Shalakun.” A ke thënë kështu?17 

Pë.  E kom thonë.18 

Py.  Po. Thatë, keni thënë gjithashtu që ata kanë përdorur një19 

veturë, një Golf të kuq, që e kanë përdorur për të lëvizur.20 

Për të dy e ke pasë fjalën, për Jusuf Shalakun edhe Salih21 

Mustafën. E ke thënë këtë gjë?22 

Pë.  Po, e kom thonë. Ata kanë lëvizë. Shumë nuk kanë mujt me23 

lëvizë. Rrugës së mirë s'kanë mujt me lëvizë. Kanë mujt me e24 

kalu rrugën dhe me vazhdu nëpër katunde. Ma tepër nuk di25 
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andej. S'e kam pasë obligim unë me ditë.1 

Py.  Në deklaratën që i keni dhënë Mbrojtjes, ti ke thënë që2 

ata kanë lëvizur së bashku dhe kanë lëvizur me veturën e Jusuf3 

Shalakut. Sot keni thënë që kur e keni takuar Salih Mustafën4 

ai ka ardhur në këmbë dhe ai është larguar nga shtëpia jote5 

dhe Jusuf Shalaku vazhdoi që të ishte aty. A e ke thënë këtë6 

gjë sot?7 

Pë.  Po, e kom thonë. Po kur u kthye Jusuf Shalaku ka kalue me8 

veturën e tij në mbramje pa drita – se as guxue as drita me9 

ndez kush – e më tutje nuk di unë. Ka lëvizë që ajo makinë10 

është parkue edhe në lagjen e Vranidollit kur s'ka mujt me11 

dalë knej lëvizjet kanë qenë në komë. 12 

Py.  Pyetje e thjeshtë sa për ta sqaruar njëherë dhe13 

përgjithmonë. 14 

 Salih Mustafa dhe Jusuf Shalaku, a janë larguar bashkë me15 

njeri-tjetrin në atë datë që ne po e diskutonim së bashku sot16 

në fillim të prillit, domethënë a ishin këta të dy bashkë apo17 

ishte vetëm Salih Mustafa me këta dy personat e tjerë. Cila18 

është e vërteta?19 

Pë.  Salihu ka qenë me dy persona, vetë i tretë. Jusufi i ka20 

shoqërue për me i kalue deri në Vranidoll. Rreziku ka qenë që21 

aty. 22 

Py.  Me veturë shkuan në Vranidoll ata?23 

Pë.  Po. Se atë ditë kanë dalë me veturë, pa drita kanë dalë. 24 

Py.  Po. Por sot më herët na thatë që në fakt Jusuf Shalaku25 
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qëndroi aty dhe makinën, veturën e kishte të parkuar dhe që1 

Salih Mustafa u largua me këmbë bashkë me këta dy persona të2 

tjerë. A e keni thënë këtë gjë sot paradite, sot më herët.3 

Pë.  Kam thonë kur ka hy e ka dalë, ka vazhdue Salihu me dy4 

shokë në kambë. E kur u kthye i ka kalue, ky Jusuf Shalaku me5 

e përcjell pa drita. Ushtarët kanë qenë në pozicione në çdo6 

vend. Kështu.7 

Py.  Në qoftë se kjo është e vërtetë pse nuk e thatë këtë gjë8 

kur ju bëri pyetje Mbrojtja më herët sot?9 

Pë.  Unë e kam pasë të kjartë pyetjen e parë kur ka hy. Nuk më10 

keni pyet kur o kthye. As më ka pyet Mbrojtja askush, qysh u11 

kthye. Unë tash po jua spjegoj se s'më ka pyetur. Nuk e ke në12 

pyetje ti aty që kur u kthye kush e ka kalue, që më ka pyet13 

Avokati Mbrojtës. Këtë mos ma lëviz se nuk muj e bëj fort, jam14 

q’asi tipi që - ma lëvize pak, po hajt s'ka gajle. Qëllimi yt15 

është me – të akuzuarin me e akuzue, Mbrojtja është me e16 

mbrojt. Vazhdo. 17 

Py.  Vazhdojmë më tej.18 

 Sot ti po diskutoje me Avokatin Mbrojtës për ngjarje të19 

caktuara në Barilevë, gjatë të cilave Bedri Kurti dhe Nexhmi20 

Kaciu janë vrarë.21 

 Dhe në transkript të jepen në faqen 21 dhe 22. 22 

 E saktë?23 

 E kuptoj që këtë ngjarje e keni të fiksuar në mendje që24 

janë vrarë dy veta, është kështu? Domethënë është e25 
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paharrueshme kjo ngjarje?1 

Pë.  Po, nuk harrohet ajo. 2 

Py.  Në faqen 3 të deklaratës së Mbrojtjes dhe po i referohem3 

këtu të njëjtës deklarate të Mbrojtjes që përmenda pak më4 

përpara DSM-00076-00089, në faqen 3 -- ka një diskutim goxha5 

të gjatë midis Mbrojtjes dhe jush lidhur me ngjarjet e6 

dhunshme që kanë ndodhur në Barilevë. 7 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Mund ta shfaqim në ekran të8 

gjithë faqen ku keni diskutuar mbi këtë temë. 9 

Py.  Në qoftë se kjo ishte një ngjarje që të është fiksuar në10 

mendje, a mund t’i thoni Gjykatës se pse nuk e keni përmendur11 

një ngjarje të tillë në deklaratën që i keni dhënë Mbrojtjes12 

një vit më përpara? 13 

Pë.  Nuk është e vërtetë që s'e kam përmend unë ngjarjen që ka14 

ndodhë. S'është e vërtetë ajo. Kqyre mirë se jo, është15 

përmend. Janë cek emrat kush është vra, kush është plagos,16 

krejt janë. Shiqoje mirë aty. 17 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Vetëm një sekondë të nderuar18 

Gjykatës, se më duhet t’i hedh një sy deklaratës. 19 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Në rregull. 20 

Py.  Z. Dëshmitar, Jusuf Shalaku a ka qenë pjesëtar i Ushtrisë21 

Çlirimtare të Kosovës, UÇK-së?22 

Pë.  Vetëm një kërkesë e kam. Mos më provoko, ato çka po them23 

më herët se nuk muj me i mbajt. Jam me i mbajt sendet e mia të24 

lutem. Tash pyt. Se në të parën ma ndërrove deklaratën edhe25 
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s'asht nevoja të jetë ajo që e the ti. Edhe u vërtetu më duket1 

që... vazhdo. 2 

Py.  Ju lutem a mund t’i përgjigjeni pyetjes time.3 

Pë.  Vazhdo edhe përsërite.4 

Py.  Jusuf Shalaku, a ishte, ka qenë pjesëtar i UÇK-së? A ka5 

qenë Jusuf Shalaku pjesëtar i UÇK-së?6 

Pë.  Po, normal ai ka qenë, qysh s'ka qenë ai, njeri veprimtar7 

i hershëm. 8 

Py.  Çfarë roli ka luajtur ai në Ushtrinë Çlirimtare të9 

Kosovës?10 

Pë.  Po ja edhe ai u konë si kushdo ushtar, vullnetar, se11 

Ushtria Çlirimtare ka qenë vullnetare. As ka qenë me dhunë, as12 

i obligum e kështu.13 

Py.  Z. Dëshmitar, ju po thoni që ka qenë thjesht një ushtar14 

dhe askush nuk ishte i obligum që të ndiqte rregullat e askujt15 

tjetër, megjithatë sot përpara kësaj Gjykate në faqen 11 të16 

transkriptit, rreshtat 6 deri në 8, ti na the që Jusuf Shalaku17 

ishte komandant, ishte komandanti juaj dhe ishte një mik i18 

ngushtë i juaji. A ishte komandant ai? Këtë keni thënë sot,19 

apo jo?20 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju21 

lutem, hiqini pak dëgjueset, z. Dëshmitar.22 

 Po flas me aq sa mbaj mend, a nuk tha dëshmitari që ai23 

konsiderohej si komandant. Atëherë dua që të shikoj tekstin.24 

Ai konsiderohej si komandant dhe ishte përgjegjës. Nuk është25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Nazmi Vrbovci (Seancë e hapur)  Faqe 92
Pyetje të palës tjetër nga z. Michalczuk

KSC-BC-2020-05   6 prill 2022

se e ka deklaruar ashtu siç e thatë ju.1 

 Mbase mund ta citojmë pjesën. 2 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, po mund ta3 

shpreh ndryshe. Mund ta ndryshoj pak formulimin. Ka pasë një4 

shkëmbim ndërmjet dëshmitarit edhe Avokatit Mbrojtës lidhur me5 

këtë çështje.6 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Mund të më jepni lejen që të7 

ndërhyj për diçka.8 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.9 

Avokat, doni të thoni diçka.10 

 Z. VON BONE: [Përkthim] A mund të ndërhyj pak. 11 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Për12 

aq kohë sa nuk jeni ngritur në këmbë, nuk jam e sigurt se13 

çfarë doni të thoni. Se zakonisht këtë bëjmë që ngrihemi në14 

këmbë në mënyrë që ta kemi të qartë se çfarë doni të thoni.15 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Diçka lidhur me transkriptin.16 

Mbase edhe ju mund ta kontrolloni pyetjen që sapo e bëtë.17 

Në faqen 82.18 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.19 

Avokat, ju lutem ngriheni zërin se nuk po ju dëgjojmë mirë. 20 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Faqja 82, rreshti 5. 21 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju22 

lutem merrni fjalën.23 

 GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] [Mikrofoni çaktivizuar] Ju24 

kërkoj ndjesë se shtypa butonin e gabuar. 25 
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Shumë mirë që e vutë re z. Sekretar.  1 

 Ndoshta duhet të fillojmë pak më herët. Në transkript, në2 

faqen 11 duke filluar mbase edhe me rreshtin 3.3 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po, i nderuar Gjykatës, edhe4 

unë e gjeta referencën te komandanti, më specifikisht po5 

sigurisht që do të ndjek udhëzimet tuaja.6 

 GJYKATËSI DEKKERS: [Përkthim] Po këtu është i gjithë7 

diskutimi, ku fillon domethënë diskutimi se kush mund të ishte8 

komandanti, fillon nga ky rresht.9 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]10 

Faleminderit. 11 

 Z. von Bone, këtë donit të ngrinit?12 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Jo. 13 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ky14 

nuk është argumenti apo shqetësimi që donte të ngrinte Avokati15 

i Mbrojtjes. 16 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Në faqen 82 të transkriptit.17 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ka18 

një problem me transkriptin.19 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Në rreshtin 5 deri në rreshtin 6,20 

thuhet që: “Askush nuk është i detyruar, nuk është i obliguar21 

që të ishin anëtarë.” Dhe përgjigjja më pas është që: “Askush22 

nuk ishte i obliguar që të përcillte urdhrat e askujt.”23 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Mund ta formuloj ndryshe të24 

gjithë pyetjen. 25 
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 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]1 

Prisni një moment.2 

 Z. VON BONE: [Përkthim] Mendoj që kjo nuk është zbardhur3 

dhe transkriptuar siç duhet.4 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Dhe5 

si duhet të zbardhet?6 

[Përfaqësuesit e Mbrojtjes këshillohen] 7 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]8 

Avokat, në qoftë se thoni që duhet të jetë ndryshe, atëherë9 

dua që t’i kërkoj njësisë së përkthimit që ta shikojë me shumë10 

kujdes këtë pikë. 11 

Z. VON BONE: [Përkthim] Ka të bëjë me këtë pjesën:12 

“Askush nuk ishte i obliguar që ta respektonte...”13 

Z. PELAJ: [Përkthim] Këtu në pjesën e pyetjes së z.14 

Prokuror, ai tha që: “Ai ishte si çdo ushtar tjetër, një15 

vullnetar. Ushtrisë Çlirimtare e Kosovës ishte me bazë16 

vullnetare.” 17 

Dhe pastaj pyetja e Prokurorit ishte që:  18 

 “Z. Dëshmitar, ju thatë që ai ishte thjesht ushtar dhe19 

askush nuk ishte i obliguar që të ndiqte rregullat ose urdhrat20 

e dhëna nga çdokush.” 21 

 Dhe kjo është pyetja ime domethënë ku është përmendur22 

kjo, domethënë që “Askush nuk ishte i obliguar që të ndiqte23 

apo të respektonte urdhrat”?24 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] E25 
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kuptoj siç duhet kur thoni që askush, domethënë fjala “askush”1 

është e gabuar, apo mendoni që e gjithë shprehja duhet të2 

hiqet domethënë që, “askush nuk ishte i obliguar që të ndiqej3 

urdhri i dikujt tjetër.” Këtë po thoni?4 

 Z. PELAJ: [Përkthim] Jo, jo, këtë po pyet. Kjo është5 

pyetja ekzaktësisht që bën Prokurori. 6 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Jo,7 

kjo është në fakt pyetja që bëri Prokurori. Por në asnjë pikë8 

më përpara Avokati nuk e ka thënë këtë gjë pra që, “askush nuk9 

ishte i obliguar që të ndiqte urdhra”. Mirë atëherë nuk është10 

problem transkripti. Është një çështje komplet tjetër. Mendova11 

që kishit ndonjë pyetje që ka të bëjë me transkriptin.12 

 Do t’ju jap fjalën, për t’ju kthyer kësaj çështjeje, po13 

herën tjetër, ju lutem në qoftë se është çështje e14 

transkriptit, na thoni që është problem transkripti. Por në15 

qoftë se ka të bëjë me ndonjë tjetër shqetësim, ndërhyrja juaj16 

ju lutem na bëni këtë gjë të qartë.17 

 Atëherë, z. Prokuror, do i kërkoj dëshmitarit që të18 

vendosë kufjet.19 

 Kolegu ju tregoi se ku mund të filloni dhe tani do jua lë20 

ju në dorë sa i takon mënyrës sesi doni t’ia bëni pyetjen21 

dëshmitarit për aq kohë sa të jeni sa më i plotë të jetë e22 

mundur dhe të mos e ngatërroni dëshmitarin.23 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Sigurisht, e nderuar Gjykatëse,24 

do të respektoj udhëzimet tuaja. 25 
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Py.  Z. Vrbovci, sot ndërkohë që po flisnim për Jusuf1 

Shalakun, pati këtë shkëmbim ndërmjet jush edhe Avokatit të2

Mbrojtjes. 3

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Jepet në faqen 11, rreshti 34 

deri në rreshtin 15. 5 

Py.  “Kjo njësi, a kishte një komandant?”6 

 Përgjigjja ishte: 7 

 “Unë nuk e di për komandantët. Dhe nuk e di që kishim një8 

person që ishte përgjegjës për komandant, se zakonisht i9 

drejtoheshim njeri tjetrit si komandantë.”10 

“Py.  Kush ishte ai që ishte më afër komandantit?”11 

 “Pë.  Më afër ishte miku im Jusuf Shalaku, që ishte një12 

prej aktivistëve të parë.”13 

 “Py.  Kur ju thoni që në një kuptim ju ishit të gjithë14 

komandantë, çfarë doni të thoni me këtë?”15 

 “Pë.  Ne gjatë gjithë kohës i drejtoheshim njëri-tjetrit16 

si komandant. Dhe për këtë arsye thashë që të gjithë ne ishim17 

komandantë. Por një ishte sigurisht komandanti i vërtetë.”18 

 Dhe pastaj pyetja e Mbrojtjes është si më poshtë, duke19 

interpretuar atë çfarë thatë juve. Pra ju thatë që:20 

 “Jusuf Shalaku ishte komandanti dhe ishte miku juaj i21 

mirë.” 22 

 A e konfirmoni juve që Jusuf Shalaku në fakt ishte23 

komandant i juaj?24 

Pë.  Pa konë ushtar ai komandant s'ka mujt me konë. Edhe25 
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komandant e kena pasë Jusuf Shalakun, kjartë. Këtë e kemi të1 

zgjedhur ne shokët e luftës, se dikë duhet me e zgjedhë.2 

Detyrat i kemi pasë të pandame, por fjala e tijna ka shkue. 3 

Py.  Pyetja ime ishte e thjeshtë. Ai ishte komandant ai apo4

jo?5

Pë.  Po, komandant ka qenë.6 

Py.  Si e kishte emrin njësiti juaj?7 

Pë.  Ne kemi qenë grupi intervenues. Emën s'ka pasë. Brigada e8 

ka pasë emnin, njësiti jonë s'ka pasë emën. 9 

Py.  Do t’i kthehemi kësaj për një çast. Salih Mustafa çfarë10 

roli kishte në Ushtrinë Çlirimtare të Kosovës në vitin 1999,11 

në prill të atij viti, a e dini këtë?12 

Pë.  E këtë kur ta merrni në pyetje Salihun jua tregon ai. Unë13 

nuk e di ça roli ka pasë. Unë veç e njoh si aktivist, një14 

veprimtar i shquar, i burgosur politik. Kam nderin që e shoh15 

me sy tash.16 

Py.  A e dini nëse ka pasë ndonjë marrëdhënie ndërmjet Jusuf17 

Shalakut edhe Salih Mustafës në Ushtrinë Çlirimtare të18 

Kosovës?19 

Pë.  Po, e di që kanë qenë shokë të mirë, veprimtarë të20 

hershëm, që aq. S'di më shumë.21 

Py.  A ka pasur ndonjë marrëdhënie ushtarake sa i takon22 

marrëdhënies epror-vartës. Me fjalë të tjera, a ishte ndonjëri23 

prej tyre në hierarki më sipër sesa personi tjetër?24 

Pë.  Po nuk kam mujt me e ditë unë atë. Ne një komandant zone25 
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kena pasë Rrustem Mustafën, e këta kanë qenë punëtorë të tyne1 

që kanë krye, organizue njësitet. Më shumë nuk di se nuk kam2 

dalë unë jashtë shumë.3 

Py.  Sot më parë, ju thatë që njësiti juaj, përbëhej nga 20,4 

nga 30 vetë. A mund t’ia thoni dhe njëherë Trupit Gjykues sesa5 

pjesëtarë kishte njësiti juaj, sa i madh ishte njësiti juaj?6 

Pë.  Njësiti jonë nuk ka qenë i madh se i kemi pasë dy7 

njësite, njësitin e Llumnicëve dhe njësitin e Vrbovcëve. Këtu8 

kanë qëndrue, kanë lëvizë, kanë shku kanë dhënë ndihma në9 

Majac në luftime, në Povovë, mos t’i përmendi të gjitha. Në10 

shtëpinë time kanë qëndrue dhjetë deri në njëzet vetë.11 

Pë.  Dhjetë deri në njëzet vetë. Ky ishte njësiti apo?12 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.13 

Prokuror, po mbërrijmë në orën 2.30. Ju lutem a mund të14 

përfundoni me këtë linjë pyetjesh, në mënyrë të tillë që të15 

bëjmë një pushim prej gjysmë ore. 16 

 Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Mund ta përfundojmë tani dhe17 

pastaj mund të vazhdojmë pas pushimit.18 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shumë19 

mirë, faleminderit.20 

 Z. Dëshmitar, tani do të bëjmë një pushim për gjysmë ore. 21 

 Znj. Sekretare do t’ju nxjerrë, do t’ju shoqërojë që të22 

dilni nga salla e gjyqit. 23 

Dhe pastaj do të takohemi sërish bashkë në orën 3.00 këtu24 

në seancë.25 
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 DËSHMITARI: Faleminderit. 1 

   [Dëshmitari përfundon dëshminë]2 

 KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]3 

Faleminderit, znj. Sekretare.4 

 Do të takohemi sërish në orën 3.00. 5 

 Seanca ndërpritet këtu. 6 

   --- Pauza fillon në orën 14.297 

   --- Seanca rifillon në orën 15.00 8 

   [Dëshmitari vijon dëshminë]9 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]10 

Mirë se u kthyet, z. dëshmitar. 11 

Faleminderit znj. Asistente e sallës. 12 

Z. Prokuror, keni fjalën. 13 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit shumë, të nderuar14 

Gjykatës. 15 

Py. Z. Vrbovci, përsëri mirëdita. Kam veç një pyetje, a dy,16 

sqaruese, lidhur me atë çka na thatë sot më herët. 17 

Në faqen 55, rreshtat nga 19 deri në 21, e kemi në të18 

njëjtën faqe, në rreshtat 6 deri në 25, po flisnit për19 

personat me të cilët keni diskutuar datat dhe përmendët aty20 

Ismail Nrecajn dhe vëllain tuaj, Daut Vrbovcin. Apo jo?21 

Pë. [Nuk ka përgjigje]. 22 

Py. Duhet ta thoni me zë thoni diçka me zë, sepse nëse23 

lëvizni vetëm kokën nuk shënohet në procesverbal. A nuk është24 

kështu, z. Vrbovc?25 
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Pë. Përsërite edhe një herë pyetjen?1 

Py. Patjetër. Përmenda disa faqe të transkriptimit sot, të2 

dëshmisë sot, ku ju thatë se po diskutonit për datat e3 

takimeve tuaja me z. Mustafaj, me dy persona: Ismail Nrecaj4 

dhe Daut Vrbovci, kështu?5 

Pë. Po. 6 

Py. Gjithashtu në rreshtat 19 deri 21 të kësaj faqeje keni7 

thënë edhe që: “keni folur edhe me disa të tjerë por nuk kanë8

rëndësi”. 9

Dhe pastaj vazhduat: 10 

“...emrat e tyre s’kanë rëndësi”. 11 

Mirëpo për ne mund të jetë me rëndësi, prandaj desha t’ju12 

pyes për emrat e këtyre personave të tjerë, me të cilët keni13 

diskutuar për datat e takimeve tuaja me Salih Mustafën, në14 

prill të vitit 1999. Ju lutem na i tregoni emrat e këtyre15 

personave të tjerë.16 

Pë. Doni me jua numërue të gjithë, apo disa?17 

Py. Po flas për emrat personave të cilët kanë diskutuar me ju18 

për datat e takimeve me Salih Mustafën. Për shembull, ju na19 

përmendët vëllain tuaj, Dautin dhe Ismail Nrecajn. Po të20 

tjerët me të cilët i diskutuat këto data, si quheshin këta të21 

tjerët?22 

Pë. Po ne ata –- mbas lufte, kur i kemi biseduar unë këto,23 

nuk kemi mujt me i grumbullue. Me Dautin dhe me Ismaijlin kam24 

biseduar. A ka qenë kjo datë, as s’ka qenë, edhe ata kanë qenë25 
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të dyshuar. Por unë prapë qëndroj që e kam thënë –- me 11 

prill, 2 prill. Po i lemë çka ka thënë Dauti dhe Ismaijli. Unë2 

qëndroj në 1, 2 prill. Të jetë e qartë. 3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.4 

Dëshmitar, ju lutem, përgjigjuni pyetjes. U bë një pyetje me5 

kë, përveç këtyre dy personave, me kë keni diskutuar për këto6 

data. Nuk duam të dimë për datat, diskutimin e datave, por si7 

quheshin këta njerëzit me të cilët keni diskutuar për datat.8 

DËSHMITARI: Po një ndër ta është edhe Bislim Rexha –9 

Nreci. Keni biseduar – ka qenë kjo data që ka qenë – se nuk10 

jemi –- s’kemi pasur obligim me ditë cila datë, se nuk kemi11 

mujt me ditë cila ditë a po na shpëton apo nuk po na shpëto.12 

Dhe ditarë s’kemi mbajtur, se s’kemi guxuar të mbajmë ditarë.13 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 14 

Py. Z. Vrbovci, kur keni diskutuar për këto data me Bislim15 

Nrecin? Kur ndodhi ky diskutim mes jush lidhur me këto data?16 

Pë. Mbasi e kam dhënë deklaratën e -- te Mbrojtësi. A ka qenë17 

kjo datë, a s’ka qenë. Q’aty ka qenë -- po luan një ditë. Nuk18 

luan vit, por një ditë është në pyetje. 19 

Py. Me z. Bislim Nrecin e keni diskutuat në të njëjtën ditë20 

që i keni dhënë deklaratën Mbrojtjes, pra në 22 mars të vitit21 

2021, apo më vonë?22 

Pë. Ka qenë më vonë, por sa ditë nuk e di, nuk jam i sigurt 23 

sa ditë. 24 

Py. Po mbase pas disa ditësh pasi e dhatë deklaratën. Kështu?25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Nuk1 

më duket se tha kështu. Tha thjesht më vonë. 2 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Nuk e di se sa ditë pas kësaj. 3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po4 

unë do ta thosha ndryshe pyetjen. Ju lutem, thojeni pyetjen5

ndryshe. 6

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Ju kërkoj ndjesë. 7 

Py. Në të njëjtin vit e bëtë këtë diskutim për datat me z.8 

Nreci, domethënë në mars të vitit 2021. Deklaratën ja dhatë9 

Mbrojtësit në datë 22 mars të vitit 2021. Me këtë i diskutuat10 

datat gjithsesi në mars?11 

Pë. Po mund të ndodhë që ka qenë edhe fundi i marsit. Tash12 

nuk jam i sigurt në datat, q’ato se -- nuk ka çuar peshë ajo13 

datë, se s’ka pasur ngjarje e veçantë me kujtue. 14 

Py. A e dini nëse z. Myslim [sipas përkthimit] Nreci i kishte15 

dhënë gjithashtu deklaratë Mbrojtjes pikërisht për këtë16 

çështje gjyqësore:17 

Pë. Nuk di unë, s’më ka interesuar mua se ça ka deklaruar ai.18 

Vetëm deklarata ime më intereson. Ai çka ka deklaruar, nuk di. 19 

Py. Po zotit Bislim Nrecit i treguat që ja kishit dhënë20 

deklaratën Mbrojtësit, apo jo?21 

Pë. Po, i kam treguar. A ka qenë 1 prilli, a 2 prilli -- aty22 

kemi pasur dyshimet. Veç unë e di që 1 prilli ka qenë. Se mund23 

të kenë gabuar ata, se jo unë. 24 

Py. Emrat e personave me të cilët kemi diskutuar datat ishin25 
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Ismail Nrecaj, Daut Vrbovci, dhe Bislim Nreci. Ndokush tjetër?1 

Pë. Jo, nuk e kam diskutuar me njerëz të tjerë. 2 

Py. Kur diskuat për këto data me Bislim Nrecin, Ismail Nrecaj3 

dhe Daut Vrbovci ishin të pranishëm, apo veçmas me secilin4 

prej këtyre të treve i keni diskutuar këto data. Domethënë, si5 

ka ndodhur ky diskutim?6 

Pë. Këto kanë qenë veçmas, se nuk kemi mujt me i grumbullu të7 

tre përnjëherë. Dhe s’ka qenë me rëndësi q'aq, se s’e kam8 

menduar --9 

Py. Ju kujtohet se kur e keni bërë takimin me Ismail Nrecajn10 

dhe me Daut Vrbovcin, lidhur me këto data? Domethënë a ju11 

kujtohen datat e takimeve kur keni diskutuar me këta të dy për12 

datat në fjalë?13 

Pë. Jo, aspak. S’më kujtohen këto data. Vetëm e di që mbas --14 

e kemi biseduar mbasi kam dhënë deklaratën Avokatit të15 

Mbrojtjes. 16 

Py. Por ndodhi përpara se e bëtë takimin me Bislim Nrecin apo17 

pas takimit me Bislim Nrecin? 18 

Pë. Qysh po mendon “pas”? Pas deklaratës që i kam dhënë këtu19 

unë Avokatit?20 

Py. T’i marrim hap pas hapi. 21 

Më datë 22 mars të vitit 2021 ja dhatë deklaratën22 

Mbrojtjes. Pastaj thatë se pas ca ditësh, në mars gjithsesi23 

mundet, keni bërë takimin me Bislim Nrecin. Deri këtu jemi në24 

rregull?25 
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Pë. Në rregull jemi. 1 

Py. Po kështu, na thatë që keni diskutuar për datat edhe me2 

Ismail Nrecajn dhe me Daut Vrbovcin. Pyetja ime është kjo: kur3 

keni diskutuar me Ismail Nrecajn dhe me Daut Vrbovcin për këto4 

data? Përpara takimit me Bislim Nrecin apo mbas takimit me5 

Beslim Nrecin. 6 

Pë. Pas takimit me Bislim Nrecin. 7 

Py. A keni diskutuar me Bislim Nrecin ndonjë gjë tjetër, veç8 

datave, në lidhje me ngjarjet e muajit prill të vitit 1999 apo9 

për çfarë do lloj gjëje gjatë luftës?10 

Pë. Po kena biseduar ne, se nuk i kena pasur krejt jetën e11 

sigurt dhe kena biseduar për ngjarjet e për të gjitha ato kemi12 

biseduar dhe heqjet, e vuajtjen tona që i kemi përjetuar.13 

Normal që edhe sot i bisedojmë. Nuk janë gjëra të fshehta këto14 

për neve. 15 

Py. Ju kuptoj. Për të qenë më konkret, dhe pas pak do ta16 

mbyll me këto pyetje: me Bislim Nrecin, me atë rast, a17 

diskutuat edhe për ngjarjet që po zhvilloheshin në muajin18 

prill të vitit 1999 në Barilevë?19 

Pë. Po në atë kohë ne kemi qenë ushtarë, z. Prokuror, dhe ne20 

e kemi biseduar jo vetëm me Bislimin, por edhe me të gjithë21 

ushtarët që kemi qenë. 22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]23 

Hiqini dëgjueset, ju lutem, z. Dëshmitar. 24 

z. Prokuror, nuk jam fort e sigurt nëse përgjigja që jep25 
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dëshmitari ka të bëjë me -- pra që e diskutonin atëherë, thotë1 

që e diskutonin atëherë, apo që e diskutonin tani. 2 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] E nderuara Gjykatëse, ka fort3 

të drejtë. Do të përpiqem ta sqaroj këtë paqartësi. 4 

Py. Z. Vrbovci, mund të jetë edhe faji im, sepse mund t’i kem5 

të paqarta pyetjet ndonjëherë. Tua bëj edhe njëherë pyetjen. 6 

Flas për këtë diskutimin që e patët me Bislim Nrecin në7 

fund të marsit të vitit 2021. Për këtë e kam fjalën. Dhe8 

pyetja që desha të bëja për këtë, është që gjatë këtij takimi9 

me Bislim Nrecin, a keni diskutuar edhe për ngjarjet që kanë10 

pas ndodhur në prill të vitit 1999 në Barilevë? 11 

Pë. Po na zakonisht për ngjarjet bisedojmë, se për barcaljone12 

[e pakuptueshme] se nuk bisedojmë, se ato s’na interesojnë. Ne13 

na intereson çka ka ndodhur në vendin tonë. Këtu është pyetja.14 

Normal që me shokë të luftës duhet me bisedu çdo herë. Jeni15 

kanë në rrezik, kemi shpëtuar. 16 

Py. Pra po përgjigjeni me “po”. Kështu?17 

Pë. Po. 18 

Py. Gjatë këtij takimit me Bislim Nrecin në mars të vitit19 

2021, a keni biseduar për çështjen gjyqësore të Salih20 

Mustafës. Kjo çështje që po gjykohet përpara këtij Trupi21 

Gjykues? 22 

Pë. Ato i ka punët Gjykata. Ne nuk -- në punë të Gjykatës nuk23 

përzihem. Drejtësia fiton. 24 

Py. Ju kuptoj. Faleminderit. 25 
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Por pyetja ime është kjo: a keni diskutuar vallë me1 

Bislim Nrecin për çështjen gjyqësore të Salih Mustafës. Pra2 

gjatë takimit që patët me Bislim Nrecën në mars të vitit 2021?3 

Pë. Unë me Bislimin kam takime të shpeshta miqësore,4 

vëllazërore, si komshi, si shok, si të gjitha. Këtu na u ka bo5 

bajat tash me i përsërit. Dona me u relaksu pak më –- me disa6 

biseda të tjera, jo veç me luftën, se na u ka bo koka luftë7 

neve krejt. 8 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Një9 

moment. Z. Dëshmitar, ju lutem përgjigjuni pyetjes se jemi10 

gjithë ditën që jemi në sallë dhe do të doja që të jepni11 

përgjigje të përqendruara. Mund të përgjigjeni me “po”, me12 

“jo” pastaj  me ndonjë sqarim por kjo që sapo dhatë nuk ishte13 

përgjigja e pyetjes. 14 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 15 

Py. Pyetja ishte kjo dhe përpiquni të jeni sa më i16 

drejtpërdrejtë në përgjigjet tuaja, z. Vrbovci - gjatë takimit17 

me Bislim Nrecin në mars të vitit 2021, a diskutuat edhe për18 

çështjen gjyqësore të Salih Mustafës? Këtë çështje që po19 

gjykohet para këtij Trupi Gjykues. 20 

Pë. Po mund që edhe e kena bisedue, se mund të burgoset një21 

shok i luftës është dhimbje e madhe, është mungesë e madhe.22 

Unë mendoj që edhe e kena bisedu dhe do e bisedojmë prapë.23 

Nesër me u taku dhe bisedojmë për qysh ishalla lirohet. Këtu e24 

kam qëllimin. 25 
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Py. Sot më herët ju bëra disa pyetje që në fillim të pyetjeve1 

të mia, nëse po e përcillnit këtë çështje gjyqësore apo jo dhe2 

na thatë, na treguat që po e përcillnit këtë çështje në3 

televizor, apo jo?4 

Pë. Po, e deklarova, jo tërësisht. Pjesë-pjesë e kam dhënë. I5 

dhashë me emra dy tre vetë, dhe këto -- 6 

Py. Po --7 

Pë. -- më herët e ke përcjellë Bislimin? Jo, [REDAKTUAR]8

[REDAKTUAR].9

Py. Po, është e saktë. Thjesht doja një pohim. A keni10 

biseduar me Bislim Nrecin atë ditë të marsit të vitit 2021,11 

apo edhe ndonjë ditë tjetër, a keni biseduar me Bislim Nrecin12 

për këta dëshmitarë të cilët kanë dalë përpara këtij Trupi13 

Gjykues?14 

Pë. Për besë, jo, nuk kam -- s’kena biseduar. Na veçse e kena15 

dit që jemi dëshmitarë, kurrgjë tjetër. për të tjerët as që16 

kam ide, as njohuri, kush ka qenë a kur do të jenë. Nuk kam17 

njohuri, hiç. 18 

Py. Më duket se sot përmendët faktin se përcollët dëshmitë e19 

z. Borovci, z. Fatmir Humolli. Kështu?20 

Pë. Po, deklarova, pjesërisht. Dhe thashë dhe ua kam dhënë21 

emrat. Dhe s’ka nevojë këtu të zgjatemi më shumë se i tregova.22 

Dy – tre vetë i kam përcjellë. Me emra ua dhashë. 23 

Py. Po, po. Kështu vepruat, nuk e mohoj, por kam një pyetje24 

lidhur me këtë. Lidhur me këtë, a keni diskutuar me Bislim25 
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Nrecin në një moment të caktuar dhe deklaratat e këtyre1 

personave të cilët i cekët sot: z. Borovcit, Z. Fatmir2

Humollit?3

Pë. Jo, nuk kam pasur kontakte. S’kam pasur, s’kam biseduar4 

me ta. 5 

Py. Z. Vrbovci, ka dëshmitarë të kësaj çështjeje gjyqësore6 

përveç z. Borovci dhe z. Humolli. Ka pasur edhe dëshmitarë të7 

tjerë në këtë çështje gjyqësore. Nuk keni pasur ju interes të8 

dinit se çfarë kanë thënë, çfarë pyetjesh u janë bërë,9 

ç’përgjigje kanë dhënë?10 

Pë. Jo mua më ka interesuar pas vetëm deklarata ime. Një11 

herë, aspak, as që dua me i marrë parasysh ato deklaratat e12 

tyre. Ata i kanë dhënë para jush, ata përgjigjen, kanë dhënë13 

betimin para jush, ata e kanë përgjegjësinë. Unë e marr14 

përgjegjësinë për çka flas vetë dhe çfarë kam vepruar. Për të15 

tjerat s’më interesojnë se më është bërë koka luftë, që sa16 

vite. 17 

Pë. Z. Myslim [sipas përkthimit] Nrecin e keni bashkëfshatar18 

edhe bashkëluftëtar. Para pak e cekët që bisedoni shpesh19 

bashkë. Nuk e keni cekur ndonjëherë këtë temë bisede, këtë20 

deklaratën e Borovcit, të z. Humolli?21 

Pë. Ka një kohë që s’jam takuar. Dy javë a më shumë. Këta22 

kanë qenë veçse në këtë kohën e fundit kanë qenë dëshmitarë.23 

Se unë –- jemi të një fshati, por jemi lagje – lagje. Bislimin24 

e kam pasur më së pakti 7-8 kilometra prej shtëpisë time. Por25 
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në një fshat jemi. Këta të tjerët –1 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Do t’i kthehemi Bislim Nrecit,2 

të nderuar Gjykatës. Përpara se të kalojmë te kjo temë,3 

dëshiroj të përmbyll këto pyetje, pyetjet që ishin që po i4 

bëja përpara se të bënim pushimin, lidhur me njësitë e --5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Mund6 

të vazhdoni.7 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 8 

Py. Z. Vrbovci, sot – dhe e kemi në faqen 30, rreshti – kur9 

ju bë pyetja nëse ju bënit pjesë në ndonjë brigadë apo jo,10 

përmendët brigadën 153, apo jo?11 

Pë. Jo, gabim. Të lutem. 151 dhe mos m'i lëviz gjërat, që nuk12 

jam në gjendje me t’u përgjigj çka do ti. Se ne të vërteta, që13 

të –- jo të vërteta, mund edhe me mbyll gojën dhe hiç mos me14 

të fol më, as të përgjigjem. Dy herë që ma bëre këtë. Të jetë15 

e qartë -- 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.17 

dëshmitar –- do tua jap fjalën z. Prokuror. 18 

Po unë e kam përpara meje faqen 30 të transkriptimit ku19 

thoni: “Bënim pjesë në brigadën 153...”. Mund të ketë qenë –-20 

jo prisni pak, një moment. Mund të ketë qenë gabim në përkthim21 

dhe do t’i kërkoj njësisë së përkthimit që ta shikojë këtë22 

gjë. Por në këtë moment Prokurori nuk po thotë asgjë tjetër23 

përpos asaj që të gjitha i kemi përpara dhe po i lexojmë në24 

transkript. 25 
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Unë do të kërkoj që të shqyrtohet kjo për të parë se1 

çfarë keni thënë. Tani mund t’i përgjigjeni pyetjes së2 

Prokurorit, por pa menduar se mos ai po thoshte diçka -– diçka3

tjetër. 4

z. Prokuror, keni fjalën. 5 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 6 

Py. Z. Vrbovci, mos e merrni si ofendim, nuk e kisha për7 

ofendim. Si pe tha edhe e nderuara Gjykatëse, unë thjesht po8 

citoja transkriptin. Mbase e ka faji transkripti, mbase është9 

gabim transkripti. Por ju po thoshit që në përgjithësi bënit10 

pjesë në brigadën 153. Na e sqaroni, ishte 153 po ndonjë11 

brigadë tjetër?12 

Pë. Unë e ceka edhe më herët, 151, brigada, Zahir pajaziti.13 

Dhe nuk më luan këtu. Nëse provokoni ju –- 153-shi – se ka14 

diferencë -- ju për një datë po mbani që dy orë në pyetje. 15 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.16 

dëshmitar, ju lutem qetësohuni. Nuk është nevoja ta ndryshoni17 

tonin e zërit. Jemi të gjithë këtu bashkë në mirëbesim. Unë18 

jam mbikëqyrëse, po i mbikëqyr pyetjet dhe nëse -– ajo që ka19 

ndodhur është se në transkriptiN e procesverbalit kemi diçka20 

tjetër. do ta shikojmë. Tani ju e sqaruat se për çfarë e21 

kishit fjalën. Do të shikojmë, nëse kishte gabim, do ta mbajmë22 

shënim. Në rregull? Faleminderit. 23 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 24 

Py. Z. Vrbovci, pra është e qartë që bënit pjesë në brigadën25 
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151, kështu apo jo?1 

Pë. E vërtetë. 2 

Py. Na e treguat sot, por kur analizova deklaratën të cilën3 

ja keni dhënë Mbrojtjes në mars vjet, ka aty një diskutim për4 

njësinë tuaj, për formacionin ushtarak të cilit i përkitnit5 

gjatë luftës. Në faqen 5, 6 dhe shumë shkurt në faqen 7, por6 

aty nuk përmendni asnjë brigadë. Në atë deklaratë thoni vetëm7 

se i përkisnit një njësie intervenimi dhe një njësie vëzhgimi.8 

Por asnjëherë nuk keni përmendur aty që ishit pjesë e një9 

brigade. Pse s’e keni përmendur? Pe s’ja keni përmendur10 

brigadën Mbrojtjes në mars të vitit që shkoi?11 

Pë. Për me ja përmend Mbrojtjes a duhet të më pyesë Mbrojtja12 

në cilën brigadë keni qenë dhe kurrkund njepuk  përgjigje pa e13 

pyetur. A po më pyet mua për vuajtjet e mia? Jo, s’ka nevojë14 

t'i përgjigjem. Dhe ajo është --15 

Py. Ju kuptoj, në rregull. Faleminderit për këtë përgjigje. 16 

Sot – dhe e kemi në transkriptimin në faqen 86, rreshtat17 

22 [sipas përkthimit] deri në 2, na thatë –- pra aty ka pasur18 

një diskutim për z. Jusuf Shalaku, dhe pyetja e Prokurorit19 

ishte:20 

“A ishte Jusuf Shalaku komandant i juaj” 21 

Dhe përgjigja juaj ishte: 22 

“Po, ishte”. 23 

Kështu?24 

Pë. Po. 25 
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Py. Mirëpo unë kam një problem të vogël me këtë, sepse po1 

mbështetem tani menjëherë te deklarata që i keni dhënë2

Mbrojtjes. 3

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Edhe njëherë pra, bëhet fjalë4 

për deklaratën me numër DSM00076-00089, faqe 6. 5 

Py. Dhe këtu ka një diskutim shumë të shkurtër se kush ka6 

qenë z. Jusuf Shalaku. Pyetja është këtu:7 

“Kush ishte Jusuf Shalaku?” – pyetja që ju ka bërë8 

atëherë Avokati i Mbrojtjes. 9 

Dhe përgjigja juaj për këtë ka qenë kështu: 10 

“Ishte -- nuk e di nëse mund ta quaj një person ushtarak.11 

Ka qenë një veprimtar i hershëm. Është stërvitur në Shqipëri,12 

ishte një veprimtar i hershëm i kauzës.”13 

Pra nuk i keni përmendur Mbrojtjes vjet që Jusuf Shalaku14 

ishte komandanti juaj, apo jo?15 

Pë. Po sigurisht, kuptohet që ai ka qenë dikush aty dhe – dhe16 

e kam cekë ka qenë veprimtar i hershëm, ka qenë në ushtrinë17 

ushtarake në Shqipëri. Kuptohet që njeri që ka mundur të18 

udhëheqë ka qenë Jusufi. 19 

Py. Po, por nuk e keni cekë. Me fjalë të thjeshta, që e20 

kishit komandant, apo jo? Është po ose jo, mund të thoni. 21 

Pë. Nuk ma ka bërë pyetjen kush “kën e ke pasur komandant”.22 

Unë për atë njësi kam dhënë deklaratë dhe qëndroj prapë. 23 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.24 

Prokuror, por kjo vlen edhe për z. dëshmitar dhe të gjithë të25 
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pranishmit. Kam vërë re se në transkript ma kapi syri dhe më1 

informuan se në faqen 30, rreshti 16, përkthyesja korrigjon2 

atë që është shkruar në transkriptim: “51”, “korrigjim”. Pra3 

në një moment të mëpasshëm është bërë korrigjimi. Shoh edhe që4 

edhe dëshmitari tregon shenjë pohuese. Pra e kanë reflektuar5 

por ka ndodhur më pas. 6 

Kështu që mund të rrini i qetë z. Dëshmitar, që ne këtu7 

përpiqemi që të reflektohet gjithçka sa më saktë.8 

Keni fjalën z. Prokuror. 9 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit, e nderuar10 

Gjykatëse. 11 

Py. Z. Vrbovci, po na thoni se nuk e cekët që Jusuf Shalaku12 

ishte komandanti ngaqë nuk ju bë pyetje se a ishte komandant13 

apo jo, në pyetjet që ua ka bërë Avokati i Mbrojtjes në mars14 

të vitit që shkoi?15 

Pë. Është fjala që pa të pyetur, s’ka nevojë me dhënë16 

përgjigjen. Kur të më pyesësh, ta jap një përgjigje. Tash e17 

kuptoni. 18 

Py. Por, në fakt, ua kanë bërë këtë pyetje. Ja prit qa ta19 

them me saktësi faqen. 20 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Është në faqen 7, për21 

deklaratën e Mbrojtjes, me numër DSM00076-00089.22 

Py. Dhe aty ka një diskutim për njësinë tuaj dhe komandantin23 

e asaj njësie. Nuk e cekni Jusuf Shalakun. Cekni dikë tjetër. 24 

Pyetja që ju është bërë atëherë është kjo:25 
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“A merrte urdhra njësia juaj për të kryer këto1

intervenime”?2

Se po bisedohej për intervenime aty. 3 

Dhe në këtë kuadër ju në përgjigjen tuaj keni cekur se: 4 

“Ky ishte komandant Xhoni, Nexhmi Lumnica”. 5 

Dhe pastaj pyetja ishte: 6 

“Kush i raportonte Shtabit?”7 

Ju thoni: 8 

“Nexhmi Lumnica e bënte këtë, se ai ishte më i lartë se9 

ne.”10 

Pra a mund të sqaroni se kush ishte komandanti? Ishte11 

Nexhmi Lumnica, Xhoni, apo ishte Jusuf Shalaku siç po thoni12 

sot?13 

Z. VON BONE: [Përkthim] Më falni, të nderuar Gjykatës. 14 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.15 

Prokuror, do t’ja jap fjalën Mbrojtjes por në fillim do t’i16 

kërkoj dëshmitarit që të heqë dëgjueset. 17 

Z. Avokat, keni fjalën. 18 

Z. VON BONE: [Përkthim] E nderuara Gjykatëse, duket se19 

Prokurori dëshiron të dijë se kush ka qenë komandanti i20 

dëshmitarit, por pyetja dhe përgjigja besoj, thuhet qartë se: 21 

“Është një njësi tjetër, e cila erdhi dhe na ndihmoi. Dhe22 

ky ishte komandanti Nexhmi Lumnia”. 23 

Nuk mendoj se sugjerimi i Prokurorit që nënkupton se ky24 

person ishte komandanti, do të ishte i drejtë. Mbase do të25 
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ishte më mirë që të bëhej një pyetje e hapur dhe të mos1 

nënkuptojë diçka.2 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.3 

Avokat i Mbrojtjes, nga ky paragraf unë shoh se mund të ishte4 

ky një interpretim i mundshëm por nëse shkoni te pyetja5

tjetër: 6

“Kush i raportonte këtë Shtabit”?7 

Dhe aty thuhet: 8 

“Nexhmi Lumnica, sepse ai ishte më i rëndësishëm, në9 

nivel më të lartë se ne”. 10 

Unë kështu e kuptova, ose mbase mund të ketë një formulim11 

më të saktë që të thuhej që ai ishte komandanti. 12 

Z. VON BONE: [Përkthim] Unë mendoj që kjo mund të13 

trajtohet në një mënyrë më të hapur. 14 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po,15 

mund të veprojmë kështu. 16 

z. Prokuror, po ua lë juve në dorë por unë e kuptoj17 

sugjerimin e Avokatit të Mbrojtjes. 18 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Mendoj se Avokati i Mbrojtës ka19 

të drejtë dhe unë do ta perifrazoj, do ta bëj pyetjen më të20 

hapur.21 

Py. Kush ishte Nexhmi Lumnica, Xhoni? 22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]23 

Prisni një sekondë. Pra faleminderit shumë që i vutë24 

dëgjueset, z. Vrbovci. 25 
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Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Ju kërkoj ndjesë z. Vrbovci, se1 

ndoshta fola pak shpejtë. 2 

Dua që të riformuloj pyetjet e fundit. Kush ishte Nexhmi3 

Lumnica, Xhoni, që juve e përmendni si komandant. Por a mund4 

të na thoni se komandant i kujt ishte ai?5 

Pë. Nexhmi Lumnica ka qenë ushtar, komandantit i njësitit6 

Barileva. Ne kemi qenë të gjithë në njësinë në lagjen e7 

Lumnicëve, por është dashur, kur u tërhoqëm, për me i sigurue8 

daljen prej lagjes e Verbovcve në Vranidoll. Atëherë u formua9 

njësiti tjetër, ku ka qenë përgjegjës Jusuf Shalaku. Nexhin e10 

kena pasur në mbrojtje në anën tjetër, ne kemi qenë përpara –11 

ai ka qenë emëruar komandant Xhoni.12 

Py.  Pra ju po thoni që ai ishte komandanti i grupit të dytë13 

të ushtarëve të UÇK-së nga lagja Lumnicë. Këtë po thoni?14 

Pë. Jo, ai ka qenë komandanti i parë i lagjes. Atje e kemi15 

pasur më së pari organizimin, aty i kemi marrë drejtimet.16 

Pastaj është formuar njësiti tjetër në shtëpinë time. Në17 

lagjen e Verbocëve. Domethënë ne kemi qenë në bashkëpunim.18 

Kryesori ka qenë Nexhmi Lumnica. 19 

Py. Pra, personi më i rëndësishëm në marrëdhënie me kë, me të20 

gjithë njësitet në Barilevë apo -- na e shpjegoni pak më tepër21 

këtë?22 

Pë. Për ne Nexhmi Llumnica ka qenë përgjegjësi i të gjithëve.23 

Krejt [e pakuptueshme]. Ai ka qenë i emërum prej brigadës 151.24 

Kështu. 25 
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Py. Z. Lumnica, në aspektin e hierarkisë, a ishte më sipër1 

sesa Jusuf Shalaku në këtë strukturë të UÇK-së në Barilevë? 2 

Pë. Po, ka qenë ma i nalt.3 

Py. Pra sa për ta sqaruar edhe një herë dhe për fare. Ju4 

ishit në njësit, pra komandanti i menjëhershëm ishte Jusuf5 

Shalaku në këtë njësitit tuaj, kështu?6 

Pë. Po.7 

Py. Por mbi të, në strukturën vertikale, ose të hierarkisë,8 

ishte z. Lumnica. Kështu?9 

Pë. Ashtu është. 10 

Py. Z. Lumnica ishte shefi i përgjithshëm i UÇK-së në11 

Barilevë, kështu?12 

Pë. Po. Ashtu është. 13 

Py. A e dini ju se kë kishte shef z. Lumnica? Pra kush ishte14 

më sipër në hierarki se sa z. Lumnica?15 

Pë. E aty, ka qenë Majanci [fon] që i ka raportuar ky –- ka16 

qenë komandant Kosa, tash po shkon më larg, siç e kam17 

deklaruar. 18 

Py. A mund të na e thoni se si e ka emrin ky personi, pra19 

kujt i jepte llogari, ose kujt i raportonte ai?20 

Pë. Nexhmi Lumnica ka vepruar me urdhrat e Shtabit të21 

Përgjithshëm, me urdhrat aty të komandantëve të brigadave. Ai22 

ka qenë më i lidhur drejtpërsëdrejti me ata. Ne nuk kemi mund23 

t'i dinim të gjitha gjërat, ne i kemi pritur urdhrat e Nexhmi24 

Lumnicës.25 
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Py. Pra, ajo çfarë po thoni tani është që Nexhmi Lumnica1 

merrte urdhra nga komandanti i brigadës 151. Këtë po thoni?2 

Pë. Me siguri po. 3 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.4 

Prokuror, ju lutem a mund t’i thoni Trupit Gjykues edhe për sa5 

kohë mendoni se do ta zgjasni marrjen në pyetje të6

dëshmitarit?7

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Nuk kam shumë pyetje, të8 

nderuar Gjykatës, do të thosha në qoftë se do të më jepnit një9 

çast që t’i hedh një sy dokumenteve të mia, do thosha jo më10 

shumë se sa 15 minuta. 11 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Për12 

herën tjetër do të preferoja që të na lajmëronit se e kemi13 

kaluar goxha kohën që duhet të përdorej për marrjen në pyetje14 

prej jush të dëshmitarit. Unë e lejova kësaj here por është më15 

mirë që të mos të tërheq vëmendjen në lidhje me këtë por të16 

mundohemi që të kemi një lloj baraspeshe.17 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Faleminderit për18 

fleksibilitetin, e nderuara Gjykatëse. Unë do të mundohem që19 

të flas shumë shpejt për të sqaruar pak çështje dhe pastaj do20 

të përfundoj me marrjen në pyetje të dëshmitarit. 21 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Vetëm22 

çfarë është e nevojshme. 23 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Sigurisht. 24 

Py. Z. Vrbovci, a keni statusin e veteranit të UÇK-së në25 
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Kosovë ju?1 

Pë. Po. 2 

Py. A keni në listën e veteranëve të Ushtrisë Çlirimtare të3

Kosovës?4

Pë. Po. 5 

Py. A e dini që në çfarë njësiti, nën cilin njësit jeni i6 

identifikuar në atë listë? Sepse zakonisht në listë mund të7 

shohësh një person që është pjesë e listës. Përbri tij thuhet8 

që presoni ka qenë ish pjesëtar i njësitit të caktuar të UÇK-9 

së. A e dini ju se çfarë njësiti është përmendur përbri emrit10 

tuaj në këtë listë?11 

Pë. Këto, njësit i ka marrë njësiti BIA, pastaj. Se ne kemi12 

bërë lëvizje dhe e kam librezën shkrum –- prej njësitit BIA. 13 

Py. Çfarë është BIA?14 

Pë. BIA ka qenë një njësit thuhej intervenues, ndihmës për15 

popullatën, ka shumë sende me i përmend. Ato i përmend eprorët16 

që kanë qenë. S’kam njohuri shumë të madhe. 17 

Py. Ju vetë e keni qenë pjesë e njësitit BIA gjatë luftës?18 

Pë. Po mua Jusufi dhe këta njësitet tona i kanë -- e kanë19 

vendosur në njësitin BIA. 20 

Py. Jo, pyetja ime ishte ndryshe. Ti vetë gjatë luftës, në21 

ndonjë pikë të caktuar, a ke qenë anëtar i njësitit BIA? Po22 

apo jo?23 

Pë. Jo, kjo në mbarim i kanë marrë përgjegjësitë komandantët24 

ku kanë qenë ushtarët, a atëherë i kanë ndarë. 25 
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Py. A e dini ju se kush ishte komandanti i njësitit BIA?1 

Pë. Komandanti kryesor -- unë nuk e kam ditur, por e di që ne2 

me urdhrat e Jusufit kemi punuar, Jusufi ka qenë komandanti3 

jonë, më tepër nuk di. Kryesorë nuk e di. As i kam ditur e as4

--5

Py. Jusuf Shalaku a ka qenë pjesëtar i njësitit BIA? E dini6 

këtë gjë?7 

Pë. Nuk e di. Nuk jam -- për mua kanë qenë -- a është ushtar?8 

Po. S’ka pasur lidhje të cilës njësi ka qenë, a brigadë. Hiç,9 

nuk ka çuar peshë ajo. Ne një qëllim kemi pasur.10 

Py. Z. Vrbovci, na thatë vetëm një çast më përpara që ju nuk11 

keni qenë pjesëtar i BIA-s. Megjithatë, në librezë që ju është12 

dhënë në mënyrë që të përmendeshit në listën e veteranëve të13 

luftës, thuhet që ti ke qenë pjesëtari i BIA-s. Pyetja është a14 

ke qenë apo nuk ke qenë pjesëtar i BIA-s?15 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.16 

dëshmitar, ju lutem hiqini pak dëgjueset.17 

Z. Avokati Mbrojtjes. 18 

Z. VON BONE: [Përkthim] Mendoj që pyetja mori përgjigje19 

pak më parë dhe u tha që i është dhënë libreza –- 20 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] A21 

mund të na jepni rreshtat në transkriptimi: 22 

Z. VON BONE: [Përkthim] Më lejoni t’i shoh pak. Është23 

106, rreshti 15. Për këtë e ke fjalën?24 

Z. VON BONE: [Përkthim] Ta shoh pak -– 106. Po. Që25 
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libreza është lëshuar. Z. Shala –-1 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] [e2 

padëgjueshme].3 

Z. VON BONE: [Përkthim] 106, rreshti 25. 4 

Po, “Në fund ishin komandantët të cilët ishin, vendosnin5 

se pjesë e kujt ishin këta ushtarë”. 6 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Do të7 

thosha, Avokat Mbrojtës, që kjo nuk është pyetje që ka të bëjë8 

me librezën. Në qoftë se shkojmë në rreshtin 15, aty9 

dëshmitari thotë diçka për librezën dhe mendoj që tani10 

Prokurori po mundohet që të zbulojë se si e ka marrë këtë11 

librezë. Mendoj që mund ta lëvrojmë pak më tepër lidhur me12 

këtë. 13 

Z. VON BONE: [Përkthim] Nuk është problem për aq kohë sa14 

nuk kërkohet një përgjigje me “Po” apo “Jo” nga Prokurori, nuk15 

është problem, se në qoftë se do të bëhej kjo pyetje, besoj se16 

do të ishte e padrejtë. Pra po të bëhej një pyetje e cila nuk17 

kërkon një përgjigje me po ose mund të ishte e drejtë. 18 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Në19 

qoftë se ai është në të, ai mund të përgjigjet me po apo jo20 

dhe arsyeja se pse është aty, mbase mund të shpjegohet më tej. 21 

Z. VON BONE: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, në qoftë se22 

ai është pjesë e listës, nuk mendoj se duhet të bëhet pyetje,23 

se është fakt. Nuk mendoj që kjo është mënyra që duhet ta bëjë24 

pyetjen Prokurori. 25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Nazmi Vrbovci (Seancë e hapur)  Faqe 122
Pyetje të palës tjetër nga z. Michalczuk

KSC-BC-2020-05   6 prill 2022

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po1 

Prokurori mund ta bëjë këtë pyetje në qoftë se dëshmitari2 

është pjesë e listës apo jo, sepse dëshmitari mund të thotë që3 

edhe “Nuk e dija që kam qenë pjesë e asaj liste” dhe kjo është4 

një përgjigje e mundur dhe z. Prokuror mund ta konfrontojë me5 

faktin që kanë gjetur një listë me emrin e tij në të. 6 

Nuk mendoj që po e vendosim dëshmitarin në një pozitë ku7 

detyrohet që të japë përgjigje për diçka që nuk do të japë8

përgjigje.9

Ju lutem vazhdoni. 10 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Argumenti im është që dua që të11 

sqaroj, sepse ai thotë që nuk kam qenë pjesë e njësitit BIA,12 

por nga ana tjetër, në aspektin zyrtar, na thotë që ka një13 

librezë që konfirmon që ka qenë pjesëtarit i njësitit BIA.14 

Kështu që unë dua që dëshmitari të thotë të vërtetën se nëse15 

ka qenë apo jo pjesëtar i BIA-s. 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju17 

lutem vazhdoni.18 

Z. Dëshmitar, ju lutemi vini përsëri dëgjueset. 19 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 20 

Py. Z. Vrbovci, na thatë që nuk keni qenë pjesëtar i BIA-s21 

gjatë luftës por në të njëjtën kohë konfirmuat që libreza që22 

ju është dhënë juve si veteran i UÇK-së thotë zyrtarisht që ju23 

keni qenë pjesëtar i BIA-s. Ju lutem na thoni, a keni qenë apo24 

nuk keni qenë pjesëtar i BIA-s?25 
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Pë. Unë kam qenë ushtar i brigadës 151, e njësitet qysh i1 

kanë ndarë komandantët në fund, thuhet se kemi qenë ushtarë të2 

BIA-s. Por ne, atë çka e kemi siguruar në atë kalim,3 

përgjegjësi të madhe kemi pasur, asnjë njëri nuk është dëmtuar4 

në atë vijë, dhe për atë jemi edhe krenarë. Ne dhunë s’kemi5 

pasur me ushtrue mbi serbë. 6 

Py. Pra ju po thoni -- përgjigja jua është që nuk keni qenë7 

anëtar i BIA-s, nuk keni qenë pjesëtar i BIA-s gjatë luftës. 8 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.9 

Prokuror, mendoj që duhet ta ndalojmë këtu. E ndalojmë këtu. 10 

E dëgjova përgjigjen e dëshmitarit dhe kjo temë mbyllet11 

këtu. 12 

Z. Avokat, dëshironi që të shtoni diçka?13 

Z. VON BONE: [Përkthim] Jo.14 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Në15 

rregull.16 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] 17 

Py. Z. dëshmitar, a e dini që Bislim Nreci është intervistuar18 

në një pikë të caktuar kohe nga Mbrojtja? A jeni në dijeni të19 

këtij fakti?20 

Pë. Po, jam në dijeni që ai është -- ka dhënë deklaratë.21 

Py. A jeni në dijeni se kur e ka dhënë deklaratën?22 

Pë. Jo, nuk jam në dijeni. 23 

Py. A e dini në qoftë se e ka dhënë deklaratën përpara teje,24 

domethënë përpara 22 marsit të vitit 2021, apo pas dhënies së25 
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deklaratës prej jush për Mbrojtjen?1 

Pë. Nuk kam gjë të sigurt këtu, s’di. S’muj me thanë që “po”2 

as “jo”. 3 

Py. A keni qenë i pranishëm në kohën kur është intervistuar4 

z. Bislim Nreci?5 

Py. Jo. Vetëm kam qenë.6 

Py. A ka qenë i pranishëm ai kur jeni intervistuar ju?7 

Pë. Jo, nuk ka qenë. 8 

Py. A i ke treguar, i ke thënë ndonjëherë Bislim Nrecit se9 

çfarë i ke thënë Mbrojtjes në deklaratën tënde?10 

Pë. Jo, se na ka preferuar edhe Mbrojtja se “s’keni nevojë me11 

e bisedue, e ke dhënë, e krye puna”. Në detaje s’kemi hy, as e12 

kam pyetur, as më ka pyetur. Ai e ka pasur mendimin e vet, unë13 

timin.14 

Py. Meqenëse po flasim për intervistimin tuaj, kush ju vuri15 

në kontakt, kush krijoji lidhjen midis jush dhe Mbrojtjes në16 

mënyrë të tillë që të jepni dëshminë mbrojtjes. Kush është17 

personi që bëri lidhjen?18 

Pë. Këtë kurrë nuk e kam ditur, as s’e di as sot. Vetëm e di19 

që ka ardhur Mbrojtja që është këtu prezent, më kanë pyetur,20 

“Mundet me deklaru për rastin që e keni pasur këtu”. Jam21 

deklaruar që “po”. Ato çka di dhe çfarë kam mujt me mbajt22 

mend.23 

Py. Pra, Avokati i Mbrojtjes në mënyrë të drejtpërdrejtë të24 

pyeti në qoftë se mund të jepje intervistë në këtë çështje apo25 
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jo, kështu?1 

Pë. ”A je i gatshëm me dhënë një intervistë”. Kam thënë “po”. 2 

Py. Kur organizohej kjo intervistë, rreth asaj kohe, a keni3 

qenë në kontakt me ndonjë nga anëtarët e Salih Mnustafës?4 

Pë. Jo.5 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.6 

Prokuror. Ju lutem prisni. 7 

Ju lutem, hiqini kufjet, z. dëshmitar. 8 

Çfarë do të thuash kur thua “me ndonjë nga anëtarët e9 

Salih Mustafës”?10 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Anëtarët e familjes. 11 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ah,12 

në rregull, tani e kuptoj. E keni fjalën për anëtarët e13 

familjes. 14 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Po, anëtar familje, po, të15 

nderuar Gjykatës. 16 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]17 

Kërkoj ndjesë, ndoshta ishte e qartë për të tjerë por nuk18 

ishte e qartë për mua. 19 

Z. Dëshmitar, vendosni përsëri dëgjueset. 20 

Z. MICHALCZUK:  [Përkthim] 21 

Py. Më lejoni ta bëj edhe njëherë pyetjen. Rreth kohës së22 

intervistës, a keni pasur kontakt me ndonjë nga anëtarët e23 

familjes së Salih Mustafës?24 

Pë. Jo, edhe sot nuk i njoh anëtarët e familjes së tij. 25 
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Py. E kuptoj. 1 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Edhe disa pyetje përmbyllëse2 

dhe e kam mbaruar me marrjen në pyetje të dëshmitarit, të3 

nderuar Gjykatës. 4 

Py. Z. Vrbovci, çfarë marrëdhënie ke pasur, nëse ke pasur5 

ndonjë marrëdhënie, pas luftës me Salih Mustafën?6 

Pë. Me Salih Mustafën nuk kam pasur fare marrëdhënie, kurrë.7 

E kam nderuar që ka qenë -- qysh ka qenë veprimtaria e tij, e8 

nderoj prapë. A kontakte, biseda nuk kam pasur kurrë. Në9 

shoqëri kemi biseduar, jemi përshëndetur. Më tepër kurrë as10 

një fjalë nuk e kam pasur.11 

Py. Pyetja e fundit që kam për ju është kjo: a e keni takuar12 

Salih Mustafën pas luftës në ndonjë ngjarje, a aktivitet?13 

Pë. Në aktivitet, besoj që po. Në përvjetorët e kam takuar,14 

ka qenë dita e pavarësisë, jam takuar. Asgjë ma tepër. As [e15 

pakuptueshme] s’ja kam. As ma ka [e pakuptueshme]. 16 

Py. A e mbani mend se kur ka qenë hera e fundit që jeni17 

takuar me të? Pra kur jeni takuar me z. Mustafa?18 

Pë. Mundet, mundet me qenë para pesë viteve, dita e19 

pavarësisë. Kemi qenë një grup shokësh të ushtrisë, e kemi20 

festuar. Më tepër s’ka kurrgjë këtu.21 

Py. Në rregull. Faleminderit, z. Vrbovci. 22 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Të nderuar Gjykatës, nuk kam23 

pyetje të tjera për dëshmitarin.24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]25 

PUBLICKSC-OFFICIAL



Dhomat e Specializuara të Kosovës - Gjykata Themelore
 
Dëshmitari: Nazmi Vrbovci (Seancë e hapur)  Faqe 127
Pyetje nga Mbrojtësja e Viktimave

KSC-BC-2020-05   6 prill 2022

Faleminderit, z. Prokuror. 1 

Z. dëshmitar, tani kemi përfunduar me kundërpyetjet nga2 

Avokati i Prokurorisë [sipas përkthimit], dhe gjithashtu3 

seancën e parë me Avokatin e Mbrojtjes. Tani e ka radhën4 

Avokatja për Viktimat dhe do ta pyes atë në qoftë se ka ndonjë5 

pyetje për ju. 6 

Avokatja e Viktimave, a keni ndonjë pyetje për7

dëshmitarin?8

ZNJ. VOSSENBERG [Përkthim] Faleminderit, e nderuar9 

Gjykatëse. 10 

  Pyetje nga Mbrojtësja e Viktimave: 11 

Py. Kam një pyetje për ju, z. Vrbovci. A keni folur me z.12 

Bislim gjatë qëndrimit tuaj këtu në Hagë?13 

Pë. Nuk kam pasur shanse me fol me Bislimin, [REDAKTUAR]14 

[REDAKTUAR].15 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Në16 

qoftë se do të bësh ndonjë pyetje tjetër pasuese, do të17 

kalojmë në seancë private. 18 

ZNJ. VOSSENBERG [Përkthim] Jo, kjo ishte pyetja ime, nuk19 

kam pyetje tjetër. 20 

Py. Faleminderit, z. Vrbovci. 21 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Po22 

shikoj Avokatin e Mbrojtjes. A keni pyetje plotësuese? 23 

Z. SHALA: [Përkthim] Jo nuk kemi pyetje plotësuese. 24 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Mirë,25 
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nuk keni pyetje për momentin. 1 

Në këtë rast, do t’i kërkojë Prokurorisë të thotë në2 

qoftë se ka ndonjë pyetje tjetër plotësuese, pas pyetjes që u3 

bë nga Avokatja e Viktimës. 4 

Z. Prokuror, keni ndonjë pyetje plotësuese? Sepse vetëm5 

një pyetje u bë nga Mbrojtja e Viktimave.6 

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Jo, të nderuar Gjykatës, nuk7 

kemi pyetjet të tjera. 8 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Tani9 

ka ardhur radha që Trupi Gjykues të bëjë pyetjet e veta. Mund10 

të kemi disa pyetje kështu që do konsultohem me kolegët e mi11 

për të parë në qoftë se ata kanë ndonjë pyetje për ju, në12 

mënyrë që të mund të marrim sqarime të tjera të mundshme për13 

të qenë më të qartë, në mënyrë që të mund të zbulojmë të14 

vërtetën më tej. 15 

Të konsultohem me kolegët. 16 

  [Anëtarët e Trupit Gjykues këshillohen]17 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Më18 

lejoni t’i jap fjalën kolegut në të djathtën time.19 

  Pyetje nga Trupi Gjykues: 20 

GJYKATËSI MIKULA: [Përkthim] Z. Vrbovci, a e njihni21 

Fatmir Humollin?22 

Pë. E njoh shumë mirë Fatmir Humollin. 23 

GJYKATËSI MIKULA: [Përkthim] A jeni takuar me të në24 

Barilevë gjatë kohës së luftës?25 
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Pë. Po. 1 

GJYKATËSI MIKULA: [Përkthim] A e mbani mend se me kë2 

ishte i shoqëruar ai?3 

Pë. Edhe ai është takuar me Jusuf Shalakun dhe nuk e mbaj4 

mend fort. Ne e kemi pasur vetëm me i përcjellë, zotëri5

Gjykatës. 6

GJYKATËSI MIKULA: [Përkthim] A ka qenë gjithashtu i7 

shoqëruar me z. Salih Mustafa?8 

Pë. E atë nuk e di unë, shoqninë e tij s’e di. 9 

GJYKATËSI MIKULA: [Përkthim] Faleminderit. 10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]11 

Faleminderit. 12 

  [Anëtarët e Trupit Gjykues këshillohen]13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]14 

Fjalën e ka kolegu im. 15 

GJYKATËS BITTI: [Përkthim] Z. Dëshmitar, dita sot ka qenë16 

shumë e gjatë kështu që do të kem pak pyetje. 17 

Në faqen 78 të transkriptimit të ditës së sotme, rreshti18 

10 dhe 11, ju thatë dhe këtu i referoheni Salih Mustafës që: 19 

“Ne njoftoheshim që ai do të vinte”. 20 

Kush ju njoftonte juve, kush ju thoshte juve që ai do të21 

vinte?22 

Pë. Ne na njoftonte mbrojtja civile që ka qenë të ngjashëm me23 

ushtarët. Edhe ata kanë pasur përgjegjësi të madhe. 24 

GJYKATËS BITTI: [Përkthim] Në rregull. Për kë tjetër25 
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njoftoheshit ju që do të vinte sikush tjetër?1 

Pë. Po nuk është vetëm Salih Mustafa që ka kaluar aty. nuk ka2 

eprorë në zonën e Llapit që s’ka kaluar nga ne. Edhe nuk ka3 

udhëheqës i Kosovës, që ka qenë, që s’ka kaluar nga shtëpia4 

ime. Edhe kështu që njoftoheshim. Dijen –- duhej t’i siguronim5 

rrugën, mundësira ka lëvizje -– këto kemi pasur ne.6 

GJYKATËS BITTI: [Përkthim] Me këtë përgjigje duhet ta7 

kuptoj që juve njoftoheshit paraprakisht kur persona të8 

rëndësishëm vinin aty te ju?9 

Pë. Po.10 

GJYKATËS BITTI: [Përkthim] Shumë faleminderit, z.11 

Dëshmitar, nuk kam pyetje të tjera. Z. Gjykatëse, s’kam pyetje12 

të tjera. 13 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Z.14 

Vrbovci, kemi mbërritur në fund të dëshmisë tuaj. Faleminderit15 

për përpjekjet dhe për dhënien e dëshmisë përpara Trupit16 

Gjykues. Besoj se dëshmia juaj do të na ndihmojë për të17 

përmbushur detyrën tonë për të gjetur të vërtetën. 18 

Shumë faleminderit dhe tani do t’i kërkoj sekretares që19 

t’ju shoqërojë nga salla e gjyqit. Ju uroj rrugë të mbarë dhe20 

ju kujtoj që të mos diskutoni lidhur me këtë dëshmi, pra me21 

dëshminë që keni dhënë përpara Dhomave të Specializuara, me22 

askënd. 23 

DËSHMITARI: Faleminderit. 24 

  [Dëshmitari përfundon dëshminë]25 
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KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]1 

Faleminderit znj. Sekretare. 2 

Tani le të shohim. Përpara se sa të përfundojmë për sot,3 

z. Prokuror, keni ndonjë gjë për të ngritur për Trupin4

Gjykues?5

Z. MICHALCZUK: [Përkthim] Jo, nuk kam asgjë më tej, të6 

nderuar Gjykatës. 7 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]8

Faleminderit. 9

Mbrojtja për Viktimat?10 

ZNJ. VOSSENBERG [Përkthim] Jo, të nderuar Gjykatës. 11 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim]12 

Avokati i Mbrojtjes, ka diçka që doni të ngrini me Trupin13 

Gjykues? 14 

Z. VON BONE: [Përkthim] Jo, asgjë në veçanti. Thjesht dua15 

të them që z. Shala do të bëjë marrjen në pyetje, në qoftë se16 

është e mundur që ta lejoni këtë gjë. 17 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju18 

lutem ngrijeni pak zërin që t’ju dëgjojmë. 19 

Z. VON BONE: [Përkthim] Jo nuk kam asgjë. Vetëm thjesht20 

do të thosha që z. Shala do ta bëjë marrjen në pyetje të21 

dëshmitarëve në shqip. 22 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Ju23 

lutem, a mund të na e sqaroni se si e keni ndarë punën për24 

javën që vjen? 25 
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Z. VON BONE: [Përkthim] Nuk e kemi vendosur akoma, e1 

nderuar Gjykatëse. 2 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Por3 

unë dua që të informohem paraprakisht. Dhe duhet të kërkoni4 

leje dhe duhet të vendosim për këtë gjë. Pra është më mirë që5 

ne të informohemi paraprakisht, sepse ky është një përjashtim6 

për rregullin e përgjithshëm dhe nuk duam që të krijojmë7 

ndonjë precedent.8 

Z. VON BONE: [Përkthim] Faleminderit, e nderuara9 

Gjykatëse. 10 

KRYETARJA E TRUPIT GJYKUES VELDT-FOGLIA: [Përkthim] Shumë11 

mirë. Përpara se sa ta përfundojmë seancën për ditën e sotme,12 

dua të them që seanca është planifikuar për të hënën, datë 1113 

prill, me dëshmitarin 900. Dua të falënderoj palët,14 

pjesëmarrësit për pjesëmarrjen e tyre. Dua të falënderoj15 

stenografët, përkthyesit, personelin teknik që na ka ndihmuar16 

gjatë këtyre ditëve. Seanca mbyllet seanca. 17 

  --- Seanca mbyllet në orën 16:02 18

19 

 20

 21

 22

 23

 24

25 
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